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 مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان:

هیچ آزمونی نباید 
 در اردیبهشت ماه برگزار شود
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احتمال افزایش قیمت فولاد در سال جاری

 ۱۷هزار تومان برای گوجه در لب مرز
رئیس اتحادیه بارفروشان گفت: گوجه فرنگی لب مرز 
کیلویی ۱۷ هزار تومان بفروش می رسد. کشاورزان در سال 
گذشته متحمل ضررهای زیادی شدند از این رو این حق 
آنهاست که امسال با افزایش صادرات سود قابل توجهی 
نصیب آنها شود اما باید صادرات به گونه ای مدیریت شود که 

نظم و تعادل بازار داخلی از بین نرود. مصطفی دارایی نژادبا 
بیان اینکه روزانه ۶۰ کامیون گوجه از میناب، به عراق، 
افغانستان، پاکستان، روسیه، عمان، قطر و کشورهای حوزه 
خلیج فارس صادر می شود، گفت: صادرات گوجه فرنگی از 
ایران به سوریه هزینه بر است از این رو گوجه به عراق صادر و 

از آنجا به سوریه می رود. لازم است 
این هشدار را بدهم که اگر تقاضا 

سوریه برای این محصول افزایش پیدا کند میزان بار 
صادراتی روزانه ۱۰۰ تا ۱۵۰ کامیون گوجه از کشورخارج 

می شود.

ارسال نامه قطعی برق به فولادی ها با وجود اظهارات معاون وزیر

خاموشی های شبانه مردم 
 سیرجان را کلافه کرد

راه اندازی شعبه 
هشتم دادگاه خانواده 

 کرمان 

شــهروندان فاقد بیمه پایه برای برقراری پوشش بیمه ســامت می توانند با 
مراجعه به ســامانه خدمات غیر حضوری شهروندی این ســازمان به نشانی 
bimehsalamatiranian.ir و یا دفاتر پیشخوان دولت طرف قرارداد 

برای بیمه کردن خانواده خود اقدام کنند.

سه دهک کم درآمد
  رایگان بیمه می شوند

»سارقان ســیم تنها چند متر ســیم یا برق مردم را نمی دزدند، 
آرامش و خیلــی چیزهای دیگر از هموطنانشــان را به ســرقت 

می برند«؛ این واگویه خیلی از شــهروندان در سیرجان اســت که گاه و بیگاه دچار این 
مشکل می شوند.

 قطع مکرر برق باتوجه به گرم شــدن هوا نه تنها آسایش شــهروندان را می گیرد بلکه 
سبب بروز خسارت به وسایل برقی آنان و نیز قطع آب منازل نیز می شود زیرا بسیاری 

از خانواده ها از پمپ آب استفاده می کنند.
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 "عفونت مغزی" و "کوری" از عوارض بیماری سرخک است

بزرگسالانِ واکسن 
نزده در معرض ابتلا
 شناسایی چند بیمار مبتلا به سرخک در استان کرمان

رئیس اداره بیماری های قابل پیشــگیری با واکســن وزارت 
بهداشــت درباره عوارض احتمالی بیماری ســرخک گفت: 

عوارض این بیماری می تواند خود را به شکل ذات الریه، اسهال یا عفونت گوارشی نشان بدهد که 
منجر به بروز مشکات جدی برای فرد خواهد شد و در موارد حاد نیز گاهی ممکن است عوارضی 
مانند عفونت مغزی یا حتی نابینایی و کوری ایجاد کند. این عوارض به خصوص در افرادی که 
دچار سوءتغذیه و کمبود ویتامین آ هستند، بیشتر احتمال بروز خواهد داشت. البته همه این 

عوارض به راحتی و از طریق واکسیناسیون قابل پیشگیری است.

ادامه مطلب را در 
صفحه 3 بخوانید 

صفحه 2 را 
بخوانید

صفحه 3 را 
بخوانید
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 سیلی میلیاردی سرما به کشاورزی کرمان سیلی میلیاردی سرما به کشاورزی کرمان

2  بهاری که خزان شد  بهاری که خزان شد

افزایش ۶۰ درصدی در 
برخی بسته های اینترنتی

۴ قانون مصوب مجلس 
 برای اجرا ابلاغ شد

مسابقه تحلیل داده های تصویربرداری 
 برای تشخیص اوتیسم برگزار می شود

تحلیل بورس؛ اصلاح بازار سهام تا کجا 
 ادامه دارد؟

 مرغداران به دنبال آزادسازی صادرات

 تاکید معاون قوه قضاییه بر تسهیل استفاده مردم از سند رسمی
نماینده مردم اقلید در مجلس گفت: موضوع 
قاچاق آراد و صادرات ماکارونی به کشورهای 
اخیر  های  خشکسالی  به  توجه  با  همسایه 
شود.  محسوب  جدی  تهدید  یک  تواند   می 
شنبه،  )سه  علنی  نشست  در  مسلم صالحی 
اسامی  شورای  مجلس  ماه(  فروردین   ۲۳
جهاد  وزیر  به  خطاب  شفاهی  تذکری  در 
کشاورزی گفت: حدود ۲ ماه پیش طی نامه 
ای به ۱۰ مسئله حوزه کشاورزی اشاره کرده 
و آن را برای وی ارسال کردم، اما تاکنون 
 جوابی از جانب دفتر وزیر دریافت نکرده ام.

نماینده مردم اقلید در مجلس شورای اسامی 
تصریح کرد: متاسفانه طی یک ماه اخیر شاهد 
افزایش قیمت سرسام آور محصولات کشاورزی 
هستیم، به گونه ای که قیمت برخی اقام به ۲۵ 
تا ۳۰ هزار تومان رسیده، امیدواریم وزرای جهاد 
 کشاورزی و صمت کنترلی بر بازار داشته باشند.
وی ادامه داد: کمبود نهاده های دامی باعث کشتار 
دام های مولد شده، وزیر جهاد کشاورزی قول 
داده بود که مشکل تامین نهاده های دامی را 
برطرف کند، با توجه به حذف ارز ترجیحی می 
طلبد تا به این حوزه ورود جدی شود. موضوع 
قاچاق آراد و صادرات ماکارونی به کشورهای 
اخیر  های  خشکسالی  به  توجه  با  همسایه 
شود. محسوب  جدی  تهدید  یک  تواند   می 
صالحی در تذکری خطاب به وزیر ارتباطات و 
های  بسته  برخی  گفت:  اطاعات  فناوری 
اینترنتی تا ۶۰ درصد افزایش قیمت داشته، این 
افزایش قیمت با کدام منطق مطابقت دارد، آیا 
سایت جدید و خدمات بهتری ارائه کرده اید 
 و یا کمیت و کیفیت شما تغییر کرده است؟
این نماینده مردم در مجلس یازدهم در تذکری 
خطاب به وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
گفت: قول داده بودید که اگر ارز ترجیحی حذف 
شود، بر روی قیمت دارو، تاثیری نگذارد، اما در حال 

حاضر شاهد افزایش قیمت هستیم.

رئیس جمهور در اجرای اصل یکصد و بیست 
اسامی  جمهوری  اساسی  قانون  سوم  و 
ایران ۴ قانون مصوب مجلس را برای اجرا به 
 دستگاه های اجرایی و نهادهای مربوطه اباغ کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پایگاه اطاع 
رسانی ریاست جمهوری، حجت الاسام سید ابراهیم 
رئیسی رئیس جمهور در اجرای اصل یکصد و بیست 
و سوم قانون اساسی جمهوری اسامی ایران، »قانون 
فهرست قوانین و احکام نامعتبر در حوزه انتخابات« 
و »قانون فهرست قوانین و احکام نامعتبر در حوزه 
شوراها و شهرداری ها« را برای اجرا به وزارت کشور، 
مجلس شورای اسامی و معاونت حقوقی رئیس 
 جمهور در حوزه نهاد ریاست جمهوری اباغ کرد.

مغز،  نقشه برداری  ملی  آزمایشگاه 
مسابقه تحلیل داده های تصویربرداری 
عملکردی  مغناطیسی  تشدید  در 
صحیح  تشخیص  به  کمک  به منظور 
 اختال طیف اوتیسم را برگزار می کند.

به گزارش آزمایشگاه ملی نقشه برداری 
تصویربرداری  داده های  تحلیل  مغز، 
تشدید مغناطیسی عملکردی با محوریت 
یانه  سامانه های تشخیصی به کمک را
CAD(، عنوان مسابقه ای است که  (
تصویربرداری  تکنولوژی  زمینه  در 
عملکردی مغز به ویژه تصویربرداری 
)fMRI( تشدید مغناطیسی عملکردی
یجاد  برای پنجمین بار و در راستای ا
پیوند بین پژوهشگران حوزه های پزشکی 
و حوزه های مهندسی توسط آزمایشگاه 
ر می شود.  ملی نقشه برداری مغز برگزا

مغز  نقشه برداری  ملی  آزمایشگاه 

پنجمین مسابقه ملیّ تحلیل داده های 
مغناطیسی  تشدید  تصویربرداری 
سامانه های  محوریت  با  عملکردی 
)CAD ( یانه  را کمک  به  تشخیصی 

صحیح  تشخیص  به  کمک  منظور  به 
ASD( را در  وتیسم ) اختال طیف ا
ر می کند.  اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ برگزا
ثبت نام این مسابقه از ۱۰ فروردین آغاز و 
تا ۲۵ فروردین ۱۴۰۱ ادامه خواهد داشت 
 و شرکت برای تمامی محققان آزاد است.

شدن  آشنا  هدف  با  د  رویدا این 
 rs-fMRI پژوهشگران با فناوری 
برای ارائه سامانه های CA، مشارکت، 
همکاری و هم افزایی بین رشته ای، تلفیق 
فراد خبره  جهت  تجربه های با ارزش ا
CAD امکان کاربردی کردن سامانه های

در دو مرحله حضوری و غیرحضوری اجرا 
می شود.

بر اساس تحلیل کارشناسان از نظر تکنیکالی 
محدوده یک میلیون و ۴۹۰هزار واحد 
محدوده ای مهم برای تعیین رفتار آینده 
بازار است و واکنش بازار به این سطح برای 
بازار سرمایه و فعالان بسیار اهمیت دارد. در 
حال حاضر کلیت بازار در سطح ارزنده ای 
قرار دارد و به نظر می رسد بعد از اصاحی 
یابد.  ادامه  بازار  تعادلی  روند   معقول 
معامات بورس در چهارمین روز هفته در 
حالی به پایان رسید که شاخص کل بورس 
تهران با ثبت افت ۳۳هزار واحدی در محدوده 
یک  میلیون و ۴۴۵هزار واحد قرار گرفت و 
شاخص هم وزن و  شاخص فرابورس  به 
ترتیب ۶۷۴۵واحد و ۲۵۹واحد افت داشتند. 
به طور کلی بیش از ۱۰میلیارد برگه سهام 
در میان معامله گران روز گذشته دست به 
دست شد و حدود ۹۱۵میلیارد تومان پول 
توسط حقیقی ها به بازار وارد شد. حسین 
مرید سادات، کارشناس و فعال بازار سرمایه 
در گفت وگو با اقتصاد آناین، روند بورس 
را بررسی کرد و گفت: بورس روز گذشته با 
سقوط ۳۳هزار واحدی در وضعیت اصاحی 
قرار گرفت. برخاف انتظار، حمایتی از 
بازار روز گذشته صورت نگرفت و به یکباره 
با تاثیر یک نامه مبنی بر دریافت مالیات از 
صنایع مختلف، بازار با شوک همراه شد. به 

طوری که فلزات اساسی به ویژه فولاد و فملی 
 در صدر فروش سهامداران قرار گرفتند.
وی افزود: در حال حاضر شاخص کل ناحیه 
مقاومتی معتبر یک میلیون و ۵۰۰هزار واحد 
را پیشرو دارد. در این ناحیه مقاومتی که از 
نظر روانی و تکنیکالی برای بازار اهمیت 
بسیاری دارد شاخص کل دچار واگرایی 
شده است و این موضوع به نوعی موجب 
 فشار فروش در بورس روز گذشته شد.
این کارشناس بازار سرمایه گفت: نکته مثبت 
در معامات روز گذشته بازار، حجم و ارزش 
معامات است که کماکان در سطحی بالاتر 
از هفت هزار میلیارد تومان قرار دارد و در 
مقابل تعداد ۲۴۳نماد به صف فروش نشستند 
 که بازار را با موجی از ناامیدی همراه کردند.
وی بیان کرد: به نظر می رسد سهامداران 
با توجه به اخبار مخابره شده به بورس 
سرمایه  بازار  و  کرده  رفتار  تکنیکالی 
شده اند. محور  خبر  کاما  فعالان   و 
مرید سادات در پایان تصریح کرد: انتظار می رود 
در روزهای آینده فشار فروش در بازار ادامه یابد 
اما به مراتب بازار به تعادل خواهد رسید. اما 
انتظار می رود در آغاز هفته آینده همزمان با 
فصل مجامع صنایع پتروشیمی، پالایشی و 
دیگر گروه های سودساز، بورس را از وضعیت 

کنونی نجات خواهند داد.

مدتی است که مرغداران به دلیل عدم 
نباشت  ر با ا ر و نبود خریدا کشش بازا
مرغ در مرغداری ها مواجه شده اند. در 
عین حال عرضه نهاده های خوراک دام 
نیز کاهش داشته و قیمت آن ها در بازار 

افزایشی است.
مشاور  سروستانی،  کمالی  محمدعلی 
ران گوشتی، خبر  تحادیه مرغدا عالی ا
داد: مرغداران برای رهایی از این شرایط 
به به وزارت جهاد کشاورزی درخواست 

صادرات مرغ را داده اند.
مرغداران خبر از ماندن مرغ رو دستشان 
می دهند، به گفته آن ها خریداری برای 
مرغ ها نیست و سالن های پرورش تلنبار 
از مرغ شده اند. در واکنش به این مشکات 
شرکت  مدیرعامل  سامی،  محسن 
پشتیبانی امور دام، عاوه بر تایید افزایش 
تولید وعده داده است؛ این شرکت به 

خرید مرغ مازاد ورود می کند.
وی اعام کرد: روند تولید مرغ در کشور 
صعودی بوده و در هفته گذشته با توجه به 
افزایش تولید و کاهش مصرف در جامعه 
ز  شرکت پشتیبانی به جهت حمایت ا
تولید در این مرحله وارد شد و خرید 

تضمینی با نرخ مصوب را شروع کرد. به 
کلیه استان ها این موضوع را اعام کردیم 
و در حال اجرا است و بدون محدودیت 
خرید انجام می شود. مرغ ها را به صورت 
منجمد خریداری و در سردخانه ذخیره 
می کنیم. همچنین قرار است این مرغ ها 
با قیمت مصوب هر کیلو ۳۰ هزار تومان 
و نژاد آرین نیز کیلویی ۳۳ هزار و۳۳۰ 

تومان خریداری شود.
اما به نظر می رسد، اقدامات کافی نبوده و 
زیان مرغداران همچنان ادامه دارد، چرا 
که امروز محمدعلی کمالی سروستانی، 
مشاور عالی اتحادیه مرغداران گوشتی، 
ضمن تاکید بر افزایش زیان مرغداران به 
اقتصاد آناین خبر داد؛ درخواست برای 
صادرات مرغ را به وزارت جهاد کشاورزی 

داده اند.
به گفته وی؛ قرار بر این بود که شرکت 
سراسری  خرید  دام  امور  پشتیبانی 
نی  را مرغدا بر  فشار  تا  دهد  نجام  ا
شده  تلنبار  واحدها  در  مرغ شان  که 
خریدها  ما  ا یابد،  کاهش  است 
ر نیست.  بازا بر  ر  تاثیر گذا و   محدود 
به  همچنین  سروستانی  کمالی 

این موضوع اشاره کرد که، مواردی 
پشتیبانی  شرکت  که  دارد  وجود 
ز دلال  قدام به خرید مرغ ا م ا امور دا
است. کرده  ران  مرغدا جای   به 

وی تصریح کرد: دلالان که از نقدینگی 
برخوردار هستند مرغ را ارزان از مرغدار 
خریداری می کنند و به این ترتیب اجازه 
نمی دهند که مرغ قیمت واقعی خود را 
در بازار پیدا کند. کمالی سروستانی با 
تاکید بر اینکه بخشی از زیان مرغداران 
نی نهاده های  مربوط به کمبود و گرا
خوراک دام می شود، افزود: از پایان سال 
گذشته سهمیه نهاده های خوراک دام 
مرغداران که شامل ذرت و کنجاله سویا 
است با تاخیر زیاد تامین شده است و 
ز  ا آن ها مجبور به تامین این نهاده 
 بازار آزاد با نرخ های بسیار بالا هستند.

وی تصریح کرد: این مشکل در کنجاله 
سویا بیشتر است و مرغداران هر کیلوگرم 
بر نرخ  ز ۲ برا کنجاله سویا را تا بیش ا
د تامین می کنند. ر آزا ز بازا  دولتی ا
د: هزینه  کمالی سروستانی توضیح دا
دان برای تولید مرغ ۶۵ تا ۶۶ درصد 
است  تولید  هزینه های  مجموع  ز  ا

ذرت  را  آن  درصد   ۹۰ از  بیش  که، 
دهد. می  تشکیل  سویا  کنجاله   و 
وی دیگر هزینه های مربوط به تولید را 
دارو و واکسن عنوان کرد که قیمت برخی 
بر جهش داشته  ز آن ها تا چندین برا ا
است. کمالی سروستانی هزینه تمام شده 
هر کیلوگرم مرغ درب مرغداری را ۲۱ تا 
۲۲ هزار تومان اعام کرد در حالی که 
 قیمت مصوب آن ۱۹ هزار تومان است.

تا  ماه  بتدای  ا ز  ا ینکه  ا بیان  با  وی 
ر قطعه جوجه ریزی در  امروز ۹۰ هزا
مرغداری های کشور انجام شده است، 
نباشت مرغ در  فزایش ا گفت: شاهد ا
هزینه  که  شرایطی  در  ها  مرغداری 
ز این  فزایشی است، هستیم و ا تولید ا
رو از وزارت جهاد کشاورزی درخواست 
صادرات مرغ را داشته ایم و امیدواریم 
با آن موافقت شود چرا که بازار کشش 
و  رد  ندا را  مرغ  ز  ا حجم  این  جذب 
 زیان بیشتر تولید رقم خواهد خورد.

ران  مرغدا تحادیه  ا عالی  مشاور 
تحادیه با  ز مذاکر ا گوشتی همچنین ا
صادرکنندگان و اعام آمادگی آن ها برای 

آغاز صادرات مرغ خبر داد.

بین  فی ما تفاهم نامه  امضای  مراسم 
معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع 
جرم قوه قضائیه و سازمان ثبت اسناد 
و اماک کشور در راستای بند ۵ اصل 

۱۵۶ قانون اساسی برگزار شد. 
جهانگیر معاون اجتماعی و پیشگیری 
از وقوع جرم قوه قضائیه در این مراسم 
گفت: پس از انقاب اسامی، کشور در 
۳ زمان با ۳ اوج گیری افزایش جرائم و 
فساد در جامعه روبرو شد که بررسی ها 
قتصادی،  ا ئم،  جرا آن  د  دا نشان 
وی  هستند.  فرهنگی  و  اجتماعی 
افزود: اصلی ترین افزایش جرائم و رشد 
فسادهای جامعه با این ۳ زمینه تکمیل 
می شود که ارتباط مستقیم با حوزه کار 
ثبت اسناد و اماک دارد و حداقل دو 
بخش را به صورت مستمر و مستقیم در 

بر می گیرد. 
د: ما در جامعه ای  مه دا دا نگیر ا جها

ز  ر ا به سر می بریم که در حال گذا
جامعه  به عنوان  سنتی  جامعه  یک 

ارزش محور و توسعه یافته هستیم.
که  است  ین  ا مستلزم  مهم  ین  ا
زیرساخت های رسیدن به آن سطوح 
فراهم شود و سازمان ثبت اسناد و 
ز دستگاه هایی است که  اماک یکی ا
می تواند در زیرساخت ها به کمک سایر 
ئیه  بخش های درون و برون قوه قضا
بیاید. وی بیان کرد: تجربه نشان داده 
آن جایی که به اسناد رسمی بهاء داده 
عتماد به  شده و نهادهای مختلف با ا
آن این فرهنگ سازی را در بین مردم 
لقا کردند که به اسناد رسمی اعتماد  ا
ینکه به حق و حقوق  کنند، عاوه بر ا
فساد  و  ئم  ز جرا ا و  ند  خود رسیده ا
یه  مستقیم و غیر مستقیم که در سا
فتد  تفاق می ا عدم ثبت اسناد رسمی ا

نیز جلوگیری می شود.

بروز  اصلی  مل  عوا ز  ا یکی  نگیر  جها
فزایش  د، ا ز جمله جعل اسنا ئم ا جرا
فزایش  ا نهایت  در  و  ری  کاهبردا
را  ئیه  قضا قوه  به  پرونده ها  ورودی 
لعاده اسناد عادی باوجود  اعتبار فوق ا
قوانین متعدد در تقویت و تثبیت اعتبار 
نست و عنوان کرد:  اسناد رسمی دا
 ، اسناد عادی در قالب دست نوشته ها
و  فقات  توا  ، دها ردا قرا  ، ئیدیه ها تا
ز اغاط  قولنامه های متعدد و مملو ا
د غیر متخصص در  فرا حقوقی توسط ا
حال ثبت و ضبط است و چون مردم 
در بسیاری از موارد از سواد حقوقی و 
سواد اسناد معتبر و لازم الاجرا اطاع 
رند، اسناد ثبتی  و آگاهی بالایی ندا
ز اسناد عادی به راحتی  ا ا و رسمی ر
تشخیص نمی دهند و تصور می کنند 
را  رسمی  سند  عتبار  ا نوشته ای  هر 
دارد که به واسطه یک اشتباه چه بسا 

تمام اموال و داروندار یک عمر زحمت 
خود را از دست دهند و مدت ها درگیر 

دادگاه ها و مراجع قضائی  شوند.
ز  ا پیشگیری  و  اجتماعی  معاون 
وقوع جرم اظهار داشت: در سال های 
گذشته معاونت اجتماعی و پیشگیری 
و  سازمان ثبت تاش هایی را صورت 
ولی  کنند  فرهنگ سازی  تا  دند  دا
همچنان اهمیت توجه به اسناد رسمی 
آن جایگاه شایسته را نیافته و امیدواریم 
در سایه این تفاهم نامه که نباید صرفا 
به امضا ختم شود و باید دارای ضمانت 
اجرا توام با زمان بندی مناسب و کوتاه 
باشد تا نتیجه آن ارتقاء آگاهی مردم و 
کم کردن مشکات و کمک به آن ها با 
استفاده از ظرفیت آگاه سازی رسانه ها و  
فضای مجازی باشد، به نحوی که بتوان 
در یک زمان مشخص مردم را به سمت 

اسناد رسمی ترغیب کرد.
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خاموشی های شبانه مردم 
سیرجان را کلافه کرد

»سارقان ســیم تنها چند متر ســیم یا برق مردم را نمی دزدند، 
آرامــش و خیلی چیزهای دیگر از هموطنانشــان را به ســرقت 
می برند«؛ این واگویه خیلی از شهروندان در سیرجان است که گاه 
و بیگاه دچار این مشکل می شوند. قطع مکرر برق باتوجه به گرم 
شدن هوا نه تنها آسایش شهروندان را می گیرد بلکه سبب بروز 
خسارت به وسایل برقی آنان و نیز قطع آب منازل نیز می شود زیرا 
بسیاری از خانواده ها از پمپ آب اســتفاده می کنند. اما واقعیت 
اینکه خاموشی های گاه و بیگاه شبانه که علت آن سرقت کابل و 
سیم های برق اعام می شود شهروندان سیرجان را کافه کرده و 
صدایشان را درآورده است. تازه ترین آمارها می گوید دست کم در 
۵۰۰ نقطه شهرستان سیرجان سرقت سیم و کابل گزارش و البته 
این درحالی است که به گفته پلیس ۵۰ تن نیز بازداشت شده اند.

طی چندوقت اخیر سرقت کابل های برق در مناطق مختلف این 
شهرستان این روزها به مهمترین معضل شهری و دغدغه شبکه 

توزیع برق تبدیل شده است.
مردم از خاموشی های ساعات پایانی شب و صبحگاهان و خساراتی 
که به لوازم برقی همانند یخچال و ... تحمل می کنند، گایه مند 
هستند. یکی از ساکنان روســتایی در شهرستان سیرجان گفت 
که وقتی که ســیم های برق سرقت شــد لامپ های معابر را نیز 

با خود بردند.
شهروند دیگر سیرجانی که صاحب یک مغازه سوپرمارکت است 
می گوید: بارها خاموشی را به علت ســرقت سیم برق در منطقه 
شاهد بوده ایم؛ حتی افت ولتاژ هم موجب سوختن موتور یخچال 

مغازه ام شده است .
شهروندان سیرجانی از وضعیت سرقت ســیم های برق بشدت 
گایه دارند و شاکی هســتند؛ این افراد تاکید دارند که چرا باید 

سارقان با فراغ بال و بدون عقوبت به این کار ادامه دهند؟
سرقت ۱۰ تن سیم طی یکسال اخیر

متولیان برق شهرستان هم می گویند: روزی نیست که سرقت از 
سیم های برق گزارش نشود و در ســاعات مختلف شبانه روز داد 

مردم از بی برقی بلند می شود.
رضا سلمانی مدیر شــرکت توزیع برق شهرستان سیرجان نیز از 
سرقت های متعدد ســیم های برق نگران است و می گوید: طی 
مدت سال گذشته تاکنون بیش از ۱۰ تن سیم برق در سیرجان 
و حومه به سرقت رفته است و ۷ هزار مشترک دچار مشکل افت 

ولتاژ، نوسان یا قطعی برق شدند.
او افزود: طی این مدت در بیش از ۵۰۰ نقطه شهرســتان سرقت 
سیم اتفاق افتاده است که از شــهروندان تقاضا می کنیم ضمن 
همکاری و نظارت بیشتر در محله های خود در صورت قطعی برق 

با فوریت به شماره ۱۲۱ یا پلیس ۱۱۰ تماس بگیرند.
پلیس: ۱۰۰ درصد سرقت های سیم کشف شدند

سرهنگ امیر سبتکی فرمانده انتظامی سیرجان نیز در گفت وگو 
با خبرنگار ایرنا گفت: با تاش همکاران انتظامی از سه ماه پایانی 
سال گذشــته تاکنون صددرصد سرقت های ســیم و کابل های 
برق در سطح شهرستان با دستگیری ۵۰ نفر سارق کشف شدند.

او افزود: پلیس و نیروهای انتظامی تمام وقت پای کار و مشغول 
انجام وظیفه هستند اما آنچه که می تواند ما را بیشتر کمک کند 
همکاری مردم است. ســرهنگ سبتکی گفت: شــهروندان اگر 
قطعی غیرمتعارف در محله یا کوچه خود دیدند با با حضور افرادی 
مشکوک و پرســه خودروهای ناآشــنا در محله ها مواجه شدند 
ســریع با ۱۱۰ تماس بگیرند. او به متولیان برق هم پیشنهاد داد 
که با به کارگیری حوزه های علمی دانش بنیان و نصب دســتگاه 
های هشداردهنده ضمن کسب اطاع زودتر از قطعی، هم برای 
وصل مجدد زودتر اقدام شود و هم زمینه شناسایی سارقان قبل از 
رسیدن به مقصد فراهم آید. افزایش بازدارندگی در وقوع سرقت 
سیم برق با مجازات های سخت تر یا انجام امور پیشگیرانه بسیار 
اهمیت دارد زیرا در صورت وقوع سرقت کابل برق، نه تنها به اموال 
عمومی دولت و شــهروندان خســارت مادی وارد می شود بلکه 
تبعات اجتماعی زیادی نیز به همراه خود می آورد و سلب آسایش 

شهروندان و نارضایتی ها را به دنبال دارد

تازیانـه سـرما بـه مـزارع و باغـات کرمـان چنان 
کاری و سـخت بود که خسـارتی میلیاردی بر جا 
گذاشت و باعث شـد کشـاورزی کرمان در ابتدای 

بهار بـه خزان بنشـیند.
بـا کاهـش دمـا در فروردیـن مـاه امسـال حـوزه 
کشـاورزی اسـتان دچـار خسـارت های هنگفتی 
شد که شـمال تا جنوب پهناورترین استان کشور 
را در برگرفت.کرمـان یـک چهـارم باغات کشـور 
را در خـود جـای داده و نقـش مهمـی در تامیـن 
محصـولات کشـاورزی کشـور و بحـث صـادرات 
برعهـده دارد و حـالا این خسـارت ها بـه نوعی به 

اقتصـاد کشـور هـم ضربـه وارد کرده اسـت.
محصـولات ارزشـمند و اسـتراتژیکی همچـون 
پسـته، گردو و... که سـالانه ارزآوری زیـادی برای 
کشـور دارند، دچار خسـارت های میلیاردی شده 
انـد و کشـاورزانی کـه در انتظـار بهـار و بارندگی 
هـا بودنـد نـه تنهـا عایـدی از بـارش هـای بهاره 
نداشـتند بلکه سـرما در فصل بهار سـرمایه آنها را 
به یغما بـرده و زمین هایشـان را خـزان زده کرده 
است. کشاورزان متضرر اسـتان کرمان که سالانه 
میلیون هـا تـن محصـول کشـاورزی را بـه اقصی 
نقـاط کشـور و حتـی سـایر کشـورها صـادر می 
کردند حالا خواسـتار چاره جویی مسـئولان برای 
جبران خسـارت های وارده هسـتند. آنها نگرانند 
چرا کـه بـا سررسـید اقسـاط وام هایی کـه برای 
ادامه کشـت گرفته اند، توان بازپرداخت را ندارند.

دولت فکری برای کشاورزان خسارت 
دیده کرمان بکند

محمـد کـه در شهرسـتان انـار مشـغول بـه کار 
کشاورزی اسـت گفت: خسـارت سـرمازدگی در 
این شهرسـتان بسـیار بالاسـت این در حالیست 
کـه بسـیاری از باغـات بیمـه نیسـتند و ممکـن 
اسـت حمایتی از آنهـا نشـود. از جهاد کشـاورزی 
درخواسـت داریم مبلغی به عنوان وام باعوض به 
کشـاورزان این منطقـه پرداخت کنند تـا بتوانیم 

مشـکاتمان را تـا حـدی رفـع کنیم.
علـی هـم از دیگـر کشـاورزان شهرسـتان انـار 
چنین می گویـد: با توجه بـه اینکه در سـال های 
گذشـته هم سـرمازدگی به محصولات کشاورزی 
خسـارت وارد کرد تکرار این پدیده طی امسال در 
زندگی کشاورزان مشـکات زیادی را ایجاد کرده 
اسـت. دولت به داد مردم برسـد و با تمدید وام ها، 
پرداخـت کمک هـای باعـوض کمـک کنند که 

کشـاورزان مشکات امسـال را از سـر بگذرانند.
او ادامه داد: محصولات بسیاری از کشاورزان بیمه 
نیست نیاز اسـت مسـئولان تدبیری در خصوص 

آنها هم به کار گیرند تا مشکاتشـان حل شـود.
عباسـعلی از کشـاورزان سـیرجانی اظهـار کـرد: 
بـه علـت سـرمای شـدید، خسـارت زیـادی بـه 
محصولاتمان وارد شـده اسـت. طی دو سال اخیر 
به علت سـرمازدگی فقط دچار خسـارت شـده ام 
و هیچ سـودی نصیبم نشـده اسـت. از مسـئولان 
می خواهیـم برای رفع مشـکات ما فکر اساسـی 

. بکنند
او گفت: میزان خسـارت بـه زمین های پسـته در 
حدی اسـت که حتـی سـال آینده هـم محصول 
نخواهیم داشـت و فقط ضرر پشـت ضرر است که 

نصیبمان می شـود.
سرما محصولات کشاورزی کرمان 

را درو کرد
رئیـس جهـاد کشـاورزی شـمال اسـتان کرمان 
اظهـار کـرد: سـرمازدگی کـه چهـار روز متوالـی 
رخ داد خسـارت زیـادی را در اسـتان کرمـان بـر 
جـا گذاشـت. روزهـای ۷، 8، ۹ و ۱۰ فروردین ماه 
جاری شـاهد کاهش شـدید دما در سـطح استان 
بودیـم کـه ایـن کاهـش در برخـی مناطـق تـا ۶ 

درجـه زیـر صفر رسـید.

محمد خیراندیش ادامـه داد: ۱۵۷ هـزار هکتار از 
باغات پسته دچار خسـارت شـد که بر این اساس 
۵۹ هزار تـن از این محصـول با ارزش بیـش از ۱۲ 

هزار و ۵۰۰ میلیـارد تومان از بین رفته اسـت.
او میزان سطح آسـیب دیده تحت کشـت بادام را 
۶ هـزار و ۵۰۰ هکتـار اعام کـرد و افـزود: ۴ هزار 
و ۹۰۰ تـن محصـول بـادام بـا ارزش حـدود ۳۰۰ 

میلیـارد تومان نابود شـده اسـت.
رئیـس جهـاد کشـاورزی شـمال اسـتان کرمان 
گفت: سـرما همچنین به ۵ هـزار و ۴۳۰ هکتار از 
باغات گردو خسـارت جـدی وارد کرد کـه میزان 
محصـول خسـارت دیـده ۲ هـزار و ۶8۰ تـن بـا 
ارزش بیـش از ۲۷۰ میلیـارد تومـان از بین رفت.
خیراندیـش در خصـوص میـزان خسـارت وارده 
به میوه های هسـته دار هـم گفت: ۶ هـزار و 8۰۰ 
هکتـار از این اراضی آسـیب دیـده که ۱۲ هـزار و 
۹۰۰ تـن محصـول از بین رفته اسـت کـه میزان 
خسـارت ریالی ۳8۰ میلیـارد تومان برآورد شـده 

اسـت.
او گفت: در مجمـوع کل از ۱۷۵ هزار هکتار اراضی 
کشـاورزی آسـیب دیـده حـدود ۷۹ هـزار تـن 
محصول با ارزش بیش از ۱۳ هـزار و ۵۰۰ میلیارد 

تومان نابود شـده اسـت.
خیراندیـش در خصـوص اقداماتـی کـه بـرای 
جبران خسـارت ها انجام شـده اسـت، گفـت: در 
ایـن خصوص جلسـه ای بـه ریاسـت وزیـر جهاد 
کشـاورزی و با حضـور مسـئولان اسـتان کرمان 
در وزارتخانـه تشـکیل و تصمیماتـی در خصوص 
اسـتمهال وام، ارائـه باغـدار کارت بـه کشـاورزان 
آسـیب دیده اتخاذ شـد. البتـه طی هفتـه جاری 
مجددا جلسـه ای تکمیلی در این خصوص برگزار 
خواهد شـد. او ادامه داد: با دسـتور وزیر کشاورزی 
اکیپ هایی به کرمـان آمدند و میزان خسـارت در 
سه شهرسـتان رفسـنجان، انار و شـهربابک مورد 
ارزیابی قـرار گرفت. میزان خسـارت هـای برآورد 
شـده بـه وزارتخانـه اعـام شـده و امیدواریـم در 
اسـرع وقت تدابیـر لازم بـرای کمک به باغـداران 

اندیشـیده شود.
رئیـس جهـاد کشـاورزی شـمال اسـتان کرمان 
گفـت: خسـارت کشـاورزانی کـه بیمـه بـوده اند 
قطعـا پرداخـت مـی شـود و اسـتمهال وام بـرای 
کشـاورزان انجـام خواهد شـد. یک باغـدار کارت 
هم کـه در حـال حاضر مبلـغ آن دقیقا مشـخص 
نیسـت امـا حداقـل ۵۰ میلیـون تومـان خواهـد 
بود، بـرای کشـاورزان در نظر گرفته خواهد شـد. 
تـاش بر ایـن اسـت که ایـن اقدامـات با سـرعت 

انجام شـود.
او با اشـاره به خسارت بسـیار زیاد سـرمازدگی در 
اکثـر مناطق اسـتان کرمـان اظهـار کـرد: امکان 
اینکـه تمامـی خسـارت را جبـران کنیـم وجـود 
نـدارد امـا حداقـل ها قطعـا جبـران خواهد شـد 
که کشـاورزان در زمینه نگهـداری و اصاح باغات 

مشـکلی نداشـته باشند.
خیراندیـش تاکید کـرد: بایـد بتوانیـم از ظرفیت 
تمامی پژوهشـگران، دانشـگاه ها و شـرکت های 
دانـش بنیـان اسـتفاده کـرده و اصاحـی را در 
جهـت بـه حداقـل رسـاندن خسـارت هـا انجام 
دهیم. از قبـل از وقوع سـرمازدگی ایسـتگاه های 
هواشناسـی در برخی نقاط ایجاد شـود و با اطاع 
رسـانی بـه کشـاورزان راهکارهـای لازم در ایـن 

زمینـه دیده شـود.
سرما جنوب کرمان را هم

 بی نصیب نگذاشت
رئیـس جهـاد کشـاورزی جنـوب اسـتان کرمان 
نیز اظهـار کـرد: در پـی کاهـش دمـا در روزهای 
8 و ۹ فروردیـن در مناطق سـاردوئیه و اسـفندقه 
خسـارت داشـتیم؛ طبق برآوردهای انجام شـده 
۳۵۰ هکتـار از سـطح زیـر کشـت زردآلـو دچـار 
خسـارت ۶۰ درصدی )حدود ۴۹ میلیارد تومان( 

شـده است.
سـعید برخـوری از خسـارت ۴۰ درصـدی ۳۰۰ 

هکتـار از باغـات گـردوی ایـن منطقه خبـر داد و 
افـزود: بـرآورد ریالی این خسـارت ۱۵ میلیـارد و 

۲8۰ میلیـون تومـان اسـت.
او ادامـه داد: در اسـفندقه بالغ بـر ۵۰۰ هکتار باغ 
پسـته وجود دارد که ۲۳ هکتار آن دچار خسارت 
۲۲ درصدی )یک میلیـارد و ۲۶۵ میلیون تومان( 

شـده است.
رئیـس جهـاد کشـاورزی جنـوب اسـتان کرمان 
مجموع خسـارت وارده به مناطـق ییاقی جنوب 
اسـتان کرمان را ۶۰ میلیارد و ۵۴۵ میلیون تومان 
اعـام کـرد و گفت: میـزان خسـارت ها به سـتاد 
بحـران اعـام مـی شـود و بعـد از تامیـن اعتبـار 
بـرای جبـران خسـارت در خدمـت کشـاورزان 

خواهیـم بود.
برخوری در خصوص بیمه محصولات کشـاورزی 
اظهار کـرد: معمـولا اصل بـر این اسـت در چنین 
مواردی بیمـه خسـارت کشـاورزان را بـه صورت 
کامل پرداخـت کند امـا رقمـی کـه در بودجه به 
صنـدوق بیمه کمک می شـود بـه اندازه پوشـش 
تمامی خسـارت ها نیسـت و اگر بیمـه ترجیحی 
هم تعریف کنیم تا بتوانیم تمام خسـارت را تامین 
کنیم، حق بیمـه به انـدازه ای زیاد می شـود که از 

توان کشـاورز خارج اسـت.
او خواسـتار بازنگـری در زمینـه ردیـف هـای 
اعتباری بیمه محصولات کشـاورزی شـد و افزود: 
نیـاز اسـت بودجـه بـه صنـدوق بیمه کشـاورزی 

اختصـاص یابـد.
سرمازدگی روزگار کشاورزان را تباه کرد

رئیس مجمـع نماینـدگان اسـتان کرمـان اظهار 
کـرد: عـاوه بـر بحـث سـرمازدگی در کرمـان با 
خشکسـالی های پـی در پـی مواجه هسـتیم که 
باعث ایجـاد بحـران و تنش آبی در اسـتان شـده 

اسـت.
شـهباز حسـن پور با اشـاره به اینکه سـرمازدگی 
اخیـر در اسـتان کرمان به ویژه در شـمال اسـتان 
روزگار کشـاورزان را تباه کرد، افزود:در این راسـتا 
جلسـه ای با حضور اسـتاندار کرمـان و وزیر جهاد 
کشـاورزی و رئیس کمیسـیون اقتصادی مجلس 
برگزار شـد. بنـده هم جلسـه ای بـا حضـور وزیر 
اقتصـاد در این خصوص داشـتم. میزان خسـارت 
ها بـه حدی بود کـه فردی کـه از سـرمایه گذاران 
اسـتان کرمـان بـود بعـد از سـرمازدگی در کنـار 
باغش بـر روی زمین نشسـته بود و با صـدای بلند 
گریـه مـی کـرد و می گفـت کـه نگران خسـارت 
وارده نیسـتم بلکه نگران این هسـتم کـه چگونه 

جواب بانـک هـا را بدهم.
نماینـده مـردم سـیرجان و بردسـیر ادامـه داد: 
وزیـر اقتصـاد در ایـن زمینـه قـول همـکاری بـا 
کشـاورزان خسـارت دیده را داد و مقرر شـد برای 
بانک کشـاورزی و سـایر بانـک ها دسـتورالعملی 
در زمینـه اسـتمهال وام هـای ایـن کشـاورزان 

ارسـال شـود.
او همچنیـن گفـت:در دیـدار حضوری بـا رئیس 
جمهور مشکات کشـاورزان را به صورت مکتوب 
بـه اطاعـش رسـاندم و درخواسـت کـردم که یا 
خودشـان به کرمان بیایـد یا نماینـده ویـژه و تام 
الاختیـار بـه کرمـان سـفر کنـد. بـر این اسـاس 
وزارت جهـاد هیئتـی را بـه اسـتان اعـزام کـرد و 
امیدواریـم حداقـل در بحـث اسـتمهال وام ها به 

کشـاورزان کمـک کنیم.
تجربه تلخ از بیمه کشاورزی؛ حداقل ها 

پرداخت می شود
حسـن پور با بیـان اینکه رئیـس جمهور دسـتور 
رسـیدگی به کشـاورزان خسـارت دیـده را صادر 
کـرده اسـت، گفـت: هـر چقـدر هـم کـه در این 
زمینه پی گیـری کنیـم در نهایـت بیشـتر از ۱۰ 
درصد خسـارت کشـاورزان جبران نخواهد شـد. 
این تجربه تلخ را داریم متاسـفانه بیمه محصولات 
کشاورزی سـال گذشـته هم بدقولی کرد و با یک 
تاخیر حداقل هـا را پرداخت کرد. احتمالا امسـال 

هم بـا همین وضعیـت مواجـه خواهیم بـود البته 
هـر ۱۰ نماینده اسـتان کرمـان به صـورت جدی 
پی گیـری مسـائل و مشـکات اسـتان هسـتند 
و در بحـث سـرمازدگی هـم انشـالله بتوانیـم بـه 

وظایفمـان عمـل کنیم.
او ادامه داد: سـال گذشـته با وجود تمام پی گیری 
هـا فقـط ۱۰ درصـد خسـارت هـا از سـوی بیمه 
پرداخـت شـد و بـرای کشـاورزان فاقـد بیمه هم 
هیـچ کمکـی نشـد. از وزیـر جهـاد کشـاورزی و 
دسـت انـدرکاران ایـن حـوزه گایـه داریـم چرا 
که متاسـفانه در بخش کشـاورزی بـه جای عمل 
بیشـتر شـعار داده می شـود. این وزارتخانـه باید 
اقدامـات اساسـی را انجـام مـی داد و محصـولات 

کشـاورزی را بیمـه مـی کرد.
رئیـس مجمـع نماینـدگان اسـتان کرمـان بیان 
کرد: گایـه داریـم چرا که هـر زمان بحث پسـته 
مطرح می شـود آقایان می گویند کـه یک کالای 
لوکس اسـت یا گفته می شـود فعالان ایـن حوزه 
وضعیـت مالـی بهتـری دارند ایـن در حالیسـت 
که ایـن افـراد سـرمایه و عمرشـان را در این حوزه 
گذاشـته انـد و در کنـار ایـن زمیـن ها پیر شـده 
انـد. متاسـفانه آن میزان کـه به سـایر محصولات 
کشـاورزی توجـه مـی شـود بـه محصـولات 
کشـاورزی اسـتان کرمان به ویژه پسته، خشکبار 
و محصولات جالیزی توجه ویژه ای نشـده اسـت. 
نیاز اسـت سـازمان پسـته در کشـور ایجاد شـود.

مراکز تحقیقاتی برای حل مشکلات 
کشاورزی به میدان بیایند

بنا بـه اعـام روابـط عمومـی اسـتانداری کرمان، 
علـی زینی ونـد اسـتاندار کرمـان هـم در ایـن 
خصـوص گفـت: بـر اسـاس آخریـن برآوردهـا 
سـرمازدگی گسـترده بیـش از ۱۱ هـزار میلیارد 
تومان بـه بخش کشـاورزی خسـارت زده اسـت.
او بـا اشـاره به جلسـه بـا وزیر جهـاد کشـاورزی و 
مسـئولان این وزارتخانه افـزود: در این جلسـه بر 
لزوم اتخـاذ راهبردهـای چند بعدی بـرای عبور از 

این بحـران تاکید شـد.
زینی وند با اشـاره به اعزام هیئتی از سـوی وزارت 
جهـاد کشـاورزی و صنـدوق بیمـه محصـولات 
کشـاورزی بـرای بررسـی های بیشـتر به اسـتان 
کرمان بیـان کرد: در همیـن زمینه قرار اسـت که 
مسـئولان وزارت جهاد کشـاورزی بـرای امهال و 
اسـتمهال تسـهیات کشـاورزان خسـارت دیده 

هـم اقداماتـی را آغـاز کنند.
اسـتاندار کرمـان در عیـن حال بـا تاکید بـر لزوم 
اسـتفاده از روش هـای علمـی بـرای مقابلـه بـا 
تغییـرات آب و هوایی، گفت: مسـاله سـرمازدگی 
باغـات بایـد بـا اسـتفاده از رویکردهـای علمـی 
و فناورانـه حـل شـود و بـه همیـن منظـور مقرر 
شـد مقدمات برگـزاری نشسـت علمی بـا حضور 
دانشـگاهها، مراکـز تحقیقاتـی، شـرکت های 
دانش بنیـان و فعـالان بخـش خصوصـی بـا 

محوریـت اسـتانداری کرمـان برگـزار  شـود.
به گفتـه زینی ونـد بـه زودی با تشـکیل شـورای 
اسـتانی در حوزه فنـاوری و دانش بنیان کمیته ای 
تخصصی بـرای موضـوع سـرمازدگی هم شـکل 

می گیـرد.
با توجه بـه تکرار پدیـده هایی نظیر سـرمازدگی، 
گرمازدگی و سـیاب و... نیاز اسـت با اسـتفاده از 
توان شـرکت هـای دانش بنیـان چـاره ای علمی 
و عملـی بـرای این معضـات اندیشـیده شـود تا 

حداقل خسـارت به کشـاورزان وارد شـود.
همچنین بحـث بیمـه محصـولات کشـاورزی و 
جبـران کامل خسـارت هـا بسـیار حائـز اهمیت 
اسـت و از مهم تریـن دغدغه هـای کشـاورزان به 
شـمار می رود. پرداخت فقط ۱۰ درصد خسـارت 
کشـاورزان نمی تواند گره ای از مشـکات عدیده 
ایـن قشـر آن هـم در شـرایط اقتصـادی کنونـی 
کشور بگشاید و نیاز است مسـئولان در این زمینه 

اقدامـی اساسـی و عاجل انجـام دهند.

 سیلی میلیاردی سرما به کشاورزی کرمان

بهاری که خزان شد
گزارش

الهام پیپر

مدیرکل آموزش و پرورش استان کرمان:

هیچ آزمونی نباید در 
اردیبهشت ماه برگزار شود

مدیر کل آموزش و پرورش اســتان کرمان گفت: براساس آن چه 
قانون مشخص کرده ســال تحصیلی تا پایان اردیبهشت ماه بوده 
لذا می بایســتی از تمامی وقتی که در اختیار ما قــرار دارد برای 
آموزش استفاده کنیم و هیچ آزمونی طی این مدت برگزار نشود، 
تمامی آزمون ها حتی در مناطق گرمســیری استان در خردادماه 

برگزار شود.
رضا رضایی با بیان اینکه ما به عنوان مسئولان آموزش و پرورش 
باید گره گشای کار مردم باشیم و تاش کنیم که کار مردم را راه 
بیاندازیم افزود: این مسئولیتی که به ما ســپرده شده در واقع به 
عنوان یک امانت در دستان ماست و باید ســعی کنیم امانت دار 
خوبی باشیم لذا از شما درخواســت می نمایم محکم کار کرده و 

سستی در کارهایتان راه ندهید.
او در ادامه با اشاره به حضوری شدن مدارس گفت: در طول سه سال 
تحصیلی گذشته که کاس ها به صورت غیر حضوری برگزار می 
گردید همکاران ما مجاهدانه تاش کردند تا روند آموزش مختل 
نگردد. اما از آنجا که هیچ آموزشی جای آموزش حضوری را نمی 
گیرد و با توجه به تبعات و لطمات آموزش غیر حضوری عاوه بر 
افت تحصیلی، بازماندگان از تحصیل و تــرک تحصیل در حوزه 
روانی و اجتماعی مشکات زیادی برای دانش آموزان درست کرد 
از اینرو حضوری شدن تحصیل یکی از مهمترین اتفاقات آموزشی 

در کشور است.
رضایی با بیان خوشبختانه استقبال بسیار خوبی از آموزش حضوری 
در استان توسط اولیا، دانش آموزان و مسئولان صورت گرفت: از 
تعامل موثر خانواده ها، نمایندگان مجلس شورای اسامی، ائمه 
جمعه، نیروهای مسلح و نهاد های دولتی و غیر دولتی با آموزش و 

پرورش در زمینه بازگشایی مدارس تقدیر و تشکر کرد.
مدیر کل آموزش و پرورش استان کرمان با بیان اینکه حفظ سامت 
جسمانی فرهنگیان و دانش آموزان خط قرمز ما در زمینه پیگیری 
آموزش حضوری است بر توجه ویژه به رعایت مسائل بهداشتی در 
مدارس تاکید کرد و از مدیران ادارات آموزش و پرورش شهرستان 
ها و مناطق استان خواست که با قدرت آموزش حضوری را پیگیری 

و اجرا نمایید.
او با اشاره به عدالت محوری بودن برنامه های پیش روی آموزش و 
پرورش استان خواستار توجه ویژه به مناطق محروم، حاشیه ها و 

دانش آموزان بازمانده از تحصیل شد.

مدیر نمایندگی ستاد دیه استان کرمان گفت: 
۱۴۷ مددجوی جرائم غیر عمد در زندان های 
استان حضور دارند که ۱۵ میلیارد تومان برای 
آزادی آنها نیاز است. سید حجت الله موسوی قوام با بیان اینکه 
یکی از برنامه های مهم و سیاست های ستاد دیه در سراسر 
کشور در ماه مبارک رمضان برگزاری جشن های گلریزان 
است اظهار داشت:مقام معظم رهبری امسال نخستین چراغ 
را روشن کرده و مبلغ یک میلیارد تومان به ستاد دیه کمک 
کردند که این نشان از اعتماد رهبر معظم انقاب به این نهاد 

مردمی است.
او با اشاره به اینکه ستاد دیه با نیت کمک به آزادی زندانیان 
نیازمند و آبرومند جرائم غیر عمد تشکیل شده گفت: اعتقاد 
ما بر این است که افرادی که ناخواسته گرفتار زندان شدند و 
زندانیان جرائم غیر عمد، در واقع بدهکار هستند نه بزهکار و 
این مسئولیت ما را در قبال این افراد گرفتار، سنگین می کند.
مدیر نمایندگی ستاد دیه استان کرمان با بیان اینکه 
برگزاری جشن های گلریزان از ابتدای ماه مبارک رمضان 
در شهرستان های سراسر استان کرمان آغاز و تاکنون در 
چند شهرستان برگزار شده و این روند تا پایان ماه مبارک 
رمضان ادامه دارد، افزود: در این جشن ها شاهد حضور 
چشمگیر خیرین و مردم نوعدوست استان بودیم. او با اشاره 
به اینکه برنامه ریزی شده سه شب از جشن های گلریزان در 
صدا و سیمای مرکز استان برگزار شود گفت: از شنبه ۲۷ 
فروردین تا ۲۹ این ماه همزمان با افطار مهمان مردم هستیم 
تا هم فعالیت ها و اقدامات انجام شده بیان شود و هم جذب 
کمک های مردمی را داشته باشیم. موسوی قوام با بیان اینکه 
امیدواریم ۱۴۷ نفر مددجوی جرایم غیرعمد استان کرمان، 
که در زندان های استان تحمل حبس می کنند تا پایان ماه 
مبارک رمضان به آغوش خانواده برگردند ادامه داد: برای 
آزادی این زندانیان حدود ۱۵ میلیارد تومان نیاز است. او با 
اشاره به اینکه در برنامه است که جشن گلریزان امسال تا پایان 
ماه مبارک رمضان در ۲۳ شهرستان استان کرمان برگزار شود 
بیان کرد: با اعتمادسازی و شفاف سازی انجام شده، پایان سال 
قبل شاهد حرکت های ارزشمند و کمک های خوب خیرین 

بودیم و امیدواریم این روند ادامه داشته باشد.

و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیر 
صنایع دستی شهرستان بافت از شناسایی 
معرفی  و  گردشگری  غیرمجاز  تور  پنج 
برگزارکنندگان این تورها به دستگاه های قضایی این 

شهرستان خبر داد.
علی نجفی نژاد با اشاره به اینکه خوشبختانه نوروز سال جاری 
شاهد حضور تعداد زیادی از گردشگران و مسافران نوروزی 
در این شهرستان بودیم اظهار کرد: »در ایام نوروز ۱۴۰۱ 
برخی افراد سودجو با استفاده از تبلیغات فضای مجازی اقدام 
به برگزاری تورهای ارزان قیمت در شهرستان بافت کردند.«

مدیر میراث فرهنگی،گردشگری و صنایع دستی شهرستان 
بافت افزود: »با توجه به اینکه چهار دفتر خدمات مسافرتی 
در این شهرستان فعال است اما شاهدیم که برخی افراد بدون 
داشتن مجوزهای قانونی اقدام به برگزاری تورهای غیرمجاز 

گردشگری می کنند. «
او با بیان اینکه شیوع ویروس کرونا صدمات جبران ناپذیری 
به گردشگری این شهرستان و فعالان این عرصه وارد کرده 
است بیان کرد: »اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی استان کرمان برای جلوگیری از برگزاری 
این گونه تورها و همچنین شناسایی اجرا کنندگان آنها به 
همکاری نیروی انتظامی و سایر دستگاه های مرتبط نیاز 
دارد.« او با اشاره به اینکه در نوروز سال جاری با تعدادی از 
اجراکنندگان تورهای غیرمجاز برخورد لازم انجام گرفت و 
به دستگاه های قضایی نیز معرفی شدند ادامه داد: »از مردم و 
گردشگران درخواست می شود قبل از ثبت  نام برای حضور در 
این تورها از داشتن مجوزهای قانونی اطمینان حاصل کنند.«
نجفی نژاد خاطرنشان کرد:»مردم برای حمایت بیشتر از 
صنعت گردشگری شهرستان بافت و همچنین جلوگیری 
از خسارات وارده به آنها برای شرکت در این تورها،از دفاتر 
خدمات مسافرتی و گردشگری دارای مجوز از اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان کرمان 

استفاده کنند.«

سرپرســت اداره کل تعــاون،کار و رفــاه 
اجتماعی کرمان از اجــرای طرح یاریگران 
تولید بــا رویکــرد پیشــگیری از اعتیاد 
در۲۵واحــد تولیــدی بالای۲۰کارگر در 
کرمان خبر داد.  مجتبی مصباح گفت:طرح 
یاریگــران کار و تولید،اقدامی فرهنگی و 
پیشگیرانه در جامعه کار و تاش است که 
می تواند به پیشگیری اولیه از آسیب های 
اجتماعی،آگاه سازی و اطاع رسانی مستمر 

و هدفمند به منظور پرهیز و تنفر از مواد مخدر، ترویج الگو ها و رفتار های سالم در جامعه 
منجر شود. به گفته او بیشــترین تاش در اجرای این طرح،ایجاد حساسیت در جامعه 

هدف،مسئولیت پذیری و هویت بخشی به ویژه در حوزه فعالان عرصه تولید است.
سرپرست اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان کرمان می گوید:اجرای طرح بیان شده،از 
اواخر اسفندماه پارسال در کرمان آغاز شده است و در مرحله نخست این طرح در ۲۵ کارگاه 

آموزشی تا پایان فروردین ماه امسال برگزار می شود. 
به گفته مصباح تاکنون ۱۷کارگاه طرح یاریگران کار و تولید در واحد های تولیدی و صنعتی 
استان کرمان برگزار شده است. او با قدردانی از شورای هماهنگی مبارزه با مواد مخدر استان 
کرمان در اجرای این طرح گفت:این طرح با هدف تکمیل اجرای طرح کاج)پیشگیری از 
اعتیاد در جامعه کار و تولید(و با رویکرد جدید یاریگران کار و تولید و نظارت بر اقدامات و 
گام های پیش بینی شده اجرا می شود.  به گفته سرپرست اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی 
کرمان این اداره کل با حمایت های لازم می تواند،سالانه بیش از ۱۰۰ کارگاه آموزشی با هدف 

پیشگیری از اعتیاد را در واحد های تولیدی و صنعتی برگزار کند. 

مدیر گروه مبارزه بــا بیماری های واگیر 
دانشــگاه علوم پزشــکی کرمان گفت: 
سرخک در برخی از استان ها، از جمله: 
سیستان و بلوچستان،هرمزگان، فارس و 
حتی تهران و همچنین در جنوب استان 

کرمان مشاهده شده است. 
سعید صحبتی گفت:سرخک یک بیماری 
ویروســی با قدرت انتشار بالا از مرز های 
شــرقی وارد کشور شــده و در برخی از 

استان های همسایه کرمان، از جمله: سیستان و بلوچستان، هرمزگان، فارس و حتی 
تهران و همچنین در جنوب استان کرمان مشاهده شده است. 

به گفته او در مرحله حذف سرخک هستیم؛ اما ممکن است سرخک در کسانی که به 
دلایلی واکسن سرخک را در کودکی انجام نداده باشند و یا واکسن اثر بخشی کامل 

برای آن ها  نداشته باشد، منتقل شود. 
مدیر گروه مبارزه با بیماری های واگیر دانشگاه علوم پزشکی کرمان می گوید: تمام 
افراد زیر ۳۰ سال از تکمیل واکسن سرخک مطمئن باشند و والدین اطمینان حاصل 

کنند که نوبت واکسن کودکان در ۱۲ و ۱8 ماهگی انجام شده باشد.
او تب بالای ۳8 درجه و بثورات پوســتی )التهاب پوســتی( را از مهــم ترین موارد 
مشکوک به سرخک دانســت و گفت: افراد در این موارد به پزشک مراجعه کنند و 

پزشکان نیز موارد مشکوک را برای برنامه ریزی گزارش کنند.
سخنگوی دانشگاه علوم پزشکی کرمان می گوید: درحال برنامه ریزی هستیم برای 

افرادی که وارد کشور می شوند، واکسن سرخک را تزریق کنیم.

سرپرســت اداره کل بهزیســتی استان 
کرمان گفت: »انتظار می رود مراکزی که 
در حوزه های اجتماعی فعال هســتند با 
ارائه ی راهکارهای علمی و عملی و گسترش 
خدمات و اثربخشی آن ها در کاهش و کنترل 
آسیب های اجتماعی گامی اساسی بردارند«.

علیرضا وحیدزاده با بیان اینکه رفع اشکالات 
موجود در حوزه ی مراکز مثبت زندگی با 
تاش و پیگیری های مکرر در دست اقدام 

است، گفت: »به زودی با کم رنگ تر شدن و مرتفع شدن این مشکات شاهد ارائه ی خدمات 
در سطح گسترده تر به جامعه ی هدف خواهیم بود«.

او در دیدار با کارکنان کلینیک روزنه امید و مرکز مثبت زندگی، ضمن تقدیر از زحمات و 
تاش های ارزشمند شبکه های اجتماعی به ویژه مراکز مثبت زندگی و کلینیک ها در حواشی 
شهر، خدمات این مجموعه ها را ارزشمند و ثمربخش دانست و بیان کرد: وحیدزاده افزود: 
»مجموعه ی بهزیستی آماده ی هرگونه همکاری در زمینه های تخصصی با این مراکز است«.

فاطمه عباسی مسئول کلینیک روزنه امید و مرکز مثبت زندگی نیز در این دیدار به ارائه ی 
گزارشی از حوزه ی فعالیت و خدمات این مرکز به مردم منطقه پرداخت  و گفت: »مرکز 
روزنه امید در ساختمانی با زیربنای حدود ۱۵۰ متر با سه پرسنل متخصص در حوزه های 
اجتماعی و توانبخشی به ارائه ی خدمت به بالغ بر ۶۳۰ پرونده در حوزه های مختلف اجتماعی 

و توانبخشی می پردازد«.
 عباسی افزود:»در حوزه ی پیشگیری نیز در راستای آگاه سازی و ارائه ی آموزش ها و ارتقا 

مهارت های زندگی فعالیت های بسیاری صورت پذیرفته است «

با رویکرد پیشگیری از اعتیاد صورت می گیرد؛

اجرای طرح یاریگران کار در واحد های 
تولیدی کرمان

مشاهده بیماری سرخک 
در جنوب استان کرمان

سرپرست اداره کل بهزیستی استان کرمان :

ارتقا سطح علمی مجموعه های اجتماعی 
منجر به کاهش آسیب ها می شود

نیاز به ۱۵ میلیارد تومان برای 
آزادی زندانیان جرائم غیرعمد

شناسایی پنج تور غیرمجاز 
گردشگری در شهرستان بافت

خبر

خبر

خبر

کاغذ استان
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خبرخبر

رئیس اداره بیماری های قابل پیشــگیری 
با واکســن وزارت بهداشــت درباره عوارض 
احتمالی بیماری سرخک گفت: عوارض این 
بیماری می تواند خود را به شکل ذات الریه، 
اسهال یا عفونت گوارشــی نشان بدهد که 
منجر به بروز مشکات جدی برای فرد خواهد 
شــد و در موارد حاد نیز گاهی ممکن است 
عوارضی مانند عفونت مغزی یا حتی نابینایی 
و کوری ایجاد کند. این عوارض به خصوص در 
افرادی که دچار سوءتغذیه و کمبود ویتامین 
آ هستند، بیشتر احتمال بروز خواهد داشت. 
البته همه این عوارض بــه راحتی و از طریق 

واکسیناسیون قابل پیشگیری است.
سید محسن زهرایی، رئیس اداره بیماری های 
قابل پیشگیری با واکسن وزارت بهداشت با 
اشاره به ابتای ۱۶۴ نفر به بیماری سرخک 
در کشور و در پاسخ به این سوال که آیا بین 
این تعداد مبتا، مــواردی از مرگ و میر هم 
وجود داشته است یا خیر؟ گفت: در نیمه اول 
سال گذشــته دو مورد مرگ کودک زیر دو 
سال داشته ایم که مربوط به اتباع غیر ایرانی 

بوده است.
زهرایی تصریح کرد: سرخک، بیماری است که 
عموما در بچه ها بروز می کند، البته این به آن 
معنا نیست که بزرگترها هرگز به این بیماری 
مبتا نمی شوند، زیرا در صورت ایمن نبودن 
در برابر این ویروس، افراد بزرگســال نیز در 
معرض ابتا به آن قرار دارند.به طور مثال در 
کشوری مثل افغانستان که بیماری به میزان 
بسیار زیادی شایع است، بسیاری از افراد در 
دوران کودکی با این ویروس مواجهه پیدا کرده 
و به آن مبتا شدند و در اثر این ابتای طبیعی، 
سال های طولانی در برابر این بیماری ایمنی 
خواهند داشــت. در نتیجه در کشوری مثل 
افغانستان نیز این بیماری بیشتر در رده سنی 
کودکان دیده می شود، زیرا بزرگترها یک بار 
در کودکی، نوجوانی یا اوایــل جوانی با این 
بیماری برخورد کرده و به آن مبتا شده اند. 
بنابراین همانطور که گفته  شــد بیشترین 
نگرانی متوجه افرادی اســت که یا واکسن 

نزده اند یا واکسیناسیون شان ناقص است.

قیمت خودرو
 لحظه ای شد

طی ۲۴ ساعت ۳میلیون روی 
پراید رفت

در ۲۴ ساعت گذشته خودروهای پراید 
از تیبا سبقت گرفتند و خودروهای پژو، 
سمند و رانا نیز در این مدت گران شدند.

بــه گــزارش خبرگــزاری خبرآناین، 
افزایش قیمت ها در بازار خودرو در ۲۴ 
ساعت گذشته شدت بیشــتری گرفته 
اســت به طوری که در بین خودروهای 
پرایــد مــدل ۱۱۱ آن از ۱8۹ میلیون 
تومان در روز گذشــته امــروز به ۱۹۱ 
میلیون تومان رسیده است و مدل ۱۳۱ 
آن نیــز از ۱۷۳ میلیون تومــان در روز 
گذشــته امروز بــه ۱۷۴ میلیون تومان 
رسیده اســت و پراید ۱۵۱ مدل ۱۳۹۹ 
نیز از ۱۵۵ میلیون تومان در روز گذشته 
امروز به ۱۵۷ میلیون تومان رسیده است 
و مــدل ۱۴۰۰ این خودرو نیــز در این 
مدت ۳ میلیون تومان گران شده است و 
این خودرو در حال حاضر ۱۶۳ میلیون 

تومان قیمت خورده است.
خودروهای پژو نیز در ۲۴ ساعت گذشته 
افزایش قیمــت چشــمگیری را تجربه 
کردند بــه طوری که پــژو ۲۰۶ تیپ ۲ 
مدل ۱۳۹۹ نیــز از ۲۶۲ میلیون تومان 
در روز گذشــته امروز بــه ۲۶۵ میلیون 
تومان رسیده اســت و مدل ۱۴۰۰ این 
خودرو نیز در این مدت ۳ میلیون تومان 
گران شده اســت و ۲۷۵ میلیون تومان 
قیمت خورده اســت و مدل ۱۴۰۱ این 
خودرو نیــز از ۲8۲ میلیــون تومان در 
روز گذشته امروز به ۲8۵ میلیون تومان 
رسیده است و خودروهای پژو پارس نیز 
افزایــش قیمت چشــمگیری را در این 
مدت تجربــه کردند به طــوری که پژو 
پارس مدل ۱۴۰۰ از ۲8۵ میلیون تومان 
در روز گذشــته امروز به ۲8۷ میلیون 
تومان رسیده است. خودروهای رانا نیز 
در این مدت گران شــدند به طوری که 
رانا پاس دنــده ای مدل ۱۳۹۹ از ۲۶۳ 
میلیون تومان در روز گذشــته امروز به 
۲۶۵ میلیون تومان رسیده است و مدل 
۱۴۰۰ این خودرو نیــز در این مدت ۲ 
میلیون تومان گران شــده اســت و این 
خودرو در حــال حاضــر ۲۷۴ میلیون 

تومان قیمت خورده است.
خودروهای ســمند نیز در این مدت از 
افزایش قیمت هــا در امــان نماندند به 
طوری که ســمند LX مــدل ۱۴۰۱ از 
۲۷۶ میلیون تومان در روز گذشته امروز 

به ۲۷8 میلیون تومان رسیده است.

با صدور بخشنامه وضع عوارض صادراتی 
بر محصولات معدنی، رییس سازمان 
بورس در نامه ای به وزارت صمت اعام 
ر  قدام موجبات خدشه دا ین ا کرد که ا
ا فراهم  ری ر یه گذا منیت سرما شدن ا

می کند.
به گزارش خبرگزاری خبرآناین، در نامه 
رییس سازمان بورس به وزارت صمت 
"با در نظرگرفتن ماحظات  آمده است:
بازار سرمایه، مبنای زمانی اخذ عوارض 
صادراتی حداقل پس از ۳ ماه از تاریخ 
تصویب و اباغ مصوبه ستاد تنظیم بازار، 

تی  تعیین گردد و قیمت مبنای صادرا
ز هفته اول دی ۱۴۰۰ به  یران ا فوب ا
هفته پایانی ۱۴۰۰ تغییر و اعمال گردد."

بندی  طبقه  به  توجه  "با  همچنین 
ز محصولات تولیدی  بخش عمده ای ا
شرکت های سهامی عام ثبت شده در 
فهرست کالاهای مشمول عوارض، به نظر 
میرسد این موضوع در کوتاه و میان مدت 
ر  ر در بازا بر روند معامات اوراق بهادا
سرمایه )سهام و بورس کالا( آثار منفی 
قابل ماحظه ای خواهد داشت و از آنجا 
که تعداد بسیار زیادی از سرمایه گذاران 

با توجه به افزایش قیمت جهانی کالاها 
نجام  م به ا قدا در اسفند سال گذشته، ا
معامات نموده اند لذا تصویب قیمت پایه 
منتهی به هفته اول دی ۱۴۰۰، موجبات 
خدشه دار شدن امنیت سرمایه گذاری را 

فراهم می نماید."
ر  ا ز گفتنی است مصوبه ستاد تنظیم با
بر  تی  صادرا عوارض  وضع  بر  مبنی 
فزایش قیمت تولیدات صنعتی و  روی ا
اعام یکباره آن، تبعات منفی زیادی 
منیت  ا و  ر  کسب وکا محیط  روی  بر 

سرمایه گذاری خواهد داشت.

براساس اطاعات بدست آمده پرداخت یارانه ماه 
رمضان در مرحله صدور مجوز از سوی سازمان برنامه 
و بودجه قرار دارد و به احتمال زیاد تا هفته آینده به 
حساب مشمولان واریز می شود. اما مبلغ یارانه جدید 

چقدر است؟
سومین یارانه مناسبتی دولت رئیسی به احتمال قوی 
در هفته آینده به حساب مشمولان واریز می شود. تازه 
ترین پیگیری های تجارت نیوز از سازمان هدفمندی 
یارانه ها حاکی از آن است که واریز یارانه ماه رمضان هم 
اکنون در مرحله صدور مجوز و اباغ سازمان برنامه و 
بودجه قرار دارد. از قرار معلوم مشمولان یارانه رمضان 
برپایه جامعه هدفی است که در دو مرحله قبل نیز به 
مناسبت بیست و دوم بهمن )سالروز پیروزی انقاب( و 

فرارسیدن عید نوروز یارانه  دریافت کرده بودند.
سازمان هدفمندی یارانه ها می گوید که با هدف کمک 
به معیشت خانوارها تمامی محاسبات مربوط به یارانه ماه 
رمضان را براساس اطاعات به روز شده و اعامی وزارت 

تعاون کار و رفاه اجتماعی انجام داده است.
در مورد مبلغ قطعی و تعداد دریافت کنندگان سومین 
یارانه مناسباتی هنوز اطاعات دقیقی وجود ندارد اما 
از قرار معلوم مبلغ این یارانه کمتر از ۱۵۰ هزار تومان 
نخواهد بود و دریافت کنندگان آن نیز به مانند دفعات 

قبلی خواهند بود.
بر این اساس پرداخت یارانه ماه رمضان در دستور دولت 

است و منتظر مجوز سازمان برنانه و بودجه اباغ کند.
پیش بینی می شود که در صورت صدور مجوز نهایی و 
اباغ دستور پرداخت از سوی سازمان برنامه و بودجه، 
یارانه ماه رمضان از هفته آینده تا پیش از عید فطر به 

حساب مشمولان آن واریز شود.

یارانه های مناسبتی چیست؟
در دولت سید ابرهیم رئیسی، سنگ بنای پرداخت 
یارانه نقدی جدیدی موسوم به یارانه مناسبتی گذاشته 
شده است؛ مبلغ این یارانه در سالگرد پیروزی انقاب 
اسامی ۱۰۰ هزار تومان بود که به جمعیت حدودا ۳۴ 

میلیون نفری پرداخت شد.
برای مرتبه دوم دولت سیزدهم در روزهای منتهی به 
سال نو مبلغ ۱۵۰ هزار تومان را به عنوان یارانه معیشتی 
عید نوروز را پرداخت کرد اما مشمولان این یارانه تنها 

۱۲ میلیون نفر بود.
پرداخت یارانه های نقدی مناسبتی، رویه ای جدید 
است که به صورت مستقل از پرداخت دو یارانه 
نقدی دیگر صورت می گیرد؛ به گفته مقامات دولتی 
مشمولان این یارانه براساس ۴ دهک ابتدایی دهک 

های اقتصادی شناسایی شده اند.
پرداخت یارانه معیشتی که مبلغ سرانه انفرادی آن ۵۵ 
هزار تومان است از بعد ماجرای سهمیه بندی بنزین 

در سال ۹8 در دستور کار دولت روحانی قرار گرفت.

پرداخت یارانه نقدی انرژی هم که به نسبت به سایر 
یارانه های نقدی قدمتی بیشتر دارد از اجرای قانون 

هدفمندی یارانه ها در انتهای دهه 8۰ آغاز شده است.
پرداخت نقدی یارانه ها از یک سو با سیاست ها دولتی ها 
پس از جنگ تحمیلی ایران و عراق برای منطبق شدن 
با استاندارهای اقتصادی جهانی تعدیل ساختاری 
مقاریت دارد و از سوی دیگر به دلیل ناچیز و ثابت 
بودن مبالغ اختصاص یافته مدام از ارزش و بهای آنها 

کاسته می شود.
با این حال به دلیل شوک های اقتصادی پیاپی همیشه 
برنامه های دولتها برای پرداخت یارانه های نقدی 
جدید یا افزودن بر مبالغ آنها از موضوعات مورد توجه 

مردم بوده است.
منتقدان اقتصادی دولت می گویند با وجود ناچیز بودن 
ارزش یارانه ها، هنوز این مبالغ نقشی کلیدی در زندگی 
اقشاری نابرخوردار و محرومی دارند که دارای شغل 

مناسب و محل درآمد مستمر و کافی نیستند.

پرداخت یارانه ماه رمضان در دستور کار دولت

عوارض صادراتی امنیت سرمایه گذاری واریز یارانه در هفته آینده
را خدشه دار می کند

براساس ویرایش جدید قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز که به تازگی 
توسط رییس مجلس به دولت اباغ شده است، معامات فردایی ارز 
غیرقانونی و در حکم قاچاق خواهد بود. در ماده ۱۲ این قانون آمده 
است که معامله ارز در صرافی یا غیرآن  که تحویل ارز و مابه ازای آن به 
روز یا روزهای آینده موکول شده ولی به تحویل ارز منجر نمی شود یا 
از ابتدا قصد تحویل ارز وجود نداشته است و قصد طرفین تنها تسویه 

تفاوت قیمت ارز باشد، جزو مصادیق قاچاق ارز خواهد بود.
براساس ویرایش جدید قانون مبارزه با قاچاق کالا و ارز که به تازگی 
توسط رییس مجلس به دولت اباغ شده است، معامات فردایی ارز 
غیرقانونی و در حکم قاچاق خواهد بود. در ماده ۱۲ این قانون آمده 
است که معامله ارز در صرافی یا غیرآن  که تحویل ارز و مابه ازای آن به 
روز یا روزهای آینده موکول شده ولی به تحویل ارز منجر نمی شود یا 
از ابتدا قصد تحویل ارز وجود نداشته است و قصد طرفین تنها تسویه 

تفاوت قیمت ارز باشد، جزو مصادیق قاچاق ارز خواهد بود.
پیش از این براساس دستورالعمل اجرایی تأسیس، فعالیت و نظارت 
بر صرافی ها که توسط بانک مرکزی اباغ شده بود، انجام معاماتی که 
مبادله ارز، مسکوک فلزات گرانبهای ضرب شده توسط بانک مرکزی 
و ریال به روز یا روزهای آینده موکول شده و منجر به تحویل ارز، ریال 
یا مسکوک نشده و صرفاً تفاوت قیمت تسویه می گردد، توسط صرافی 
ممنوع شده بود. همچنین هرگونه معامات آتی و سلف ارز، آتی و 
سلف سکه طا توسط صرافی فقط بر اساس ضوابط مصوب و اباغی 

بانک مرکزی مجاز اعام شده بود.
هرچند پیش از این نیز انجام معامات فردایی توسط بانک مرکزی 
ممنوع اعام شده بود اما در قانون جدید معامات فردایی برای 
صرافی ها و سایر اشخاص از مصادیق قاچاق ارز تلقی شده و 

مجازات های مختص به قاچاق ارز را در پی خواهد داشت.

گزارش
ایرنا

"عفونت مغزی" و "کوری" از عوارض معاملات فردایی ارز ممنوع شد
بیماری سرخک است

 بزرگسالانِ واکسن 
نزده در معرض ابتلا
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شهروندان فاقد بیمه پایه برای برقراری پوشش بیمه سامت 
می توانند با مراجعه به سامانه خدمات غیر حضوری شهروندی 
این سازمان به نشانی bimehsalamatiranian.ir و یا 
دفاتر پیشخوان دولت طرف قرارداد برای بیمه کردن خانواده خود 

اقدام کنند.
شرایط استفاده از خدمات رایگان بیمه ای اعلام شد

به گزارش اقتصادآناین، معاون بیمه و خدمات سامت سازمان 
بیمه سامت ایرانیان گفت: همه شهروندان فاقد بیمه پایه 
برای برقراری پوشش بیمه سامت می توانند با مراجعه به 
سامانه خدمات غیر حضوری شهروندی این سازمان به نشانی 
bimehsalamatiranian.ir و یا دفاتر پیشخوان دولت 

طرف قرارداد برای بیمه کردن خانواده خود اقدام کنند.
سه دهک کم درآمد جامعه به صورت رایگان تحت پوشش بیمه 

سامت قرار می گیرند.

سه دهک کم درآمد 
رایگان بیمه می شوند

عضـو هیئـت مدیـره انجمـن تولیدکننـدگان فـولاد 
ایـران اظهـار داشـت: در حالـی که به مـا نامه ارسـال 
کرده انـد امسـال قطعی بـرق خواهیـم داشـت؛ از آن 
طـرف معـاون وزیر نیـرو اعـام کرد کـه بـرق صنایع 
فولاد قطـع نخواهد شـد، البتـه بعید می دانـم چنین 
شـود. مسـلما اگر بـرق قطع شـود مـا شـاهد افزایش 
قیمت هـا خواهیم بود؛ چـون اولا قیمت هـای جهانی 
افزایـش پیـدا کـرده و دوم اینکـه بـا کاهـش تولیـد 
مواجـه خواهیـم شـد و خیلـی از شـرکت ها اکنـون 
تعطیـل کرده انـد و تمـام این هـا مضاعـف می شـود.
 سـیدرضا شهرسـتانی دربـاره وضعیـت تولیـد فولاد 
در کشـور بـرای تولیـد بیشـتر خـودرو بـا توجـه بـه 
اینکه مشـکل کمبـود برق هم در کشـور وجـود دارد، 
بـه خبرنـگار ایلنا گفـت: ما مشـکل مـواد اولیـه برای 
ورق نداریـم و بـا اتفاقاتـی کـه افتـاده و توسـعه هایی 
کـه شـرکت های فـولادی داده انـد، صادرکننـده هم 
هسـتیم و در بخـش ورق بـه خودکفایـی مطلوبـی 

رسـیده ایم.
 او افـزود: مشـکل تولیـد خودروهـا ورق و فـولاد آن 
نیسـت، به نظر من سـوء مدیریتی اسـت کـه در آنجا 
وجـود دارد. شـرکت هایی کـه تامین کننـده قطعات 
خودرو هسـتند، بایـد چارچوبـی بین قطعه سـازان و 
خودروسـازان داشـته باشـند که معمولا در خـارج از 
کشـور این اتفاق  افتاده اسـت.  به طوری  کـه آنها کل 
قطعات ریـز در یـک مجموعه را جمـع آوری می کنند 
برای مثـال موتور را از یک شـرکت و یـا گیربکس را از 
شـرکتی دیگر تهیه می کننـد. این امر باعث می شـود 
خودروسـازان بـه انتخـاب خودشـان قطعـات را از 
شـرکت ها انتخاب کنند و شـرکت های قطعه سـازی 

با هـم وارد رقابت شـوند.
 او دربـاره ایـن رونـد در ایـران ادامـه داد: در ایـران 
چون قطعه سـازان و خودروسـازان مسـتقیما باهم در 
ارتبـاط هسـتند، ایـن موضوع باعث شـده کـه رقابت 
از بین برود و بازدهـی کاهش یابد. در واقع مشـکات 
نقدینگـی هـم کـه وجـود دارد، دسـت به دسـت هم 
داده انـد تـا ایـن شـرایط بوجـود بیایـد به طـوری که 
آقای وزیر قول داده بـود که در سـال ۱۴۰۰، صدهزار 

خودرو بیشـتر از سـال ۹۹ تولید شـود، در صورتی که 
۵۵ هـزار تـا هم کمتـر تولید شـد.

 شهرسـتانی با بیـان اینکـه ایـن موضوع ضعـف وزیر 
صمـت را می رسـاند، تصریـح کـرد: با همین مشـکل 
در حـوزه فـولاد نیـز مواجـه بودیم. سـال ۹۹ مـا ۳۰ 
میلیون تن فـولاد تولید داشـتیم کـه قرار بـود به ۳۴ 
میلیون تن فـولاد در سـال ۱۴۰۰ برسـد، در صورتی 
که ۲8 میلیـون تن فـولاد تولیـد کردیم. حـدود ۷ یا 
8 مـورد دیگـر مثـل سـیمان، وسـایل سـرویس های 
بهداشتی مثل کاشی و سـرامیک و .. حدود ۲۰ درصد 
کاهـش پیدا کـرد که نشـان دهنده ضعف وزیر اسـت 
که امیدواریـم هر چه زودتر این شـرایط اصاح شـود 
شهرسـتانی درباره روند قطعـی برق صنایـع که گویا 
از اردیبهشـت ماه آغاز خواهد شـد، خاطرنشـان کرد: 
یکـی از معاونیـن وزیر نیـرو اخیـرا گفته اسـت که ما 
بـرق فولادی هـا را قطـع نخواهیم کـرد اما متاسـفانه 
هیچ چیزی هنوز مشـخص نیسـت. در حـوزه صنعت 
یـک مدیـر بایـد بتوانـد بـا دیـد بـاز تصمیـم بگیـرد 
ولی چـون هیـچ چیـز قطعـی نیسـت، ما مسـتاصل 
مانده ایـم که آیا سـراغ خریـد ژنراتـور برویم یـا خیر.
عضوهیئت مدیره انجمن تولیدکننـدگان فولاد ایران 
افـزود: اکنون بـا این شـرایط صنعـت فـولاد در زیان 
اسـت و بـه جـای مشـوق بـرای صـادرات تعرفـه هم 
گذاشـته اند. در حال حاضر، قیمت های مـا ۱۵ درصد 
زیر نرخ هـای جهانی اسـت که بـه تازگی اعام شـده 
و ۱۷ درصـد هـم روی کل آن بایـد تعرفـه گذاشـته 
شـود. از آن طـرف هـم افزایـش حقوق هـا، افزایـش 
حامل هـای انـرژی و قطعـی بـرق و غیـره همـه برای 

ما زیـان آور اسـت.
وی افـزود: در حالـی که به مـا نامـه ارسـال کرده اند، 
امسـال قطعـی بـرق خواهیـم داشـت؛ از آن طـرف 
معاون وزیـر اعـام کرد کـه بـرق صنایع فـولاد قطع 
نخواهد شـد، البته بعید می دانم چنین شـود. مسـلما 
اگـر بـرق قطـع شـود مـا شـاهد افزایـش قیمت هـا 
خواهیم بـود؛ چـون اولا قیمت هـای جهانـی افزایش 
پیـدا کـرده و دوم اینکـه بـا کاهـش تولیـد مواجـه 
خواهیـم شـد و خیلـی از شـرکت ها اکنـون تعطیـل 

کرده انـد و تمـام این هـا مضاعـف می شـود.
شهرسـتانی با اشـاره به فصل سـازندگی، خاطرنشان 
کـرد: به نظـر می آیـد کـه امسـال قیمت ها افزایشـی 

باشـد. به خصوص که صحبت از سـاخت یک میلیون 
مسـکن در سـال بود که اگر هـم بتوانند انجـام دهند 
مسـلما ۲۰۰ یا ۳۰۰ هزار بیشتر در سـال نخواهد بود. 
اگر ایـن موضـوع اتفـاق بیفتد مزیـد بر علـت خواهد 
شـد که قیمت ها افزایـش پیدا کنـد که به نظـرم این 

کار بـه زودی اتفاق نخواهـد افتاد.
عضوهیئـت مدیـره انجمـن تولیدکننـدگان فـولاد 
ایـران دربـاره راهـکار حـل ایـن موضـوع گفـت: باید 
از کشـورهایی کـه موفـق بودنـد، الگوبـرداری کـرد. 
در کشـور آلمـان یا ژاپـن که بعـد از جنـگ جهانی به 
ویرانـه تبدیـل شـدند و نیروگاه هـا در آن زمـان هنوز 
پیشـرفت نکرده بودند، بـرق بخش خانگـی را قطع یا 
کـم می کردند تـا صنعت شـان رشـد کند. ما درسـت 
برعکس صنعـت را خاموش می کنیـم، آن هم صنعت 
مـادری مثـل فـولاد کـه بـا بیـش از ۱۲۰۰ رشـته و 
صنعت بالادسـتی و پایین دسـتی به آن وابسته است.

وی افـزود: در همه جـای دنیا قیمت هـای حامل های 
انـرژی بـرای مصرف کننده های کوچـک مثل خانگی 
زیاد اسـت کـه بتوانند صرفه جویـی و کنتـرل کنند و 
قیمت های سوبسـیدی بـه صنایع شـان می دهند که 
بتواننـد رقابت پذیر شـوند و صادرات داشـته باشـند. 
امـا در کشـور مـا درسـت برعکـس ایـن قضیـه رواج 

دارد، بـه طوری که شـاهد این هسـتیم کـه حتی گاز 
را بـه ۲۲ برابر قیمت خانگی رسـانده  یا بـرق را ۵ برابر 
کرده انـد کـه این هـا متاسـفانه بـا ایـن افزایش هایی 
که صورت گرفتـه،  قطعی هایی که انجـام می دهند و 
تعرفه هایی کـه می گذارند شـرایط پیچیـده می کند.
شهرسـتانی در ادامـه تاکیـد کـرد: سیاسـت فعلـی 
وزارت صمت برای گذاشـتن عوارض کـه آن هم برای 
پایین دسـتی ها مثل شـمش و یـا میلگـرد بزرگترین 
اشـتباهی اسـت که در کشـور صورت گرفـت. اکنون 
فرصتی اسـت  تا از توقف صـادرات اوکراین و روسـیه 
اسـتفاده کرده و بتوانیم صادرات آنهـا را جذب کنیم. 
همچنیـن ورود ارز بـه دلیـل بـالا رفتن قیمـت فولاد 

می توانـد عرضـه ارز را افزایـش دهد.
وی افـزود: بایـد توجـه داشـت کـه مـا نیـاز بـه 
سـرمایه گذاری دولتـی نداریـم فقـط چـون مـازاد 
مصـرف داخلـی داریـم، می توانیـم صـادرات کنیم و 
برای حل مشـکل زیرسـاخت های کشـور نیـز کمک 
کنیم. حتی در پروژه های زیرسـاختی مثـل برق و گاز 
یا حمل و نقـل ریلی و جـاده ای و بنادرمـان که حدود 
۱۰ میلیـارد دلار باید سـرمایه گـذاری در آنهـا انجام 
شـود، می تـوان کمـک کرد تـا بـه تولیـد ۵۵ میلیون 

تن فـولاد برسـیم.

احتمال افزایش قیمت فولاد در سال جاری
ارسال نامه قطعی برق به فولادی ها با وجود اظهارات معاون وزیر

گزارش
ایرنا

لنا
: ای

س
عک

رئیس اتحادیه بارفروشان گفت: گوجه فرنگی لب مرز کیلویی ۱۷ هزار تومان بفروش می رسد. کشاورزان 
در سال گذشته متحمل ضررهای زیادی شدند از این رو این حق آنهاست که امسال با افزایش صادرات 
سود قابل توجهی نصیب آنها شود اما باید صادرات به گونه ای مدیریت شود که نظم و تعادل بازار داخلی از 
بین نرود. مصطفی دارایی نژادبا بیان اینکه روزانه ۶۰ کامیون گوجه از میناب، به عراق، افغانستان، پاکستان، 
روسیه، عمان، قطر و کشورهای حوزه خلیج فارس صادر می شود، گفت: صادرات گوجه فرنگی از ایران به 

سوریه هزینه بر است از این رو گوجه به عراق صادر و از آنجا به سوریه می رود. لازم است این هشدار را بدهم که اگر تقاضا سوریه برای این 
محصول افزایش پیدا کند میزان بار صادراتی روزانه ۱۰۰ تا ۱۵۰ کامیون گوجه از کشورخارج می شود.

به گفته این فعال صنفی؛ گوجه فرنگی لب مرز کیلویی ۱۷ هزار تومان بفروش می رسد. کشاورزان در سال گذشته متحمل ضررهای 
زیادی شدند از این رو این حق آنهاست که امسال با افزایش صادرات سود قابل توجهی نصیب آنها شود اما باید صادرات به گونه ای مدیریت 
شود که نظم و تعادل بازار داخلی از بین نرود. رییس اتحادیه بارفروشان تاکید کرد: اگر روزانه ۱۰۰ کامیون گوجه فرنگی صادر می شود 
حداقل ۲۰۰ کامیون باید برای عرضه در بازار داخلی تخصیص داده شود. من از کشاورزان تقاضا می کنم که تا ۱۰ روز آینده میزان صادرات 
را متعادل و با مردم همراهی کنند تا گوجه اسام آباد جیرفت برداشت و در بازار عرضه شود با برداشت این گوجه اگر روزانه ۵۰۰ کامیون 

هم صادر کنیم بازار داخلی با چالش قیمتی مواجه نخواهد شد.

۱۷هزار تومان برای گوجه در لب مرز
شاخص کل بورس اوراق بهادار تهران در پایان معامات 
روز گذشته ۲.۲۷درصد و شاخص هم وزن ۱.۷۴درصد 
افت کردند. در پایان معامات، شاخص کل بورس پس 
از افت ۳۳هــزار و ۵۲۲واحدی در ارتفــاع یک میلیون 

و ۴۴۵هــزار واحد قرار گرفت و همچنین شــاخص کل هــم وزن نیز با کاهش 
۱.۷۴درصدی مواجه شــد. آخرین قیمت ۴۲نماد حداقل سه درصد نسبت به 
قیمت روز قبل آن ها افزایش یافته و ۳۰۵نماد با کاهش بیش از ســه درصدی 
قیمت همراه بوده اند. حقیقی ها امروز ۹۱۲میلیارد تومان نقدینگی از بازار خارج 
کردند. نمادهای »شستا«، »وساپا«، »فولاد«، »شتران«، »خبهمن«، »ورنا« و 
»فملی« در گروه پرتراکنش های بورس و نمادهای »تجلی«، »آریا«، »کرمان«، 
»ثتران«، »فرابورس«، »صبا« و »فزر« در گــروه پرتراکنش های فرابورس قرار 
گرفتند. ارزش کل معامات خرد بــورس و فرابورس نیز در مجموع به پنج هزار 

میلیارد تومان رسید.

شاخص بورس33هزار واحد ریخت

کارشناس ارشد بازار فولاد و سنگ آهن با اشاره به الزامات حفظ 
رتبه نخست رشد تولید فولاد در کشور به بررسی شرایط بازار فولاد 
و سنگ آهن پرداخت و گفت: یکی از گلوگاه های اصلی صنعت 
فولاد و عدم دستیابی به ظرفیت های اسمی، مشکل سنگ آهن 

است اما تا زمانی که بحث صادرات فولاد کشور رفع نشود این مسائل پابرجاست و تحریم ها 
تاثیر بسزایی در ایجاد گلوگاه های زنجیره فولاد کشور داشته است.

به گزارش خبرنگار ایلنا از یزد، کیوان جعفری  طهرانی اظهار داشــت: به رغم مشکات 
موجود در روســیه و اوکراین و خارج شدن این کشــورها از میان بازیگران صنعت فولاد 
جهان، هنوز هم امکان صادرات فولاد ایران به کشــورهای اروپایی وجود ندارد و این در 
شرایطی است که قیمت های فروش فولاد در اروپا نسبت به خاور دور حداقل تنی ۲۰۰ 

دلار بالاتر است.
واوی ادامه داد: از اکتبر ۲۰۱۷ یوروفر )انجمن فولاد اتحادیه اروپا( و حتی همزمان با برجام 

بر روی محصول ورق فولادی شرکت فولاد مبارکه عوارض وارداتی وضع کرد.

امکان صادرات فولاد ایران به کشورهای 
اروپایی وجود ندارد

$صادرات$ بورس$ بازار

کاغذ اقتصادی
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چرا »معتاد عاطفی« می شویم؟
بسیاری از افراد دوران کودکی خود را در خانه یا محیطی گذرانده اند 
که توقع آن را نداشته اند و بسیاری از خانه ها، درگیر بی ثباتی های 
عاطفی، اضطراب و نگرانی و محیطی مملوء از غم یا وحشت برای 

کودک بوده اند.
به گزارش ایسنا، مطالعات کارشناسی حاکی از آن است که گاهی 
به برخی از افراد در خانواده این طور آموزش داده می شود که از ابراز 
خوشحالی خود جلوگیری کنند و همچنین گفته شده که تنها در 

این صورت می توانند، احساسات ثابت و سازگاری داشته باشند.
از این رو، ذهن و بدن به چنین محیطی که در آن رشد یافته، خو 
می گیرد. در این محیط فرد یاد می گیرد که با استرس و اضطراب 
خود تحت هر شرایطی کنار بیاید و از این احساسات برای خود یک 
پناهگاه )روانی( بسازد. در واقع فرد تنها با این حس اضطراب با این 
پناهگاه ارتباط برقرار می کند. این شرایط به نوبه خود فرد را به یک 
"معتاد عاطفی" تبدیل می کند. فرد ناخودآگاه به وضعیت عاطفیِ 
آمیخته با نگرانی و اندوهی که با آن بزرگ شده، معتاد می شود. از 
این رو، هنگامی که در محیطی قرار می گیرد که در آن موضوعی 
برای نگرانی وجود ندارد، این وضعیت باعث وحشت او می شود زیرا 

احساس می کند که در پناهگاه خود نیست.
در این شــرایط چه کاری می توان انجام داد؟ و چگونه 

می توان این اعتیاد عاطفی را متوقف کرد؟
به نوشته نشریه هندوســتان تایمز، روانشناسان بر این باورند که 
برخی از افراد )به اشتباه( به اضطراب و آسیب به عنوان یک اصل 
تربیت عاطفی عادت کرده اند، به طوری که وقتی تنها می مانند 
یا در محیطی که مضطرب نیســتند، قرار می گیرند طبیعتا دچار 
کمبود ترشح هورمون هایی )هورمون های استرس( می شوند که 
معمولا وجود آنها باعث می شود، احساس کنند در خانه خودشان 

هستند.

معاون سازمان بیمه سلامت اعلام کرد

پوشش خودکار بیمه ای برای 
دهک های پایین؛ امسال

معاون بیمه و خدمات سامت سازمان بیمه سامت ایران با اشاره به 
اینکه بیش از ۶ هزار زوج نابارور تحت پوشش سازمان بیمه سامت 
ایران قرار دارند، گفت: برای هر دوره درمان ناباروری ۵۵۰ هزار تومان 
تا ۴ میلیون تومان در بخش دولتی و ۱ تا ۷ میلیون در بخش خصوصی 

هزینه می شود.
به گزارش ایسنا، دکتر مهدی رضایی با اشاره به اینکه آمار دقیقی از تعداد 
زوج های نابارور در دست نیست ولی برآوردها بین ۲.۵ تا ۴ میلیون نفر 
است، بیان کرد: بیش از ۶ هزار زوج نابارور تحت پوشش سازمان بیمه 
سامت ایران قرار دارند که نسبت به تعداد زوج های نابارور در کشور آمار 

قابل توجهی محسوب نمی شود.
وی ادامه داد: از سال ۱۴۰۰ بر اساس قانون بودجه و مصوبه هیات وزیران 
خدمات ناباروری تحت پوشــش بیمه پایه قرار گرفت. بر این اساس 
تسهیات نسبتا خوبی فراهم شده است به طوری که بیش از ۹۰ درصد 

هزینه ها با تعرفه های دولتی و عمومی تحت پوشش قرار گرفته است.
وی با بیان اینکه زوج ناباروری که تحت پوشــش هیچ گونه بیمه ای 
نیستند، می توانند با شرایطی تحت پوشش بیمه همگانی قرار گیرند، 
افزود: بر اساس قانون تسهیاتی تحت عنوان بیمه همگانی در کشور 
وجود دارد که افراد فاقد بیمه که امکان پرداخت حق بیمه ندارند، می 

توانند از خدمات بیمه همگانی بهره مند شوند.
رضایی بیان کرد: در قانون بودجه ۱۴۰۱ دهک بندی انجام شده است که 
بر اساس اطاعات پایگاه وزارت رفاه دهک های پایین جامعه به سازمان 
بیمه سامت معرفی و به صورت خودکار تحت پوشش بیمه قرار می 
گیرند. کسانی که بالای ۳ دهک اول باشند با پرداخت بخشی از حق 

بیمه می توانند تحت پوشش بیمه قرار گیرند.
وی با اشاره به اینکه اعتبارات خدمات ناباروری تقریبا مانند سال گذشته 
است، گفت: اعتبار لازم برای زوج های ناباروری که بخواهند از خدمات 
درمانی بهره مند شوند وجود دارد. خدمات تخصصی ناباروری در طول 
۳ دوره تحت پوشش بیمه قرار دارد که حد معمول و معقول خدمت 

ناباروری است.

تاش دولت سـیزدهم که دولتی مردمـی و انقابی 
اسـت بر متوقف شـدن طـرح ضد محیط زیسـتی 
احـداث پتروشـیمی در میانکاله کـه در دولت قبل 
مصـوب شـده بـود نتیجـه داد و سـازمان محیـط 
زیسـت اعـام کرد کـه اجـرای ایـن طـرح متوقف 

شـده است.
به نظـر مـی رسـد بالاخـره بعـد از یـک مـاه کش 
و قـوس هـای فـراوان میانکالـه آرام گرفتـه اسـت، 
سـازمان حفاظت محیـط زیسـت روزگذشـته در 
نامه ای به مدیر عامل شـرکت پتروشـیمی امیرآباد 
مازندران، توقف اجرای پروژه پتروشـیمی در تالاب 
بین المللی میانکالـه را اعام کرد، البتـه در این نامه 
آمـده که اگـر قرار اسـت مجـوزی بـرای ایـن طرح 
صادر شـود باید مطالعـات تکمیلـی انجـام و مورد 

تایید ایـن سـازمان قـرار گیرد.
دقیقا ۲۳ اسفندماه سال گذشـته بود خبری شوک 
برانگیز منتشر شـد که دوسـتداران محیط زیست 
را شـگفت زده کرد، خبر کوتـاه اما پرسـروصدا بود؛ 
کلنگ پتروشـیمی در میانکالـه به زمین زده شـد، 
صـدای بـه زمیـن خـوردن ایـن کلنـگ بـه حدی 
بلند بود که تا بـه امروز هنـوز زنـگ آن در گوش ها 
شـنیده ها می شـود، این صدا دوسـتداران محیط 
زیست و برخی از هنرمندان را به منطقه کشاند و در 
حمایت از نفس کشیدن تالاب بین المللی میانکاله 
و توقف پروژه پتروشـیمی پاکارد به دست گرفتند 
و با توقف اجـرای این طـرح، حفظ حیات تـالاب را 

خواهان شـدند.
در واقع سـرعت عمل در آغاز کار به ویژه در روزهای 
تعطیـات نـوروز، باعـث شـد تـا جامعـه محلی و 
دوسـتداران محیط زیست در سراسـر کشور دست 
بـه کار شـوند بـه طـوری کـه کارزاری بـا عنـوان 
درخواسـت توقـف احـداث پتروشـیمی در تـالاب 
بین المللی میانکاله و  هشـتگ #پروژه پتروشیمی 
میانکالـه را متوقف کنید راه افتـاد کـه در آن از وزیر 
نفـت و رئیـس سـازمان حفاظـت محیط زیسـت 
خواسـته شـد که از سـاخت پتروشـیمی در حریم 

میانکالـه جلوگیـری کنند.
جدیت دولت سـیزدهم بر ابطـال مصوبه 

ضد محیط زیسـتی در میانکاله  
دو روز پیـش رییـس جمهـوری به رئیس سـازمان 
محیـط زیسـت دسـتور توقـف پـروژه احـداث 
پتروشیمی در میانکاله را داد، از این رو ابطال مصوبه 
دولت قبـل دربـاره این پـروژه در دسـتور کار هیات 

وزیـران قـرار گرفتـه و بـه زودی پرونـده آن بـرای 
همیشـه بسـته خواهد شـد.

همچنیـن علی سـاجقه رئیس سـازمان حفاظت 
محیـط زیسـت در نامـه ای بـه اسـتانداران از آنهـا 
خواست در سفرهای اسـتانی از کلنگ زنی و افتتاح 
پروژه هـای بـدون مجـوز ارزیابـی محیط زیسـتی 

جلوگیری شـود. 
سـاجقه در ایـن نامـه  از اسـتانداران خواسـت بـا 
توجـه بـه فرمایشـات مقـام معظـم رهبـری کـه 
فرمودنـد: مسـأله محیط زیسـت یـا حفـظ منابـع 
طبیعی بـرای مـا مسـئله ای تجماتـی و درجه  دو 
نیست، یک مسـأله حیاتی اسـت، در تاش ما برای 
توسـعه کشـور، اولویت بایـد در این بخش باشـد و 
همچنین ضمن تأکید ریاسـت جمهـوری که بیان 
داشـت؛ توسـعه فرع بر محیط زیسـت اسـت و آثار 
و پیامدهای زیسـت محیطی از فعالیـت پروژه های 
بـزرگ عمرانی و کان اقتصادی کشـور بـدون اخذ 

مجـوز زیسـت محیطی جلوگیری شـود.
رییس جمهوری به رئیس سـازمان محیط زیسـت 
دسـتور توقف پروژه احداث پتروشیمی در میانکاله 
را داد، از ایـن رو ابطال مصوبه دولت قبـل درباره این 
پروژه در دسـتور کار هیـات وزیران قـرار گرفته و به 
زودی پرونده آن برای همیشه بسته خواهد شدوی 
افزود: در سـنوات قبـل و با فشـارهای نامتعـارف و 
بخشـی نگری محض اجرایـی شـده، نه تنها منجر 
به تحقق آمایش سرزمین و توسـعه پایدار نگردید، 
بلکه بـه دلیـل آلودگی هـا و تخریب های غیـر قابل  
جبران، بـه پدیده ضد توسـعه تبدیـل و نیـز اثرات 
زیانبار آن در تشـدید بحران های زیست  محیطی و 

نارضایتی عمومی جامعه را برانگیخته اسـت.
رئیس سـازمان حفاظت محیط زیست خاطرنشان 
کـرد: بـرای پرهیـز از بـروز مشـکات آتـی و قطع 
زنجیره شـروع پـروژه بـدون مجوزهـای قانونـی از 
جمله مجوز سـازمان حفاظت محیط زیست تحت 
عنوان مجوز ارزیابی زیسـت محیطی، از کلنگ زنی 
و افتتاح پروژه ها توسـط مقامات ارشـد کشوری که 
عمومـاً در سـفرهای اسـتانی اتفـاق می افتـد، قویاً 

اجتناب شـود.
این نامه یعنی خط بطانی بر زیـاده خواهی برخی 
مسـئولان و نمایندگان در بخش هـای مختلف که 
شـاید برای جمع آوری رای و آسـوده خاطر بودن از 
پیروزی در دوره های بعدی دسـت بـه اقداماتی می 
زنند که نه فقط به ضرر محیط زیسـت اسـت بلکه 
در آینده نه چنـدان دور دود آن به چشـم خودمان و 

فرزندانمان می رود.
علی سـاجقه بعـد از کلنگ زنـی این طـرح گفته 

بـود کـه آن را قبول نـدارد و چـون گـزارش ارزیابی 
محیط زیسـتی نـدارد از ایـن رو به نظر مـا کلنگی 
هم به زمین زده نشـده اسـت، وی به ایرنا گفته بود 
که گاهی فشـار نمایندگان مجلس برای ما عجیب 
است، مجوز محیط زیسـتی این طرح گرفته نشده، 
اما نماینده محترم از مـن می خواهد که کلنگ زنی 
انجام شـود، به هر شـکل کلنگ زده شـد، اما از دید 
مـا کلنگی کـه بـرای این پـروژه بـه زمین زده شـد 
مـورد تاییـد نیسـت در واقـع معتقدیـم کلنگی به 

زمین زده نشـده اسـت.
در ۱8 دی مـاه سـال ۱۴۰۰ جلسـه ای بـا عنـوان  
بررسی مشکات تاسیس پتروشـیمی در میانکاله 
تشـکیل شـد که خروجی آن در ۴ بند خاصه می 
شـود، اول اینکـه از نظر سـازمان حفاظـت محیط 
زیسـت تخصیص زمیـن، آب و خـوراک بـرای این 
پتروشیمی بامانع بوده، مجوز اولیه صادر می شود، 
دوم پـس از اخـذ زمیـن، همزمـان با آغـاز عملیات 
احداث پتروشـیمی جزییات مطالعه مشـاوره های 
پـروژه در حـوزه زیسـت محیطـی جهت بررسـی 
و اعـام نظـر بـه سـازمان محیـط زیسـت تحویل 
می شـود، سـوم سـازمان محیط زیست مشـاوران 
ذیصـاح برای مطالعـه و اعـام نظر درباره مسـائل 
زیسـت محیطی این پـروژه را حداکثر تـا ۱۰ روز به 
شرکت پتروشـیمی و سـرمایه گذار معرفی خواهد 
کرد و چهـارم بافاصله پـس از آمادگی پـروژه برای 
شـروع جلسـه ای جهت ادامـه مراحـل در مجلس 

شـورای اسـامی تشـکیل خواهد شد.
این صورتجلسـه به امضای نیکزاد، باقرزاده نماینده 
بابلسر، شریعتی نماینده بهشهر و سعادتی نماینده 

بابـل رسـیده بـود، ایـن در حالـی اسـت کـه حتی 
علی بهـادری جهرمی سـخنگوی دولت در جلسـه 
۱۶ فروردیـن ۱۴۰۱ درایـن بـاره گفتـه بـود: در 
دولـت مردمی شـروع هـر گونـه توسـعه یافتگی و 
فعالیت هـای عمرانـی، صنعتـی و معدنـی منوط و 
مشـروط به اخـذ مجوزهـای قانونـی لازم از جمله 
مجوزهای زیست  محیطی اسـت و توسعه عمرانی 

فـرع بر صیانـت از محیط زیسـت اسـت.
سـخنگوی دولـت ضمـن قدردانـی از حساسـیت 
افکار عمومـی در ایـن زمینه گفت: مصوبـه احداث 
پتروشـیمی میانکاله مربوط بـه هیئت وزیـران در 
دولت گذشـته یعنـی اسـفندماه سـال ۹۹ بـوده و  
اجرای این پـروژه منوط بـه دریافت مجـوز محیط 

زیسـتی خواهـد بود.
بـا وجود ایـن نامه هـا و تاکیـدات بر توقـف چنین 
طرح هایـی حـال بایـد دیـد که علـت پافشـاری 
بـر اجـرای طـرح پتروشـیمی میانکاله چیسـت و 
منافع چـه کسـانی در میـان اسـت؟ در واقع طرح 
پتروشیمی میانکاله در دولت دوازدهم و در جلسه 
۱۷ اسـفند ۱۳۹۹ بـه پیشـنهاد وزارت نفـت و بـا 
ادعای ایجـاد زیرسـاخت های لازم بـرای رفع نیاز 
صنایع پایین دسـتی پتروشـیمی، ایجاد اشـتغال 
پایـدار و بـا رویکـرد آمایـش سـرزمینی از طریق 
اجـرای طرح هـای پیشـبران صنعت پتروشـیمی 
و نیـز با تأکیـد بـر تکمیـل زنجیـره ارزش متانول 
- پروپیلن بـه اسـتناد اصـل ۱۳8 قانون اساسـی، 
مصوب شـد. در واقـع بهانه آنهـا برای اجـرای این 

طرح ایجاد اشـتغال اسـت.

رئیس اداره امور دندانپزشــکی وزارت بهداشت با 
اشاره به هزینه های دندانپزشکی و با بیان اینکه ارز 
ترجیحی دندانپزشکی از مهرماه ۱۳۹8 قطع شد و 
به این ترتیب قیمت ها در برخی مواد 8 تا ۱۰ برابر 
افزایش یافت، گفت: امیدواریم با رویکرد فعلی دولت 
سیزدهم مابه التفاوت یارانه ارز ترجیحی تا ارز آزاد 
حوزه دندانپزشکی را به بیمه های پایه انتقال دهند 
و با پوشش بیشتر بسته پایه بیمه دندانپزشکی و 
مشمولیت همه اقشار جامعه، بتوانیم این نقیصه 
را برطرف کنیم. دکتر قاسم صادقی در گفت وگو 
با ایسنا،   درباره وضعیت خدمات دندانپزشکی در 
شهرها و روســتاها پس از طرح تحول سامت در 
حوزه درمان، گفت: در حوزه درمان هم تاش زیادی 
صورت گرفت تا خدمات دندانپزشکی تغییراتی 
داشته باشــد، اما به دلایل مختلف این تغییرات 

محسوس نبود و مردم نتوانستند از زحمت دوستان 
بهره لازم را ببرند. متاسفانه در نظام ارائه خدمات 
درمانی کشــور ارائه خدمات دندانپزشکی دولتی 
را تعریف نکردیم؛ بنابراین خدمات فقط به برخی 
عناوین پیشگیری و برخی خدمات محدود درمانی 
سطح دو منتج می شــد که آن هم نوعا در مراکز 
بهداشتی شهری و روستایی به تمام و کمال اجرا 
نمی شد؛ زیرا یا تامین مواد از سوی مراکز با مشکل 
همراه بود و یا در تامین نیرو معضاتی وجود داشت و 
یا اینکه تعرفه مناسبی برای خدمات دیده نشده بود و 
این خدمات برای مراکز ارائه دهنده که تحت پوشش 
دانشگاه های علوم پزشکی بودند، توجیه اقتصادی 
نداشت. این موضوع باعث می شد در دانشگاه هایی 
که مشکل مالی دارند از گسترش اینگونه خدمات 
در حوزه دهان و دندان اســتقبال نکنند. در واقع 

در حوزه درمان و خدمات دندانپزشکیِ دولتی به 
نسبت حوزه بهداشــت چندان موفق نبودیم. وی 
افزود: به دلایل ذکر شــده، اکنون در حوزه درمان 
خدمات دولتی مصوب و مشخصی نداریم. خدمات 
دندانپزشکی تا آذر ماه سال ۱۳۹۹ فاقد تعرفه بود؛ 
بنابراین مراکز دولتی نمی دانستند این خدمات را 
باید با چه قیمتی ارائه دهند؛ از طرفی خیلی از مراکز 
دولتی مانند بیمارستان های جنرال )عمومی( به 
جهت اینکه مشــکات مختلف مالی در ارتباط با 
حقوق و دستمزد و تجهیزات داشتند، عما عاقه ای 
برای ارائه خدمت در حوزه دندانپزشکی را نداشتند. 
همچنین چون تکلیف مشــخصی در این زمینه 
وجود نداشت، مراکز درمانی سلیقه ای کار می کردند 
و برخی نقاط خدمات خیلی خوب بود و برخی نقاط 
هم از ارائه خدمت غافل می شدند. او تاکید کرد: در 

طرح تحول سامت کلینیک های ویژه طراحی شده 
بود که همه این ها دارای بخش دندانپزشکی بودند، 
اما متاسفانه بخش دندانپزشکیِ حدود ۱8۰ تا از 
این مراکز یا به دلیل عدم تامین تجهیزات از سوی 
معاونت درمان یا به دلیل اینکه این موضوع اولویت 
دانشگاه نبود، تغییر کاربری دادند و این مراکز فعال 
نشد و این عما سبب شد تا در حوزه درمان بخش 
دندانپزشکی مستقلی نداشــته باشیم. وی افزود: 
درحال حاضر در حوزه بهداشــت وزارت بهداشت 
۱۴ خدمت بر اساس مصوبه هیئت وزیران در قالب 
طرح تحول سامت ارائه می شود که بیشتر خدمات 
پیشگیرانه مانند فلوراید تراپی،   فیشورسیانت، 
ترمیم های سطحی،   کشــیدن دندان و... است و 
خدمات بیشتر مانند خدمات سطح دو و سه در این 
بخش ارائه نمی شود و مردم مجبور هستند به بخش 
خصوصی یا کلینیک ویژه دانشکده دندانپزشکی 
مراجعه کنند که ارائه خدمات در این مراکز با نرخ 
دولتی است. صادقی تاکید کرد: امیدواریم با رویکرد 
فعلی دولت سیزدهم مابه التفاوت یارانه ارز ترجیحی 
تا ارز آزاد حوزه دندانپزشکی را به بیمه های پایه انتقال 
دهند و با پوشش بیشتر بسته پایه بیمه دندانپزشکی 
و مشمولیت همه اقشار جامعه، بتوانیم این نقیصه را 

برطرف کنیم.

جدیت دولت سیزدهم 
بر ابطال مصوبه ضد محیط زیستی در میانکاله

همزمان با روز دندانپزشکی مطرح شد

حذف ارز ترجیحی دندانپزشکی 
از سال ۹۸ و افزایش ۱۰ برابری قیمت ها

گزارش
ایرنا

آلاینده های کربنی خطرناک ترند 
یا گرد و غبار؟

به دنبال گســیل گرد و خاک از مرزهای غربی کشور در ۱۹ و ۲۰ 
فروردین، غلظت آلاینده ذرات معلق بویــژه آلاینده ذرات معلق 
کمتر از ۱۰ میکرون افزایش بی سابقه ای پیدا کرد و برای چندین 
ساعت پیاپی در محدوده خطرناک قرار گرفت عاوه بر آن غلظت 
آلاینده ذرات معلق کوچکتر از ۲.۵ میکــرون نیز با افزایش قابل 
ماحظه بود و به محدوده شرایط بسیار ناسالم رسید. کارشناس 
شــرکت کنترل کیفیت هوای تهران با مقایســه این دو آلاینده 

می گوید: ذرات آلاینده هرچقدر ریزتر باشند، خطرناک ترند.
به گزارش ایسنا  مردم کانشــهرهای بزرگ به ویژه تهران، با واژه 
آلودگی هوا آشــنایی کاملی دارند. ریه های مردم پایتخت در هر 
فصل سال میزبان یکی از ذرات دردسرساز آلاینده هواست. آلاینده 
شاخص هوای پایتخت به خصوص در فصول سرد که با وارونگی هوا 
و افزایش سوخت های فسیلی همراه اســت، ذرات معلق کمتر از 
۲.۵ میکرون است اما در روزهای غبارآلود اخیر ذرات معلق کمتر 
از ۱۰ میکرون میهمان خارجی ویژه شــهر تهران بودند. افزایش 
وحشتناک غلظت این آلاینده سبب شد تا کیفیت هوای تهران در 
بازه ای از زمان در وضعیت خطرناک گزارش شود. سوالی که در این 
بین ذهن ها را مشغول می کند این است که آیا مخاطرات آلاینده 

کربنی با خطرهای گرد و غبار یکسان است؟
سولماز احدی در گفت و گو با ایسنا با اشاره به تفاوت تاثیرات منفی 
آلاینده های کربنی و گرد و غبــار اظهارکرد: ذرات معلق کوچکتر 
از ۱۰ میکرون درشت ترند و نسبت به ذرات معلق کوچکتر از ۲.۵ 
میکرون کمتر وارد بخش های تحتانی سیستم تنفسی می شوند و 
به طور جزئی خطر کمتری دارند ولی در غلظت های بالا و در قیاس 
با حد مجاز می توانند مشکات زیادی به لحاظ بهداشتی و زیست 

محیطی در پی داشته باشد
تنفس آلاینده هایی با قطر ۷ برابر کمتر از موی انسان

احدی تصریح کــرد: ذرات معلق هر چقدر قطر کمتری داشــته 
باشند، مخاطرات بهداشتی و سامتی بیشتری دارند و به همین 
علت استاندارد سختگیرانه تری برای ذرات ریز تعریف شده است. 
این نکته قابل تامل است که موی انســان ۵۰ تا ۷۰ میکرون قطر 
دارد این در حالیست که ذرات معلق کمتر از ۱۰ میکرون تقریبا ۵ 
تا ۷ برابر از تار موی انسان نیز قطر کمتری دارند و به راحتی وارد 
سیستم تنفسی می شوند بنابراین توصیه می شود در این شرایط از 

ماسک های مناسب ذرات معلق نظیر N۹۵ استفاده شود.

یک پژوهشگر حوزه رفاه و تامین اجتماعی با اشاره 
به اباغ »سیاست های کلی تامین اجتماعی«، ۱۰ 
چالش حوزه رفاه و تامین اجتماعی را برشمرد و 
سیاست های کلی تامین اجتماعی را گامی موثر و راهبردی برای 
غلبه بر این چالش ها دانست. روزبه کردونی در گفت وگو با ایسنا، 
در این باره اظهار کرد: شاخص های فقر و رفاه در کشور وضعیت 
مطلوبی ندارند و با چالش های متعددی در حوزه رفاه در ساحت 
سیاست گذاری و برنامه ریزی برای مواجهه با این وضعیت روبه رو 
هستیم. در این شرایط، اباغ سیاست های کلی تامین اجتماعی 
یک گام موثر و راهبردی برای ما خواهد بود که بتوانیم به 
کمک آن به سمت غلبه بر این چالش ها پیش برویم. وی افزود: 
چالش هایی که در ادامه به آنها اشاره می شود برخی رویکردی 
هستند و برخی دیگر به وضعیت فعلی کشور اشاره دارند. امید 
است با کمک سیاست های اباغی که برنامه اقدام و عمل آن باید 
ظرف شش ماه تدوین شود بتوان تا حدی بر این چالش ها غلبه 
کرد. رئیس سابق موسسه عالی پژوهش تامین اجتماعی۱۰ 

چالش مهم در حوزه رفاهی را به این شرح بیان کرد:
۱- به صورت تاریخی موضوع سیاست گذاری برای مقابله با فقر 

در ساختار دیوان سالاری یک موضوع فرعی بوده است.  
۲- در حوزه رفاه و تامین اجتماعی ما فاقد یک سیاست ملی 

هستیم.
۳- در حوزه رفاه و تامین اجتماعی دارای تعارض های فکری و 
اندیشه ای هستیم. اصولا بعضی تفکرات قائل به وظیفه حکومت 

در قبال خلق ثروت، افزایش رفاه و مبارزه با فقر نیستند.  
۴- نظام رفاهی در کشور جزیره ای و چند پاره است.  

۵- رویکردها و برنامه های مبارزه با فقر در دهه های گذشته 
ناکام بوده اند.  

۶- فاقد نظام ارزیابی سیاست های رفاهی هستیم.
۷- وضعیت شاخص های رفاهی و شاخص فقر بسیار نامطلوب 

است.
8- کرونا اثرات گسترده در افزایش فقر و نابرابری داشته است.  

۹- در حوزه گفتمان رفاهی و گفت وگوی اجتماعی پیرامون 
مقوله رفاه و تامین اجتماعی به شدت دچار ضعف هستیم.

۱۰- عرصه سیاست گذاری کشور به صورت تاریخی، عمران زده 
و ساخت وساز محور است.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی شرق تهران معتقد 
است: اگر شرایط برای اشتغال معتادان بهبود یافته فراهم شود 
قطعا تعداد آنها کم خواهد شد و جامعه احساس آرامش خواهد 

داشت.
به گزارش ایسنا، سرهنگ محمد بیدمشکی در یک گفتگوی 
رادیویی در مورد ساماندهی معتادان متجاهر گفت: در روند بهبود 
معتادان مشکل اساسی فراهم نبودن شرایط کار برای آنها بعد از 

خروج از مراکز و کمپ های درمانی است
وی با بیان اینکه بعد از بهبود معتادان ستاد مبارزه با مواد مخدر، 
بهزیستی و ادارات متولی می بایست شرایط ایجاد شغل و 
بکارگیری معتادان بهبود یافته را فراهم کنند بیان کرد: ایجاد 
شغل برای معتادین متجاهر وظیفه پلیس نیست و پلیس تنها 
وظیفه دستگیری و روانه کردن آنها به مراکز نگهداری و درمان را 

دارد و بر روند بهبود آنها در مراکز نظارت می کند.
بیدمشکی با اشاره به اینکه پلیس نسبت به ظرفیت های موجود 
کار جمع آوری معتادین را به خوبی انجام می دهد بیان داشت: 
در صورتی که در ستاد مبارزه با مواد مخدر ایجاد ظرفیت شود 
و برابر پروتکل ها اجازه بدهند پلیس آمادگی دارد ظرف مدت 

۴ الی ۵ روز تهران را از معتادین متجاهر پاکسازی کامل کند.
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهی شرق تهران با تاکید 
بر اینکه بخشی از معتادین متجاهر در کمپ ها و مراکز بهبودی 
کامل می یابند اظهار داشت: سازمان بهزیستی می تواند با 

آموزش مهارت به معتادین بهبود یافته کمک کند.
در ادامه این گفت وگو احمد آریانژاد نماینده سابق مجلس و 
کارشناس اعتیاد نیز با تاکید بر اینکه بزرگترین سرمایه هر 
کشوری نیروی انسانی آن کشور است گفت: متاسفانه به دلایل 
مختلفی به سمت معضل اعتیاد پیش می رویم و هر روز شاهد 
آسیب های ناشی از افزایش اعتیاد اعم از کاهش سن اعتیاد، 
افزایش معتادان متجاهر و افزایش تعداد معتادان زن و.. هستیم.
وی افزود: برای پیشگیری از اعتیاد باید به سمت آموزش 
خانواده ها و آموزش فرزندان در مدارس حرکت کرد و ایجاد 
سرگرمی های مفید و اشتغال از مهمترین اقدامات در پیشگیری 

از اعتیاد نسل جوان کشور است.

سرپرســت مرکز اورژانس تهران اعام کرد: 
طی هفته ای که گذشــت ۴۵ هــزار و 8۶۷ 
تماس با اورژانس تهران برقرار شد که از این 

تعداد۲8۶۱ مورد مزاحم تلفنی بود.
دکتر یحیی صالــح طبری در گفــت و گو با 
ایســنا درباره تعداد ماموریت های اورژانس 
تهران طی هفته گذشــته اظهار کرد: از ۱۲ 
الی ۱۹ فروردین مــاه ۱۴۰۱ در مجموع ۱۷ 
هزار و ۴۷۷ ماموریت در دیســپچ اورژانس 

ثبت شد.
به گفته وی در پی این ماموریت ها ۴۰۷۰ تن به مراکــز درمانی منتقل و ۱۳ هزار و ۴۰۷ 

تن نیز در محل درمان شدند.
وی درخصوص تعداد تماس های گرفته شده با اورژانس و تعداد مزاحمان تلفنی این مرکز 
گفت: طی هفته ای که گذشت ۴۵ هزار و 8۶۷ تماس با مرکز دیسپچ اورژانس تهران برقرار 

شد که از تعداد کل تماس ها ۲8۶۱ مزاحمان تلفنی بودند. 
دکتر طبری اظهار کرد: از تعداد کل ماموریت های ثبت شــده طی هفته گذشــته، ۲۰۶۳ 

مورد حوادث ترافیکی و ۲۵۳۴ مورد حوادث غیرترافیکی بوده است.
وی در باره مســمومیت با گاز مونوکســید کربن نیز گفت: طی این مدت  ۱۰ نفر نیز دچار 
مســمومیت با گاز منواکسیدکربن شــدند. این آمار نسبت به هفته  گذشــته کاهش یافته 

است.
دکتر طبری در پایان درباره تعداد ماموریت های اورژانس هوایی تهران نیز گفت: در هفته 

گذشته اورژانس هوایی هفت سورتی پرواز داشته است.

معــاون بیمه و خدمات ســامت ســازمان 
بیمه ســامت ایران، گفت: گسترش پوشش 
بیمه ای داروها نیازمنــد تخصیص اعتبارات 

مناسب است.
به گزارش ایســنا، مهدی رضایی با اشــاره 
به اینکه در ســال ۱۴۰۰ بالغ بــر ۵۶۰ قلم 
دارو افزایش قیمت داشــتند، گفت: در سال 
گذشــته افزایش قیمت حدود ۴۶۰ قلم دارو 
در پوشــش بیمه ای قرار گرفــت و ۱۰۰ قلم 

دارو به دلیل عدم وجود اعتبارات در پوشــش بیمه ای بیمه سامت قرار نگرفت.
وی افزود: بدون تردید از آبان ماه ســال گذشته این مســاله به اطاع سازمان غذا و دارو 
رســید؛ چرا که قرار بود طبق تعهدات تنها ۱۵ درصد قیمت دارو افزایش پیدا کند، اما این 

میزان به بیش از ۳۵ تا ۴۰ درصد رسید.
رضایی تاکید کرد: ســازمان های بیمه گر در ابتدای ســال موظف شــدند تنها ۱۵ درصد 
افزایش قیمت دارو را تعهد کنند، متاســفانه برای پوشش افزایش قیمت بیش از ۱۵ درصد 

امکانات اعتباری وجود نداشت.
بنابر اعام پایگاه خبری سازمان بیمه ســامت ایران، وی درخاتمه برای کاهش مشکات 
افزایش قیمت دارو ،حضور ســازمان های بیمه گر در کمیسیون  قیمت گذاری دارو، شرط 

قبول پوشش بیمه ای در افزایش قیمت و تامین منابع را لازم دانست.
وی افزود: بدون تردید از آبان ماه ســال گذشته این مســاله به اطاع سازمان غذا و دارو 
رســید؛ چرا که قرار بود طبق تعهدات تنها ۱۵ درصد قیمت دارو افزایش پیدا کند، اما این 

میزان به بیش از ۳۵ تا ۴۰ درصد رسید.

2۸۶۱ مزاحمت تلفنی
 با اورژانس در یک هفته

سازمان بیمه سلامت اعلام کرد
افزایش ۴۰ درصدی قیمت ۵۶۰ قلم دارو در سال گذشته

چرا ابلاغ »سیاست های کلی 
تامین اجتماعی« مهم است؟

فراهم نبودن شرایط کار؛ 
مهمترین مشکل معتادان بهبود 

یافته بعد از خروج از کمپ 

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه

آگهی حصر  وراثت
امین  وراثت  حصر  رونوشت  خواهان 
به شرح  اصغر  فرزند  کرمانی   پرواز 
به  شده  ثبت  تقدیمی  دادخواست 
دادگاه  این  از   140121۹20000140۵77 کلاسه 
چنین  و  نموده  وراثت  حصر  گواهی  درخواست 
پرواز  مهدی  امیر  شادروان  که  داده  توضیح 
بدرود  استان کرمان   در  امین  فرزند  کرمانی  
حیات گفته و ورثه حین الفوت ان منحصر است 

به :
م  ش  اصغر  فرزند  کرمانی  پرواز  1-امین 
2۹۹21۹3۹2۵ت ت 13۵8/06/04)پدر متوفی(
2-کلثوم خواستگاری کهن فرزند عباس ش م 

316040۵24۹ت ت 13۵8/6/1)مادر متوفی(
درخواست  مقدماتی  تشریفات  انجام  با  اینک 
چنانچه  تا  میگردد  آگهی  نوبت  یک  مزبور 
از  ای  نامه  وصیت  یا  و  دارد  اعتراضی  شخصی 
آگهی  نشر  تاریخ  از  باشد  می  او  نزد  متوفی 
ظرف مدت یکماه به این دادگاه تقدیم دارد والا 

گواهی صادر خواهد شد

دبیرخانه شورا حل اختلاف مرکزی شعبه 
اول منوجان -مسئول دفتر شعبه  شورا حل 
اختلاف شعبه 1 شورای حل اختلاف شهرستان 
منوجان –عاطفه سالاری.م الف :۲ 
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نشریه ورایتی در گزارشی درباره پیش بینی 
خود از جشنواره کن از احتمال حضور اصغر 
فرهادی در راس هیات داوران این رویداد مهم 
سینمایی خبر داده است. به گزارش ایسنا، 
فهرست فیلمهای حاضر در هفتاد و پنجمین 
دوره جشنواره فیلم کن روز ۱۴ آوریل )۲۵ 
فروردین( در یک نشست خبری در فرانسه 
اعام می شود و نشریه ورایتی نیز در مطلبی 
پیش بینی خود را از این دوره از جشنواره کن 
منتشر کرده است. از جالب ترین نکات منتشر 
شده در این گزارش اشاره به حضور احتمالی 
اصغر فرهادی کارگردان ایرانی برنده دو جایزه 
اسکار به عنوان رئیس هیات داوران جشنواره 
کن ۲۰۲۲ است.  فرهادی که از چهره های 
محبوب کن محسوب می شود سال گذشته 
با فیلم »قهرمان« برنده جایزه بزرگ هیات 
داوران کن شــد، فیلمی که اخیرا حواشی 
فراوانی برای او در رابطه با اتهام سرقت ادبی 
مطرح کرده است و دادگاه در حال رسیدگی 
به این اتهامات است.  ورایتی همچنین اشاره 
کرده که عدم اعام رسمی انتخاب فرهادی 
تاکنون به دلیل همین حواشی پیش آمده 
اســت اما در هر حال او یکی از کاندیدهای 

اصلی ریاست هیات داوران کن است.
در صورت محقق شــدن ایــن پیش بینی، 
فرهادی نخستین سینماگر ایرانی خواهد 
بود که در راس داوران بخش مسابقه اصلی 
جشنواره کن قرار می گیرد. پیش از این عباس 
کیارستمی یک بار رئیس داوران بخش فیلم 
کوتاه و سینه فونداسیون کن شده بود و لیا 
حاتمی و کتایون شهابی نیز سابقه حضور در 
میان اعضای هیات داوران بخش مسابقه کن 

را در کارنامه دارند. 
فرهادی پس از فیلم  »جدایی« که در برلین 
رونمایی شد همه آثار خود را در جشنواره کن 
نمایش داده و از چهرههای محبوب جشنواره 

کن محسوب می شود.
پیش از این حضور »الویس« ســاخته »باز 
لورمن« درباره زندگی »الویس پریســلی« 
با بازی »تام هنکس« و فیلــم  »تاپ گان: 
ماوریک« با نقش آفرینی »تام کروز« به صورت 

رسمی در کن قطعی شده است. 
 هفتاد و پنجمین جشنواره فیلم کن از ۱۷ تا 
۲8 می )۲۷ اردیبهشــت تا ۷ خردادماه( به 

صورت حضوری برپا خواهد شد.

محمد حسینی مطرح کرد
نمایشگاهی برای نابودی 

کتاب فروشی ها!
یک ناشر با اعام این که نشرش در نمایشگاه 
کتاب حضور نخواهد داشــت، نمایشــگاه 
را باعث نابودی کتابفروشــی ها می داند و 
می گوید: نمایشگاه کتاب بدسلیقگی عجیب 
و غریبی است؛ کجای دنیا نمایشگاه کتاب 

برگزار می کنند و در آن کتاب می فروشند؟
نشر چهل کاغ اعام کرده است به منظور 
حمایت از کتابفروشــان سراسر کشور در 
نمایشــگاه کتاب شــرکت نخواهد کرد. 
محمد حسینی، داستان نویس، کتابفروش 
و مدیر نشر چهل کاغ درباره این تصمیم 
خود به ایســنا می گوید: این ماجرا خیلی 
پردامنه و تکراری شــده و نه من و نه هیچ 
آدم دیگری نمی تواند هیچ حرف جدیدی 
بزند؛ هم برگزارکنندگان نمایشــگاه، هم 
ناشران شــرکت کننده، هم کتابفروشان 
و هم مخاطب و مردم سال هاســت این را 
می دانند. اصا حرف تازه ای وجود ندارد و 
برگزارکنندگان نمایشــگاه کتاب تهران و 
نمایشگاه  مجازی و شرکت کنندگان آن ها 
همه می دانند حاصل ایــن کار تخریب و 
نابودی کتابفروشــی های سراســر کشور 
است. فکر می کنم اگر از مسئولان برگزاری 
نمایشگاه هم سوال شود، حاصل نمایشگاه 
چیســت همین جــواب را می دهند زیرا 
سال های سال  اســت که این را می دانیم و 
بارها و بارها و بارهــا  راجع به آن حرف زده 
شده اســت. او می افزاید: یکی از مهم ترین 
مشــکات  کتاب ایــران، نبــود ویترین 
کتاب اســت. آمار دقیقی ندارم و احتمالا 
آمارش در اختیار مســئولان قرار دارد اما 
اگر تعداد  ناشــران ما ۱۵ هزارتا باشد، آمار 
کتاب فروشی های سطح کشور یک پنجم 
این  عدد هم نیســت؛ این یعنی ما ویترین 
کتاب نداریــم و از جمله دلایــل نابودی 
ویترین هــای کتاب همین نمایشــگاه ها 
هســتند زیرا بر فروش این مجموعه تأثیر 
مستقیم دارند. بازار کتاب ایران بازار ضعیفی 
است و تاب هیچ  نوع بدسلیقگی  و رفتارهای 
اشتباه و مدیریت اشتباه را ندارد. نمایشگاه 
کتاب یک بدسلیقگی  عجیب و غریب است؛ 
کجای دنیا نمایشگاه  کتاب برگزار می کنند و 
در آن کتاب می فروشند؟ در نمایشگاه کتاب 
آم ها باید بیایند و در محیط آرام و سالم  که 
امکان گفت وگو  وجــود دارد، کتاب ها را 
ببینند و  بعد بروند کتاب ها را از نزدیک ترین 
کتاب فروشی به خانه شــان بخرند و این 

معنای نمایشگاه است.

محمد رحمانیان بر لزوم تأسیس بنیادی به منظور توسعه فعالیت 
هنرمندان در زمینه هنر انقاب با تمرکز بر نمایشنامه نویسی و 
فیلم نامه نویسی تأکید کرد و گفت: امیدوارم شرایط در ادامه مسیر 
به گونه ای رقم بخورد که هنرمندان بتوانند بر اساس داشته های موجود 
ادبی و به دوراز یک سونگری، از جوانب مختلف به تولید اثر در زمینه انقاب 

و دفاع مقدس بپردازند.
به گزارش ایسنا، این نمایشنامه نویس و کارگردان تئاتر، هم زمان با برپایی 
هفته هنر انقاب، درباره نقش و اهمیت تولیدات نمایشی با موضوعاتی 
همچون انقاب و دفاع مقدس توضیح داد: انقاب و دفاع مقدس مضامینی 
هستند که بسیاری از آثار هنری می توانند به آن ها بپردازند و در ایران نیز 
پس از وقوع انقاب اسامی در سال۵۷، شاهد آن بودیم که فیلم نامه و 

نمایشنامه هایی در این زمینه نوشته شد.
رحمانیان افزود: البته نکته حائز اهمیت این است که پیش از انقاب نیز 
آثار ادبی و نمایشی متعددی با محوریت موضوعی لزوم بر هم زدن وضع 
موجود و سوق یافتن به سمت و سویی جدید خلق می شدند و درنتیجه 
به عقیده من هر اثر هنری که به دنبال نمایش وضعیت بهتر در قیاس با 
وضع موجود باشد، یک اثر انقابی به شمار می رود که طی سال های اخیر 
با چنین رویکردی، شاهد تولیدات متعددی در زمینه هنرهای نمایشی، 

هنرهای تجسمی، سینما و موسیقی بوده ایم.
او با تأکید بر اینکه باید مراقب باشیم در مسیر تولید اثر در زمینه هنر انقاب 
دچار بیان شعارگونه نشویم، اضافه کرد: در همان سال های نخست پس 
از انقاب بعضاً شاهد تولیداتی بودیم که گاهی بی ربط به مسئله و دغدغه 
انقاب یا پس ازآن دفاع مقدس به صحنه می آمدند اما کمی بعد و با آثار 

متأخر، رویه های دیگری از این جریانات تاریخی نشان داده شد.
این نمایشنامه نویس و کارگردان تئاتر در ادامه تصریح کرد: درعین حال 
برخی آثار نمایشی، سریال ها و فیلم ها نیز ساخته شدند که هرچند داستان 
آن ها در بستر انقاب و هم زمان با وقایع انقاب سال ۵۷ رقم می خورد اما 
درعین حال اثری اجتماعی به شمار می آمد و از زاویه دیگر به شرایط حاکم 

در آن دوران می پرداخت.

تاکید محمد رحمانیان بر لزوم 
تاسیس یک بنیاد

اصغر فرهادی رئیس هیات 
داوران کن می شود؟

دو دیدار رئال مادرید ـ چلسی و بایرن مونیخ ـ ویارئال از سری 
رقابت های لیگ قهرمانان اروپا امشب )۲۳ فروردین ماه( از شبکه 

سه، ورزش و رادیو ورزش زنده پخش خواهد شد.
به گزارش ایسنا، دیدار رئال مادرید ـ چلسی امشب )۲۳ فروردین 
ماه( ساعت ۲۳ و ۳۰ دقیقه در قالب برنامه گزارش ورزشی از شبکه 
سه سیما روی آنتن خواهد رفت. همچنین این دیدار از برنامه 
»گزارش ورزشی« رادیو ورزش به صورت زنده و مستقیم ساعت 
۲۳ و ۳۰ دقیقه و موج اف ام ردیف ۹۲ مگاهرتز پخش خواهد شد.

دیدار مونیخ  ـ ویارئال از سری رقابت های لیگ قهرمانان اروپا 
نیز امشب ساعت ۲۳ و ۳۰ دقیقه از شبکه ورزش سیما پخش 

خواهد شد.

پخش زنده مسابقات لیگ قهرمانان 
اروپا از تلویزیون و رادیو

هومـن حاجـی عبداللهـی، بازیگـر نقـش اصلـی 
مجموعـه طنـز "خوشـنام" کـه بعـد از "پایتخت" 
حالا کاراکتـر متفاوتـی را تجربـه می کنـد، معتقد 
اسـت: بازیگر نباید در یک قالـب بماند تـا همه از او 

در همـان قالـب اسـتفاده کنند.
حاجـی عبداللهی بـا بیان اینکـه کاراکتر "شـهرام" 
در سـریال "خوشـنام" وسوسـه اش کـرد تـا بعد از 
مـدت ها یـک نقش جـدی تـر را تجربـه کنـد، این 
شـخصیت را یـک لات ۱۴۰۱ معرفـی مـی کند که 

بـا ایـن دوره زمانه همخوانـی دارد.
ایـن بازیگر که بیشـتر نقـش "رحمت خـروس باز" 
در مجموعه هـای "پایتخـت" را در ذهـن مخاطـب 
مانـدگار کـرده اسـت، درباره حضـور در سـریال در 
حال پخـش "خوشـنام" صحبـت کـرد و اینکه چه 

شـد ایفای ایـن شـخصیت را پذیرفت.
هومن حاجـی عبداللهی در گفـت و گویی با ایسـنا 
در پاسـخ بـه پرسـش بـالا اینگونـه گفـت: نقـش 
شـهرام از طـرف علیرضـا نجـف زاده، کارگـردان 
"خوشـنام" بـه مـن پیشـنهاد شـد. اساسـاً هـر 
بازیگری هم دوسـت دارد ژانرهای مختلفی را بازی 
کند به همیـن دلیل مـن هم دنبـال فرصتـی بودم 
تـا یـک نقـش جـدی کار کنـم. شـهرام کاراکتری 
بـود کـه مـن دوسـتش داشـتم؛ چـون هـم جدی 
بود و هم جـای کار داشـت، بنابراین تمام تاشـم را 
در این مـدت بـه کار بسـتم که ایـن اتفـاق بیفتد و 
همین شـد که نقـش را قبـول کردم، چون دوسـت 
نـدارم بـه عنـوان یـک بازیگـر صرفـا در یـک قالب 

جـا بیفتم.
مدتها بود کار جدی نداشتم

بازیگـر سـریال مـاه رمضـان شـبکه اول همچنین 
درباره اینکـه چقدر از حضـور در پروژه "خوشـنام" 
رضایـت  سـریال  کارگـردان  بـا  همـکاری  و 
داشـته اسـت؟ گفـت: آقـای نجـف زاده را از قدیـم 
می شـناختم و بـا هـم کار کـرده بودیم. در سـریال 
هایـی کـه خـودش کارگردانـی کـرده بـود، لطـف 
داشـت و از من دعـوت کـرده بود امـا متاسـفانه به 
دلیـل تداخلـی کـه بـا کارهایـم داشـت نتوانسـتم 
برایـش بـازی کنـم تـا اینکـه "خوشـنام" فرصتی 
شـد تـا هـم نقشـی کـه دوسـت دارم را بـازی کنم 
و هـم بـا علیرضـا نجـف زاده کار کنم کـه همکاری 

بسـیار شـیرین و دلچسـبی بود. خیلی از کار کردن 
با ایشـان راضی هسـتم و خوشـحالم که ایـن اتفاق 

افتـاد.
حاجـی عبداللهـی سـپس دلیـل اصلـی انتخـاب 
"خوشـنام" را نقـش و کاراکتـری دانسـت کـه بـه 
وی پیشـنهاد شـده بود و توضیـح داد: ایـن کاراکتر 
خیلـی وسوسـه ام کـرد، چون نقشـی جـدی بود و 
من مـدت ها بـود کـه کار جدی انجـام نـداده بودم 
به همیـن خاطـر دوسـت داشـتم ایـن کار را حتما 
انجـام بدهـم. علیرضـا نجـف زاده و تیـم بازیگرانی 
هـم کـه حضـور داشـتند واقعـا مـرا همراهـی می 
کردنـد، همچنیـن افـراد پیشکسـوتی حضـور 
داشـتند کـه مـن می توانسـتم در کنارشـان خیلی 

نـکات را یـاد بگیـرم.
هومن حاجـی عبداللهـی در ادامـه این گفـت و گو 
بـه بازخوردهایی که تاکنـون از ایفای نقش شـهرام 

از جانـب مـردم دریافت کرده اسـت اشـاره کرد.
وی بـا بیـان اینکـه انتقـاد حـق مخاطـب اسـت و 
هیـچ مشـکلی بـرای انتقـاد نیسـت، اظهـار کـرد: 
بازخوردهایـی که ما از بیـرون و از سـمت مردم می 
بینیم خیلـی خوب اسـت. حـالا نمی دانم مـردم به 
من لطـف دارند یـا در رودربایسـتی مـی مانند ولی 
به هـر حـال همـه تعریـف می کننـد و از کار راضی 
انـد. البتـه طبیعتـا انتقادهایـی هم هسـت که حق 
هـر بیننـده ای اسـت یـک کار را دوسـت نداشـته 
باشـد و اصـا مشـکل خاصـی نیسـت؛ بـه عنـوان 
مثـال یکسـری هـا می گوینـد چـرا "شـهرام" زیاد 
لات نیسـت و شـکل لباس پوشـیدنش، مو، ریش و 
صورتـش خیلی شـبیه لات ها نیسـت؟ کـه من در 
جواب می گویم شـهرام یـک لات هـزار و چهار صد 
و یکی اسـت. دلیلـی نـدارد الان در ایـن دوره زمانه 
و اوضـاع، ما یک لات کلیشـه ای داشـته باشـیم که 
خیلی اغـراق آمیز حـرف بزنـد و لحن لاتی داشـته 
باشـد یا ریـش هایش جـور دیگری باشـد. شـهرام 
گوشـش شکسـته، سـرش به خاطر شکستگی خط 
دارد و مدل ریش هایـش هم مدل جوانـان امروزی 
اسـت چون همـان طـور کـه گفتـم تقریبا شـهرام 
یک جوان شـرور امروزی اسـت. قرار نیسـت لباس 
هـای تنـگ و چسـبان و همیشـه مشـکی بپوشـد. 
ایـن نقدها وارد اسـت و مـن اینگونـه به آنها پاسـخ 
مـی دهـم امـا در کل مـردم کار را دوسـت دارنـد و 
هر قسـمتی کـه جلوتر مـی رود بیشـتر با داسـتان 

"خوشـنام" و شـخصیت هایـش انـس مـی گیرند.
تفاوت های رحمـت خروس بـاز "پایتخت" 

با شـهرام "خوشنام"
ایـن بازیگـر دربـاره اینکـه شـهرام "خوشـنام" بـا 
رحمـت "پایتخـت" چه وجـه اشـتراک هایـی می 
توانـد داشـته باشـد و مهمتریـن وجـه افتـراق این 
دو شخصیت کجاسـت؟ اینگونه پاسـخ داد: رحمت 
"پایتخـت" شـاید فقـط یـک شـباهت بـه شـهرام 
داشـته باشـد و آن هم اینکه هـر دو ذاتشـان خراب 
نیسـت و تـه دلشـان خـوب اسـت. هـر دوی ایـن 
کاراکترهـا خـوبِ آدم هـا را می خواهنـد و دوسـت 
دارند خـوب باشـند. مـن فکر مـی کنـم مهمترین 
وجه اشتراکشـان همین اسـت و مهمترین فرقشان 
هم ایـن اسـت کـه رحمـت خیلـی محافظـه  کار و 
یـک جاهایی ترسـو بـود ولی شـهرام این حـرف ها 
را نـدارد. او خیلـی بی بـاک و جسـور اسـت، دل به 
دریا می زنـد، خطر می کنـد و هر کاری که دوسـت 

داشـته باشـد انجـام مـی دهد.
حاجـی عبداللهـی در پاسـخ بـه ایـن پرسـش کـه 
چقدر تـاش کرد تـا بـرای ایفـای نقش "شـهرام" 
از رحمـت "پایتخـت" فاصلـه بگیـرد؟ گفـت: تمام 
تاشـم این بود که مـردم شـهرام را ببینند، رحمت 
و همـه شـخصیت ها به کنـار حتـی نمی خواسـتم 
مـردم هومـن حاجی عبداللهـی را ببیننـد، بنابراین 
تمـام تاشـم، زحمت کشـیدن و جان کنـدن هایم 

ایـن بـود کـه مـردم شـهرام سـیفی را بـاور کنند، 
او را بـه عنـوان یـک آدم شـرور و یـک آدمـی کـه 
هیچکـس از دسـتش آسـایش نـدارد بپذیرند؛ یک 
آدم اشـتباهی و گناهـکار کـه امیـدوارم ایـن اتفاق 
هم بیفتد و مـردم هم ارتبـاط برقرار کرده باشـند و 
نقش و شـخصیت را هـم اینگونـه باور کرده باشـند

ایـن هنرمنـد همچنیـن در پیامـی خطـاب بـه 
مخاطبان سـریال "خوشـنام" اظهار کـرد: پیامم به 
مخاطبان همان پیامی اسـت که شـهرام در سریال 
می دهـد کـه خـدا هسـت و خدا نـه مـرده و نـه به 
مرخصی رفته همیشـه خـدا را باور داشـته باشـیم 
و بدانیـم بالاخـره شـاید یـک روزی درِ رحمتش را 
بـه روی مـا کـه در زندگـی مـان پـر از گره هسـت 

هـم بـاز کند.
هومـن حاجـی عبداللهـی در پایـان گفت وگـوی 
خـود بـا ایسـنا دربـاره بهتریـن اتفاقی که در سـال 
۱۴۰۰ برایـش افتـاد و بهترین آرزویش برای سـال 
جدید، خاطرنشـان  کرد: ۱۴۰۰ سال سـختی برای 
همـه مـا بـود، از کار و سـریال و زندگی شـخصی و 
خانوادگی که بیـرون بیاییم، امیدوارم سـال ۱۴۰۱ 
برای مردم سـال گشـایش، رونق و شـکوفایی، سال 
برکـت، ارزانی و سـال حال خـوب و آرامش باشـد.

بـه گـزارش ایسـنا، سـریال "خوشـنام" هـر شـب 
سـاعت ۲۲ از شـبکه یـک پخش مـی شـود و تکرار 

آن سـاعت 8:۳۰ و ۱۵ روز بعـد خواهـد بـود.

رحمت خروس باز کجا از شهرام »خوشنام« جدا می شود؟
گفتگوی با هومن حاجی عبداللهی

گزارش
ایرنا

رنا
: ای

س
عک

جدیـد  فصـل  کننـدگان  شـرکت 
وتشـان  متفا ر  فتـا ر کـه  »جوکـر« 
بـا علـی مسـعودی بـرای مخاطبـان 
سـوال شـده بـود، پیوسـتن دقیقـه 
۹۰ ایـن نویسـنده به برنامـه »جوکر« 
به جـای سـیدجواد رضویـان را دلیل 

یـن ناهماهنگـی عنـوان کردنـد. ا
بـه گـزارش ایسـنا، فصل جدیـدی از 
برنامـه »جوکر« بـا حضـور محمدرضا 
صدیـق،  میرحسـین  ا نـی،  ا علیمرد
مـد آهنگـی، سـیروس میمنـت،  حا
علـی اوجـی، مجیـد واشـقانی، علـی 
مشـهدی و مهران غفوریـان، در حالی 
پخـش شـد کـه رفتـار متفاوت سـایر 
ه بـا علـی مشـهدی و  عضـای گـرو ا
واکنـش هـای سـرد و گیـج کننده ی 
او، سـبب شـد که مخاطبان احسـاس 
یر  سـا و  و  ا میـان  مشـکلی  کننـد 

اعضـای گـروه وجـود دارد.
محمدرضـا  آهنگـی،  مـد  حا مـا  ا
وجـی و مجیـد  نـی، علـی ا ا علیمرد
مشـترکی،  لایـو  در  نی  شـقا ا و
توضیـح دادنـد کـه دلیـل ایـن رفتـار 
یـن  کنش هـای متفـاوت، بـه ا ا و و
خاطـر بـوده کـه همگـی آنهـا از یـک 
هفتـه قبـل، هماهنـگ بودنـد و برای 
برنامـه تمریـن کـرده بودنـد امـا علی 
مشـهدی یـک شـب قبـل از ضبـط به 
فـه شـده و هیـچ تمریـن  گـروه اضا
و آگاهـی دربـاره برنامـه »جوکـر« 

سـت. شـته ا ندا
حامـد آهنگـی دربـاره ایـن موضـوع 
توضیـح داد: مـا از چنـد وقـت قبـل 
هماهنـگ شـدیم و برای ضبـط آماده 
شـدیم قـرار بـود عزیـز دیگـری بـا ما 
باشـد کـه یـک روز قبـل از ضبـط بـه 
دلیـل دنـدان درد و جراحـی دنـدان 
انصـراف داد و چون پـروژه سـنگینی 
اسـت، احسـان علیخانی کار را تعطیل 
نکـرد و یـک شـب قبـل از ضبـط بـه 
. علـی  دوسـتان دیگـری زنـگ زد
مشـهدی دقیقه نـود بـدون هماهنگی 
بـه مـا اضافـه شـد و باعـث شـد کار 
تعطیـل نشـود. اگـر دیدیـد کـه کمی 
سـردرگم بـود بـه ایـن خاطـر اسـت 
که شـب قبلـش متوجـه شـد و آماده 

»جوکـر« نبـود.
زیگـر و تهیه کننـده  وجـی، با علـی ا
نیـز دربـاره ی واکنشـش بـه اظهارات 

علـی مشـهدی، گفـت: مـن نـه تنهـا 
ز وجـودش  حـت نشـدم بلکـه ا را نا
لـذت بـردم. علـی مشـهدی همـکار 
ن  رگـردا عزیـز مـا و نویسـنده و کا
قدیمـی در حـوزه طنـز و آدم بسـیار 
مـا  بـه  دیـر  سـت. چـون  ا خوبـی 
یـد  با نسـت  نمی دا و  بـود  پیوسـته 
هـم  مـا  کنش هـای  ا و کنـد  ر  چـکا

متفـاوت بـود.
و  مجـری  نـی،  ا علیمرد محمدرضـا 
بازیگـر هـم توضیـح داد: مـردم عزیز 
مـا وقایـع پشـت ماجـرا را نمی بیننـد 
و بـر اسـاس آنچـه جلـوی دوربیـن 
شـت  بردا سـت  ا ممکـن  می بیننـد 
اشـتباهی داشـته باشـند. علی دوست 
عزیز ماسـت و بـا نوشـته های طنزش 
مـردم و خـود مـا کلـی خندیده ایـم. 
مـی  مرا خیلـی هـم آدم خاکـی و با
اسـت که دقیقـه نـود چنین ریسـکی 
را قبـول کـرد و بـه مـا پیوسـت. مـا 
نویسـنده ها  بـا  و  فتیـم  ر قبـل  ز  ا
شـتیم و فهمیدیـم کـه  جلسـه گذا
چـه کارهایـی را انجـام دهیـم بـد از 
مـا بنـده خـدا علـی  آب درمی آیـد ا
در حـال گریـم شـدن هنـوز داشـت 
می پرسـید کـه چـه کار کنـد. وقتـی 
نـی  ما ز دیگـر  شـدیم  ضبـط  رد  ا و
نبـود کـه برایـش توضیـح داده شـود 
قوانیـن بـازی چیسـت. بـا وجـود این 
ناآگاهـی اجـازه داد کـه بچه هـا بـه 
او بتازنـد و بـا اجـازه خـودش سـر به 
سـرش گذاشـتیم تا اینطـوری قوانین 
و ممنونیـم  ز ا نـد. ا بـازی را هـم بدا
کـه در ایـن زمـان قبـول کـرد بـه ما 
نجـام شـود و مـردم  ر ا بپیونـد و کا
شـته باشـند.  ا دوسـت دا نتیجـه ر

علیرضـا مسـعودی )علـی مشـهدی( 
سـتندآپ کمدیـن و نویسـنده ـ  ـ ا
نیـز در ویدیویـی از خود کـه در حرم 
امام رضا )ع( منتشـر کـرد، در تکمیل 
ی  نـش، گفـت: بـرا ا ر صحبـت همکا
سـامتی همـه دوسـتانم در اینجا دعا 
می کنـم. همـه آن هـا دوسـتان خوب 
مـن هسـتند. من دقیقـه نود بـه گروه 
اضافـه شـدم و احسـان علیخانـی ۱۲ 
شـب بـه مـن زنـگ زد. هـر چیـزی 
آنجـا عنـوان شـد شـوخی بـود. مـن 
مـا بـرای  شـتم ا ا ندا مادگـی اش ر آ
اینکـه برنامـه را بتواننـد ضبـط کنند 
یـد،  و لبخنـدی روی لـب شـما بیا
رفتـم. امـا آن روز، روزِ مـن نبـود. او 
فـزود: همـه بچه هـا دوسـتان مـن  ا
هسـتند همـه مـا جمـع می شـویم 
یـن شـرایط لبخنـدی روی  کـه در ا
ز یـک  یـم. بچه هـا ا ور لـب شـما بیا
هفتـه قبـل بـا هـم هماهنـگ بودنـد. 
قـرار بـود سـیدجواد رضویـان در آن 
گـروه باشـد امـا مشـکلی برایـش بـه 
وجـود آمـد و نتوانسـت بیایـد و مـن 
به جایـش رفتم. اگـر باعـث دلخوری 
هـی می کنـم.  کسـی شـدم عذرخوا
قصـد مـا توهیـن بـه کسـی نیسـت 
. مـا بلـد  و همـه چیـز شـوخی بـود

نیسـتیم توهیـن کنیـم.
ز احسـان  مـه »جوکـر« کاری ا برنا
علیخانـی هر هفتـه در شـبکه نمایش 
خانگی منتشـر می شـود. در هـر فصل 
از ایـن برنامه هشـت هنرمند شـرکت 
کـرده و سـعی می کننـد یکدیگـر را 
بخنداننـد. برنـده این مسـابقه کمدی 
صـد میلیـون تومان وجـه نقد بـا خود 

بـه خانـه می بـرد.

محمدرضا  ؛  روزها د  »فریا مستند  فیلم 
گذاری  رد مرحله تدوین و صدا حکیمی« وا

شد.
نی  رگردا ین مستند به کا ا ، یسنا به گزارش ا
ر  فکا وحید موحّدی، به معرفیِ شخصیت و ا
ندیشمند  ا و  نویسنده  حکیمی،  محمدرضا 
فقید دینی می پردازد که از او با عنوان هایی 
چون »عاّمه«، »فیلسوف عدالت« و »مرزبان 

توحید« نیز یاد می شود.
ن شده  ین مستند عنوا ا بیشتر  در معرفی 
است: سعی این مستند، برنمودن جلوه های 
جتماعی  ا و  فرهنگی  ز شخصیت  ا عی  متنوّ
که ممکن  است  د محمدرضا حکیمی  ستا ا
نده باشد.  است برای مخاطب، ناشنیده ما
ری  ، مصاحبه ها و دیدا ر گفت وگوها در کنا
پرنکته با محمدرضا شفیعی کدکنی، بخش 
ستاد حکیمی  ز نما و صدای ا بل توجهی ا قا
مجال  مستند  ین  ا در   ، ر نخستین با برای 
یت  تماشا پیدا می کنند. تهیه کنندگی و روا

مستندِ »فریاد روزها« را  محمدرضا موحّدی 
بر عهده دارد.

و  دینی  ندیشمند  ا حکیمی،  محمدرضا 
نویسنده در ۱۴ فروردین ۱۳۱۴ در مشهد 
ه  رد حوز ا ۱۳۲۶ و و در سال  متولد شد. ا
ین  ۲۰ سال در ا سان شد و تا  علمیه خرا
محمدتقی  پرداخت.  تحصیل  به  ه  حوز
قزوینی  مجتبی  شیخ  بوری،  نیشا دیب  ا
حمد  نی، سیدمحمدهادی میانی، ا سا خرا
حاج  نجومیان،  عیل  سما ا یزدی،  مدرس 

حاجی خان  و  فظیان  حا لحسن  بوا سیدا
حکیمی  ن  دا ستا ا مهم ترین  ز  ا مخیری 
بوده اند. از آثار محمدرضا حکیمی می توان به 
»الحیاة«، »خورشید مغرب«، »عقل سرخ«، 
قا  : مظلومیتی مضاعف«، »شیخ آ ا »عاشور
د  فتاب«، »فریا نی«، »تفسیر آ بزرگ تهرا
روزها«، »سپیده باوران«، »گزارش )برگرفته 

از الحیاة(« و ... اشاره کرد.  
محمدرضا حکیمی شامگاه ۳۱ مردادماه سال 

۱۴۰۰ از دنیا رفت.

ماجرای جایگزینی علی مشهدی با روایتی از محمدرضا حکیمی در یک مستند
جواد رضویان در »جوکر« چه بود؟ گزارش

ایسنا

رنا
: ای

س
عک

ر  یـن روزهـا حاشـیه سـازی گویـی د ا
سـلبریتی ها  ز  ا برخـی  صلـی  ا یـف  وظا
هـای  لیـت  فعا ز  ا ه  گا و  شـده  تعریـف 
تخصصـی ایـن افـراد پیشـی مـی گیـرد؛ 
بـه طـوری کـه اگـر چنـد مـاه بـه دور از 
حواشـی باشـند، از تـرس فرامـوش شـدن 
و بر سـر زبـان نبودن، دسـت به هـر کاری 
قـل چنـد روز هـم کـه  ننـد تـا حدا می ز
شـده عکـس و صحبتشـان نقـل صفحـات 
فضـای مجـازی شـود و مـردم حتـی بـه 

نهـا بگوینـد. ز آ تمسـخر ا
د  فـرا ا زندگـی  لاینفـک  جـزو  حاشـیه 
مشـهور اسـت و از دیرباز هم وجود داشـته 
امـا در جوامعـی که سـلطه فضـای مجازی 
بر رسـانه هـای رسـمی پیشـی مـی گیرد، 
ج حاشـیه ها  بسـتری مناسـب بـرای روا
ی  ا بـرا هـم مـی شـود کـه زمینـه ر فرا
پرداختـن بـه حاشـیه ها و حاشـیه سـازی 

از سـوی افـراد فراهـم مـی کنـد.

بـی شـک حاشـیه از تبعات شـهرت اسـت 
امـا اینکـه برخـی افـراد مشـهور هیچـگاه 
و یـا لااقـل خیلـی کمتـر درگیـر حواشـی 
می شـوند، نشـان می دهـد کـه شـخص 
مشـهور می توانـد تـا حـد زیـادی خودش 
را از حواشـی دور نگـه دارد و اگر شـخصی 
پیوسـته با حضـور در جمع هـای مختلف و 
برنامه هـای گوناگـون و اظهارنظرهـای بـه 
جا و بـی جـا پیوسـته سـعی در خودنمایی 
م داشـته باشـد، می تـوان  نـدا و عـرض ا
ر  کا ز  ا بخشـی  سـازی  حاشـیه  گفـت 
یـن شـخص اسـت. بـه زبـان  و زندگـی ا
خودمانـی تـر هنرمنـد هنـرش را عرضـه 

می کنـد و بـی هنـر حاشـیه هایش!
یسـنا بـا یـک  یـن گـزارش، ا مـه ا دا در ا
ره  بـا در نه  رسـا و  فرهنـگ  رشـناس  کا
یـا  سـته و  یی کـه خودخوا سـلبریتی ها
می شـوند،  حاشـیه  درگیـر  سـته  ناخوا

سـت. ا شـته  دا گفت وگویـی 

دبـاغ  علیرضـا 
رشـناس  کا ـ 
ـ   نه  رسـا و  فرهنـگ 
ن  هنرمنـدا ره  بـا در

یـی کـه درگیـر حاشـیه  و سـلبریتی  ها
یی کـه  می شـوند، می گویـد: حاشـیه ها
در اطـراف سـلبریتی ها می بینیـم دو گونه 
هسـتند؛ یکی حاشـیه های خودخواسـته و 
دیگری حاشـیه های برسـاخته ی دیگران. 
ا سـلبریتی  سـته ر حاشـیه های خودخوا
هـای خالـی از محتـوا بـرای دیده شـدن و 
جذب اسپانسـرها و امیـال دیگـری که مد 
نظـر دارنـد بـه شـکل عمـدی، بـرای خود 
بـه وجـود می آورنـد و بـه آن پر و بـال می 
دهنـد تـا از آن ارتـزاق کننـد؛  در واقـع 
د و حضورشـان  فـرا یـن ا حیـات مـادی ا
در فضـای فرهنگـی و اجتماعـی، وابسـته 
بـه همیـن حاشـیه هایی اسـت کـه بـرای 

نـد ر و خودشـان بـه وجـود می آ

با نگاهی فرهنگی رسانه ای به اتفاقات اخیر

از حاشیه های خودخواسته بهاره رهنما و امیر تتلو تا حاشیه 
ناخواسته شهاب حسینی

خبر
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به گزارش ایرنا، دوومیدانی ایران در بخش 
مردان در ســالی که گذشــت درخششی 
نداشــت و رکوردهای قابل قبولی هم ثبت 
نشــد. در واقع دوومیدانی کارانی که اســم 
و رســمی در ایران داشــتند، نتوانســتند 
انتظارات را برآورده کنند. تفتیان و حدادی 
با وجود حضور در اردوها و مسابقات آمریکا 
و فرانســه نتوانســتند عملکــرد خوبی در 
المپیک و رقابت های جهانی داشته باشند.

حدادی فقط در آسیا مدعی است
احســان حدادی پس از بهبود مصدومیت 
و حضور در اردوهای خارجــی در المپیک 
توکیو شــرکت کرد؛ اما در مرحله مقدماتی 
ماده پرتاب دیســک ، با ثبــت رکورد ۵8 
متــر و ۹8 ســانتی متر در رده چهاردهــم 
گروه خود ایستاد و حذف شد. در این ماده 
ورزشــکاران باید رکورد ۶۶ متــر را ثبت 

می کردند تا به فینال برسند.
ملی پــوش پرتــاب دیســک ایــران کــه 
در المپیــک ۲۰۱۲ لنــدن به مــدال نقره 
دســت یافته بود، المپیک توکیــو را با این 
عملکرد ضعیف به پایان برد. شــاید با این 
عملکرد دیگر نمی توان از او توقع داشت تا 
رکوردهای بهتــری در رقابت های جهانی 
ثبت کند؛ اما احتمــال اینکه در بازی های 
آســیایی به مدالی برســد، وجــود دارد. 
بهترین رکورد حــدادی در ۱۴ خرداد 8۷ 
در مســابقات جایزه بزرگ تالین اســتونی 

)۶۹.۳۲ متر( ثبت شد.
*تفتیان و تلاش های بی فایده

ورزشکار دیگری که از او انتظار می رفت تا 
حداقل با حضور در اردو و مسابقات داخلی 
و بین المللی فرانســه، رکورد خوبی از خود 
در ســال گذشــته برجای بگذارد، حسن 

تفتیان بود.
با نگاهی به عملکــرد وی در دوی ۶۰ متر 
می تــوان گفت کــه بهترین رکــورد او در 
مســابقات داخلــی تهــران در ۱۳ بهمن 
۱۳۹۶ )۶.۵۱ ثانیه( ثبت شد. او در مرحله 
مقدماتــی رقابت هــای دوومیدانی داخل 
ســالن قهرمانی جهــان در مــاده ۶۰متر 
رکورد )۶.۷۵ثانیه( را به ثبت برســاند و با 
قرار گرفتن در جایــگاه پنجم گروه خود از 
رسیدن به مرحله نیمه نهایی این مسابقات 
بازماند و رده ســی و پنجم قــرار گرفت و 
نتوانست پس از آن همه حضور در اردوهای 
خارجی در فرانســه عملکرد قابل قبولی در 
توکیو داشــته باشــد. این رکورد واکنش 

هاشم صیامی رئیس فدراسیون دوومیدانی 
را به دنبال داشــت. وی گفت: »با توجه به 
اینکه تفتیان در مسابقات و اردوی فرانسه 
شــرکت می کرد، توقع داشــتم تا رکورد 

بهتری ثبت کند.«
تفتیان در دوی ۱۰۰ متــر بهترین رکورد 
خود را در مســابقات داخلی فرانسه در اول 
شــهریور ۱۳۹8 )۱۰.۰۳ ثانیه( ثبت کرد. 
اما او در ۲۲ فروردین ۱۴۰۰ در مســابقات 
بین المللی جام امام رضا )ع( با ثبت رکورد 
۱۰:۴۷ ثانیه به مقام نایب قهرمانی رســید. 
هر چند تفتیان عنــوان کرد دلیل ثبت این 
رکورد این بوده کــه کفش های مخصوص 
این ماده را پیش از مســابقه از وی دزدیده 

بودند.
تفتیان در ۱۵ تیر ۱۴۰۰ در رقابت های بین 
المللی نانسی فرانسه با ثبت رکورد)۱۰.۳۶ 
ثانیه( به مقام سوم رســید. او حتی مرحله 
اول مــاده ۱۰۰ متر المپیک بــا زمان ۱۰ 
ثانیه و ۱۹ صــدم ثانیه در رده چهارم گروه 
خود قرار گرفت و نتوانســت بهترین رکورد 
خود را که در فرانسه ثبت کرده بود در این 

رقابت ها به ثبت برساند.
آخرین رکــورد تفتیان در مســابقات لیگ 
باشــگاه های کشــور در دهم مهر ۱۴۰۰ 
)۱۰.۱۷ ثانیه( بــود. او نتوانســت رکورد 
بهتــری در این ســال ثبت کنــد و پرونده 
اش با رکود و عدم پیشــرفت بســته شد. با 
این نتایجی که در داخل ســالن و قهرمانی 

جهان در ۶۰ متر گرفت خبــر خوبی برای 
دو و میدانی نیســت تا در ســال آینده در 
بازی های آسیایی در ۱۰۰ متر نتایج قابل 

توجهی بدست آورد.
پیرجهان و روزهای بی حاصل

مهدی پیرجهان ورزشکار دیگری است که 
باید در بازی های المپیک حضور می یافت؛ 
اما در آســتانه اعزام با تست کرونای مثبت 
مواجه شــد و به همین خاطــر از همراهی 
ســایر دوومیدانــی کاران المپیکــی ایران 
باز ماند. هر چند مشــخص نبــود که او چه 

رکوردی را در این بازی ها ثبت می کرد و آیا 
می توانســت بهترین عملکرد خود را نشان 

دهند یا خیر.
اما بهترین رکــورد او در دوی ۴۰۰ متر با 
مانع در دهم شــهریور ۱۳۹8 در مسابقات 
بین المللی هند )۴۹.۳۳ ثانیه( ثبت شــد. 
آخریــن رکورد پیــر جهان در مســابقات 
دوومیدانی لیگ باشــگاه های کشــور در 
دهم مهر ۱۴۰۰ )۵۰.۷۷ ثانیه( بود. با این 

اوصاف هنــوز پیر جهان محــک جدی در 
مسابقات آســیایی نخورده است و او هنوز 
باید برای بهبود رکــورد خود زمان زیادی 

صرف کند.
هاشمی و مسیرهای طولانی تا 

رکوردهای بهتر
دوومیدانی کار دیگری کــه باید عملکرد او 
را ارزیابی کرد، سجاد هاشمی دونده ۴۰۰ 
متر ایران اســت. او در جریان مســابقات 
بین المللــی دوومیدانی ترکیه، در ۴۵ ثانیه 
و ۴۰ صدم ثانیــه دوید و عاوه بر کســب 

قهرمانی مســابقات، رکورد ایران را هم ۲۴ 
صدم ثانیه بهبود بخشید.

آخرین رکــورد او در ۱۷ بهمن ۱۴۰۰ در 
جریان برگــزاری رقابت هــای بین المللی 
دو و میدانی داخل ســالن ترکیه، ۴۶.۹۶ 
در  جایگاه نخســت رقابت مــاده ۴۰۰متر 
این مســابقات قرار گیرد. با این وجود این 
دونده باید راه درازی تا کاهش رکورد خود 
بپیماید و باید دید که در ســال جدید چه 

رکوردهایی را ثبت می کند.
مهردلان در ابتدای مسیر پرتلاطم 

دوومیدانی ایران
شاهین مهردلان ورزشــکار دیگری است 
که بهترین رکورد خــود را در پرتاب وزنه 
در مســابقات داخلی در هفتم تیر ۱۴۰۰ 
ثبت کــرد. او ۲۰ متــر و ۶۶ ســانتی متر 

پرتاب کرد.
هــر چنــد آخریــن رکــورد مهــردلان 
در مســابقات داخل ســالن باشــگاه های 
کشــور  ۲۰ متر و ۴۰ ســانتی متــر بود و 
تنها ورزشــکاری بود که توانســت ورودی 
مسابقات داخل سالن آســیا را کسب کند 

اما این رقابت ها به دلیل کرونا لغو شد.
حال با بررســی رکوردهای ورزشــکاران 
مطــرح دوومیدانی ایران می تــوان اینطور 
نتیجه گیری کرد که نه تنها ایران در دوران 
رکوردهای طایی قرار ندارد بلکه از مسیر 
اوجش فاصله گرفته و نمی توان امیدوار به 
آینده بــود. مگر آنکــه دوومیدانی کاران با 
تدبیری بهتر و تاش بیشــتر از سراشیبی 

سقوط نجات یابند.

دوومیدانی مردان در مسیر ناامیدی
گزارش

ایرنا

تکواندوی ایران با مقانلو راه به 
جایی می برد؟

ســرمربی ســابق تیم ملی تکواندو پس از ناکامی در المپیک 
۲۰۱۶ ریو، پس از ۶ سال بار دیگر با حکم کمیته فنی هدایت 

تیم ملی تکواندو را بر عهده گرفت.
به گزارش ایسنا، پس از انتخاب پر سر و صدای هادی ساعی به 
عنوان رئیس جدید فدراســیون تکواندو، اعضای جدید کمیته 
فنی این فدراسیون نیز مشخص شدند )هادی ساعی، مسعود 
دلشگری، اصغر رحیمی، فیض الله نفجم، زهرا سروی و هادی 
افشــار( تا بنا بر اعام ســاعی، از این پس آن هــا در خصوص 
مســائل فنی تکواندو و در راس آن ها انتخاب ســرمربیان تیم 

های تصمیم گیری کنند.
پس از بررســی گزینه هــای مختلــف از ســوی کمیته فنی 
فدراســیون تکواندو، در نهایت بیژن مقانلو جانشــین فریبرز 
عســکری شــد تا بار دیگر هدایت تیم ملی تکواندوی ایران را 

عهده دار شود.
مقانلو با ســابقه ســال ها حضور در تیم ملی به عنوان بازیکن 
و ســرمربی، پس از موفقیت هایی کــه در رویدادهای مختلف 
همچون قهرمانی جهان، بازی های آســیایی و قهرمانی آســیا 
داشــت و به عناوین فردی آســیایی و جهانی نیــز در عرصه 
مربیگری رسید، در آخرین تجربه حضور در تیم ملی، با ناکامی 

از سرمربیگری تیم ملی کنار رفت.
مقانلو در بزرگترین و حســاس ترین تجربه مربیگری خود، به 
عنوان ســرمربی تیم ملی در المپیک ۲۰۱۶ ریو بدون کسب 
مدال به کار خود پایان داد تا تکواندوی ایران برای نخستین بار 

بدون کسب مدال به کار خود در المپیک پایان دهد.
در شــرایطی که بســیاری از عاقمندان به تکوانــدو، انتظار 
داشــتند با تغییر و تحولات صورت گرفته در راس فدراسیون 
تکواندو بعد از ۲ دهه، شاهد حضور رضا مهماندوست در راس 
تیم ملی باشــند، اما در عمل تاش خاصی برای بازگشــت او 
صورت نگرفت و هادی ساعی نیز اعام کرد این مربی موفق به 
دلیل داشــتن قرارداد با آذربایجان نمی تواند به ایران بیاید تا 
پرونده حضور او در تیم ملی بسته شــود و قرعه سرمربیگری 

تیم ملی به نام دستیار سابق او بیفتد.
مقانلو در المپیک ریو با فرزان آشــورزاده، مهدی خدابخشی 
و ســجاد مردانی ۳ چهره مدعی آن روزهای تکواندوی جهان 
و در شــرایطی که تیم ملی با اعزام به رویدادهــای متعدد به 
خوبی مهیای حضور در المپیک شــده بــود، راه به جایی نبرد 
و در شرایط فعلی نیز با دســتی به مراتب خالی تر از گذشته، 
باید انتظارات از تکواندوی ایران را کــه در المپیک توکیو نیز 
با فریبرز عســکری بدون کســب مدال به کار خود پایان داد، 
برآورده کند؛ ماموریتی ســخت و دشــوار که باید دید مقانلو 
پس از ۶ سال دوری از مربیگری می خواهد تیم ملی را با همان 
روشی که برای المپیک ریو داشــت، مهیای حضور در میادین 
مهم پیش رو و در راس آن ها المپیــک ۲۰۲۴ پاریس کند یا 
قادر اســت با تفکرات جدید و متفاوت انتظــارات از تیم ملی 

تکواندو را برآورده سازد؟
تکواندوی ایران هیچ نشانی از دوران اوج خود ندارد و انتظارات 
از هادی ساعی پرافتخارترین ورزشکار ایران در المپیک اینبار 
در راس فدراســیون تکواندو بالاســت. باید منتظر ماند و دید 
آیا رئیس جوان فدراسیون تکواندو باتکیه بر کمیته فنی خود 
دســت به بهترین انتخاب زده و می تواند تکواندوی ایران را به 

روزهای اوج خود یرساند یا خیر؟

مسئول امور حقوقی فدراسیون فوتبال می گوید 
بسته شدن حساب های بانکی این فدراسیون 
توسط ســازمان امور مالیاتی می تواند منجر به 

مشکاتی در زمینه آماده سازی تیم ملی شود.
به گزارش ایسنا، حساب های بانکی فدراسیون فوتبال در پی 
بدهی به سازمان امور مالیاتی و انجام نشدن تعهدات گذشته 

برای پرداخت این بدهی انباشته، مسدود شده است.
صفی الله فغانپور در گفت وگو با ایســنا، درباره مسدود شدن 
حساب های بانکی این فدراسیون گفت: این اقدام طی روزهای 
گذشته انجام شده است. ما هم پیگیر هستیم که بتوانیم یک 
سری مشکات را برطرف کنیم. در حال حاضر نیاز به انجام 
برخی اقدامات اداری و مالی داریم که بایستی انجام شود. ما به 
زودی مجمع فدراسیون فوتبال را در پیش داریم. از طرفی تیم 

ملی باید برای جام جهانی آماده شود.
مسئول امور حقوقی فدراسیون فوتبال یادآور شد: ما نیازمند 
حســاب های بانکی خودمان هســتیم. هر چند پول چندان 
زیادی هم نداریم اما بسته شدن حساب های ما مزید بر علت 
می شود. امیدوارم با مذاکراتی که با وزیر امور اقتصاد و دارایی 

می شود بتوانیم این مساله را رفع کنیم.
او در واکنش به اینکه گویا این اتفاق در پی عمل نشــدن به 
تعهدات قبلی به این ســازمان صورت گرفته گفت: دوستانی 
که قبل از این در فدراسیون فوتبال حضور دارند و هم اکنون 
نیستند، در رســانه ملی درباره عملکرد خودشان گفتند که 
مشکل مالیاتی را حل کرده اند ولی امروز همه شاهد این هستند 
که این حرف هم مثل حرف ها دیگر درست در نیامد و نادرست 

بوده و بدهی مالیات هنگفتی باقی مانده است.
فغانپور درباره اینکه گفته می شود این بدهی مالیاتی در حدود 
8۰ میلیارد تومان است، اظهار کرد: فعا رقم در همین حدود 
است که انباشته شده و دولت باید وارد شود و ما حمایت کند. 
در ســال جام جهانی چنین اقدامی برای فدراسیون زیان بار 
است و مشکات زیادی را به طور قطع برای فوتبال ما ایجاد 
می کند. به شدت نیاز داریم در سال جام جهانی بتوانیم تدارک 
ببینیم. بازی های جام جهانی بیش از اینکه وجه فنی داشته 
باشد، سیاسی اســت. وقتی که از الان مسئولان آمریکایی و 
انگلیسی در سطح وزرای امور خارجه خود مصاحبه می کنند 
که ما بازی های مهمــی داریم، می تــوان فهمید که وجهه 
سیاسی بازی ها به وجهه فنی آن می چربد و و نیاز است که همه 
مسئولان تدارک ببینند که تیم ملی سرپا و قدرتمندی را راهی 
جام جهانی کنیم که مورد مضحکه جامعه جهانی قرار نگیریم و 
مثل جام جهانی ۹8 که مقابل آمریکا ایستادیم و موفق بودیم، 

در این دوره هم چیزهایی خوبی رقم بخورد.

ماجرای بسته شدن حساب 
فدراسیون فوتبال چیست؟

خبر

خبر

احســان حدادی : ملی پوش پرتاب دیســک ایران که در المپیک 2۰۱2 لندن به مدال 
نقره دســت یافته بود، المپیک توکیو را با این عملکرد ضعیف به پایان برد. شاید با این 
عملکرد دیگر نمی توان از او توقع داشت تا رکوردهای بهتری در رقابت های جهانی ثبت 

کند؛ اما احتمال اینکه در بازی های آسیایی به مدالی برسد، وجود دارد.
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افقی
از   - بنزین   مشتقات  از   -  1 
حرف   - بوشهر  استان  شهرهای 
پهن  اسب   - عرب2  همراهی 
ورودی  بزرگ  سرسرای   - پشت  
لقمه   - شطرنج  مهره  صورت،   -
چرب گربه3 - جدید - نگهبان - 
چه وقت؟، چه کسی؟ - به راستی، 
قوم   - ای  رایانه  موش   - واقعا4َ 
پوشیدگی،   - دوستی۵   - مغول 
اختفای نظامی - بزه6 - گل زنبق 

- دست عرب، هالوژن نمک طعام، 
سمی،  عنکبوت   - هالوژنها  از 
حشره ای با زهر خطرناك - حرف 
بار7  لنگه  كاغذ،  خمیدگی  فاصله، 
هکر   - انگور  درخت  سرخ،  - گل 
زبان8 -  لكنت  رایحه -  ناتمام - 
است  سنگی  قیمتی،  سبز  سنگ 
سفید  رنگهای  به  عقیق  شبیه 
مردم  نژاد   - تیره  سبز  و  كبود   .
حرص   - سرخپوستان  قبیله  پرو، 
حروف  از  خواهی،  زیاده  طمع،  و 
اضافه۹ - پسوند شباهت - واحد 

الكتریسیته  مصرف  برای  بزرگ 
فاضلاب  چاه   - درهم10  دستار   -
 - شش  و  بیست  حرف  تکرار   -
جین،  شلوار   - آرام11  و  آهسته 
انفصال  جنگهای  ژنرال  یکپا،  قدم 
از علی دشتی - فاقد مو  اثری   -
- شماردن12 - سنگریزه - صدای 
اعلام خطر - شهر عربستان 13 - 
اغتشاش - عزا - به طور ناگهانی، 
طلاق،  ای  گونه   - یكباره14  به 
آوردن  بدست   - واضح  و  آشكار 
پول   - سنگین  فلز  گلوله،  فلز   -
قدرتمند  پول  آسیایی،  پول  ژاپن، 
 - مفصل  ریسمان،   - آسیا1۵ 
کسر   - سرمه  طبیعی،  اكسید 

ری عشا ا

عمودی
راز  نشین،  بالا  عضو   - میرا   -  1
حرف  تكرار   - پذیرایی  اتاق   -
 - دویدن  از  نهی  امر   - دوم2 
منظور  به  یا كسی  چیزی  بررسی 
آن  وضع  و  ارزش  به  بردن  پی 
سفره،  برکت  لایموت،  قوت   -
اعداد،  محصول خبازی3 - طلیعه 
 - پیشتاز  عدد  نخستین،  عدد 
ممکن   - پیر، کهنسال  سالخورده، 
است4 - ماهی - ابنای وطن۵ - 
ابزار بریدن چرم6  جنس تسمه - 
نام   - تازی  خانه  اعدام،  چوبه   -
یازده،   - آذربایجانی  نام  ترکی، 
دو یار هم قد - آش هفت دانه7 
شرقی  آذربایجان  شهرهای  از   -
كش  خط   - شناس8  زیست   -

نالان   - خارجی  چای  مهندسی، 
 - فقدان۹  كلام  نداری،  حرف   -
شامی - نیمتنه، یار شلوار - نامه10 
- بازی قهوه خانه ای - بیتا بدون 
آلمانی،  بله  انتخاب،  حرف   - ب 

 - وارونه11  سو   - گزینش  حرف 
 - وفات   - درد  درد، کلام  صدای 
بی   - آزادگان12  دشت  سابق  نام 
نكو،  میوه  مربایی،  میوه   - معنی 
ناپاک  و  پاییزی13 - کثیف  میوه 

 - صفین14  جنگ  حكمین  از   -
تاتار -  قوم مغول،  یكتا پرست - 
وابستگی  دلدادگی،   - مصیبت1۵ 
نیكلاس  بازی  با  عاطفی - فیلمی 

سنتی بستنی  نوعی   - كیج 
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معاون وزیر و رئیس ســازمان منابع طبیعی 
و آبخیزداری کشــور گفت: در ســال جدید 
فعالیت های آبخیزداری و مقابله با بیابان زایی 
شدت بیشتری خواهد گرفت. به گزارش وزارت 
جهاد کشاورزی، مسعود منصور در گفتگویی در 
رابطه با برنامه سازمان جنگل ها در سال جدید 
اظهار کرد: در سال جدید محورهای چهارگانه 
فعالیت سازمان منابع طبیعی را ادامه خواهیم 

داد و با قدرت بیشتر به پیش می رویم.
وی افزود: در سال جدید اشکالات رفع تداخل 
اراضی را برطرف خواهیم کرد و درصد اندکی 
 که از حدنگاری مانده را به اتمام خواهیم رساند.

منصور در رابطه با توسعه فعالیت های آبخیزداری 
در سال جدید خاطرنشان کرد: با توجه به این 
که آبخیزداری در تقویت سفره های آب های 
زیرزمینی، فرونشســت زمین و جلوگیری از 
خسارت سیاب ها موثر است، در سال جدید 
فعالیت های آبخیزداری را با رعایت اصول فنی 

توسعه خواهیم داد.
رئیس سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور 
با اشاره به فعالیت های بیابان زدایی تصریح کرد: 
بخشی از کشور با پدیده بیابانی شدن همراه با 
ریزگرد با منشاء خارجی مواجه است و مقابله با 
بیابان زایی از اولویت های سازمان منابع طبیعی 

محسوب می شود.
وی ابراز امیدواری کرد: در بودجه برای مناطقی 
که باید به وسیله خاک پوش ها تثبیت شوند، 
همچنین عملیات بادشکن، بذرپاشی و مدیریت 
روان آب ها ردیف اعتباری در نظر گرفته شود تا 
بتوانیم عرصه های بیشتری را در کشور تثبیت 
کنیم تا مردم رنج کمتری از هجوم ریزگردها با 

منشاء داخلی داشته باشند.
معاون وزیر جهاد کشاورزی عنوان کرد: یکی 
از اولویت های ســازمان منابع طبیعی تقویت 
مشــارکت مردمی در تمام ابعاد فعالیت های 
سازمان اعم از آبخیزداری، توسعه مرتع، توسعه 
گیاهان دارویی و زراعت چوب و حفاظت از منابع 

طبیعی است.

رئیس جمهور در نخستین جلسه شورای عالی  
انقلاب فرهنگی در سال 1۴۰1:

شورای عالی انقلاب 
فرهنگی نهایت تدبیر خود 

را برای اجرای حکم مقام 
معظم رهبری به کار گیرد

رئیس جمهور در آغاز نخستین جلسه شورای 
عالی انقاب فرهنگی در ســال جدید با اشاره 
به شــعار ســال مبنی بر "تولید، دانش بنیان، 
اشتغال آفرین" رویکرد این شورا را در فصل جدید 
فعالیت و تاش برای تحقق سیاست های اباغی 
مقام معظم رهبری از جمله شعار سال دانست و 
تاکید کرد: با توجه به حکم مقام معظم رهبری 
انتظار می رود شــورای عالی انقاب فرهنگی 
نهایت تحرک و تدبیر خود را در این راســتا به 
کار گیرد. به گزارش ایسنا، آیت الله سیدابراهیم 
رئیسی با قدردانی از تاش هایی که برای تدوین 
سند تحول شورای عالی انقاب فرهنگی انجام 
شده است، این سند را نقشــه راه شورا خواند و 
گفت: شورای عالی انقاب فرهنگی در چارچوب 
پاسخ به مطالبه رهبر معظم انقاب تدوین این 
ســند جامع را دنبال می کند.  رئیسی در پایان 
سخنان خود به هدف گذاری های دولت در زمینه 
تحقق شعار سال اشاره کرد و اظهار داشت: انتظار 
می رود کســب  وکارهای دانش بنیان افزایش 
دو برابری پیدا کند و همه فعالیت های دیگر در 
عرصه های اقتصادی، اجتماعی و نظایر آن نیز 
علم محور و مبتنی بر فناوری های روز باشد. در 
جلسه دیروز  شورای عالی انقاب فرهنگی برنامه 
و دستورات جلسات ۴ ســاله پیش روی شورا و 
نیز شورای معین شورای عالی انقاب فرهنگی 
مورد بررسی قرار گرفت. همچنین اعضاء پیرو 
نظر رهبر معظم انقاب اسامی و تدابیر ۶ گانه 
طرح شده از سوی ایشان، بخش های جایگاه، 
اهداف و وظایف شورای عالی انقاب فرهنگی 
را در قالب سند تحول این شــورا مورد بحث و 
بررسی قرار دادند و بخش های بعدی سند تحول 
نیز در جلسه بعدی مطرح و نهایی خواهد شد. 
جلسه اعضا در ادامه ضرورت ساماندهی شبکه 
عرضه  لباس، پوشاک و لوازم آرایش، مناسب و 
در شأن جامعه را یادآوری و بر لزوم اجرای قطعی 
و کامل مصوبات شورای عالی انقاب فرهنگی در 
زمینه حجاب و عفاف از سوی قوه قضائیه و دیگر 
دستگاه های دولتی تاکید کردند. در ادامه جلسه 
دیروز شــورای عالی انقاب فرهنگی موضوع 
تشکیل کارگروه تدوین سند سیاستی مربوط 
به شعار سال مطرح شد و ۲ گزارش تهیه شده در 
دبیرخانه شورا در این مدت در خصوص شعار سال 
نیز ارائه شد. اعضای شورای عالی انقاب فرهنگی 
همچنین بر اساس نظر هیات تعیین صاحیت 
روسای دانشگاه ها، آقایان طاهر علی محمدی 
را برای ریاست دانشگاه ایام،  محمد موذنی را 
برای ریاست دانشگاه شیراز،  فرهاد دانشجو را 
برای ریاست تربیت مدرس، علیرضا دودمان را 
برای ریاست دانشگاه صنعتی کرمانشاه،  سید 
علی میرمحمد میبدی را برای ریاست دانشگاه 
صنعتی اصفهان،  حسین هرسیج را برای ریاست 
دانشگاه اصفهان و احمد چلداوی را برای ریاست 

دانشگاه شاهد تایید کردند.

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس این کمیسیون با وزیر 
خارجه و تیم مذاکره کننده هسته ای گفت: 
طبق مباحث مطرح شده توافق شدنی است 
و به احتمال زیاد صورت می گیرد و چیز 

زیادی نمانده است.
محمود عباس زاده مشکینی در گفت وگو 
با ایسنا با بیان اینکه کمیسیون امنیت 
ملی مهمان وزیر خارجه در وزارت خارجه 
بود، گفت: در این جلسه گزارشی درباره 
آخرین وضعیت مذاکرات وین توسط باقری 
معاون سیاسی وزیر خارجه و رئیس تیم 
مذاکره کننده و همچنین وزیر خارجه 
داده شد. او در توضیح مباحث مطرح شده 
در این جلسه بیان کرد: هنوز پیش نویسی 
به صورت رسمی آماده نشده پس نمی توان 
درباره پیش نویس قضاوت کرد و حتی در 
موضوعی که آماده شده ما با غربی ها درباره 
برخی موارد تفاوت و اختاف نظر داریم پس 
نمی توان گفت که پیش نویسی به صورت 

رسمی آماده شده است.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس ادامه داد: نمایندگان 
نگران عدول مذاکره کنندگان از خطوط 
قرمز تأیید شده بودند که با توضیحات و 
مستندات ارائه شده، متقاعد شدند که از 
خطوط قرمز نظام عدول نشده و براساس 
منافع ملی پیش رفته است که اگر این اتفاق 
نمی افتاد خیلی  پیش تر از این باید توافق 

صورت می گرفت.
عباس زاده مجدد تأکید کرد: مذاکره 
کنندگان هیچ گونه عدولی از خطوط 
قرمز نداشته اند چون اگر از خطوط قرمز 

عدول شود منافع ملی تامین نمی شود. در 
مواردی که توافق شده بخش قابل توجهی 
از مطالبات جمهوری اسامی تأمین شده 
است. ما به دنبال رفع تحریم ها هستیم و 
آن ها هم به نوعی به دنبال نظارت بر فعالیت 

های هسته ای ما هستند.
او افزود: ما این انتظار را از رفع تحریم ها 
داریم که بتوان نفت را فروخت و ارز آن وارد 
سیستم بانکی کشور کرد. اصرار اعضای 
کمیسیون بهره مندی جمهوری اسامی 
از حوزه اقتصادی این توافق است. براساس 
مولفه های بیان شده امیدواریم بهره مندی 
از ظرفیت های اقتصادی توافق، قابلیت 
عملیاتی شدن را داشته باشد. تقریبا با 
روندی که تا به حال پیش رفته مطالبات 
جمهوری اسامی حداقل در توافقات 
شفاهی قابل تامین است. اکنون مشکل 
آمریکایی است که خیلی در این مرحله 
بازی بهم زنی می کنند و بخشی از تحریم 

ها هم کار آمریکایی هاست.
عباس زاده توضیح داد: با توجه به سابقه 

نقض عهد آمریکایی ها، آنها باید جدی 
وارد کار شوند. ما نمی توانیم بدون تضمین 
اجرای توافق، به آنها اعتماد کنیم. از طرفی 
پیشنهاداتی هم شده که تضمین اجرای 
توافق یک طرفه نباشد و تضمین ها در داخل 
توافق به گونه ای تنظیم شود که اراده اجرای 
تضمین فقط در دست طرف مقابل نبوده و 

دست ما هم در آن باشد.
او با بیان اینکه در مجموع جلسه خوبی بود 
درباره مباحث مطرح شده پیرامون آینده 
مذاکرات گفت: ما به دنبال این هستیم 
که محدودیت های اقتصادی تحمیل شده 
برداشته شود منتها اگر آن ها شرایط را برای 
ما محدود کنند و بخواهند امتیاز بیشتری 

بگیرند ما زیر بار توافق خالی نمی رویم.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس ادامه داد: امیدواریم این 
توافق صورت گیرد چرا که حتی طرف 
غربی و آمریکایی ها به این توافق نیاز دارند. 
معتقدیم توافق شدنی است و به احتمال 

زیاد انجام می شود. 

ینکه  رئیس مجلس شورای اسامی با بیان ا
ز نهادهای عمومی  لیست دستگاه های اعم ا
غیر دولتی و صنفی که در زمینه تسهیل صدور 
مجوزهای کسب و کار همراهی نکردند را در 
اختیار دارم، گفت: خواهشم از وزیر اقتصاد و 
رئیس کمیسیون جهش تولید این است که 

موضوع را پیگیری کنند.
به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف در جلسه 
علنی دیروز مجلس و در جریان رسیدگی به 
گزارش کمیسیون ویژه جهش و رونق تولید و 
نظارت بر اجرای اصل ۴۴ قانون اساسی درباره 
ارزیابی عملکرد دستگاههای اجرایی در اجرای 
ماده )۷( قانون اجرای سیاست های کلی اصل 
)۴۴( قانون اساسی با تاکید بر  اینکه هنوز در 
آغاز راه تسهیل کسب وکار هستیم، اظهار کرد: 
قانون لازم برای این کار نوشته شده و چالش 
مهم امروز کشور ما تولید و اشتغال است؛ لذا 
توجه به این بحث مهم و اساسی است و زیبنده 
کشور ما نیست در حوزه کسب و کار رتبه سه 

رقمی ۱۲۷ را داشته باشیم.
رئیس مجلس با بیان اینکه سرمایه گذارانی که 
می خواهند در حوزه فعالیت های اقتصادی وارد 
شوند با چالش های جدی مواجهند، خاطرنشان 
کرد: در ۲۰ روز گذشته سرمایه گذاری طی دو 
سال تمام مراحل را طی کرده و زمین به او داده 
شده و چند ده میلیارد سرمایه گذاری کرده و 
نیرو در آنجا کار می کند و به دنبال گشایش 
اعتبارات است اما یک مرتبه در این بین فردی 
پیدا شده  است و گفته که کار متوقف شود تا 

فان موضوع را مجدداً بررسی نمایند.
ینکه امروز ما در حوزه  لیباف با تاکید بر ا قا

سرمایه گذاری و اقتصاد باید امنیت اقتصادی 
داشته باشیم، گفت: ما به دنبال آن هستیم 
که سهولت و شفافیت در مسیر صدور مجوزها 
ز هیات عالی نظارت در  تفاق بیفتد. من ا ا
مجمع تشخیص مصلحت خواهش می کنم 
که طرح تسهیل صدور کسب وکار که در سال 
۱۴۰۰ تصویب شده است را هر چه زودتر مورد 
ینکه لیست  و با بیان ا ر دهند. ا رسیدگی قرا
دستگاه ها اعم از نهادهای عمومی غیردولتی 
و صنفی که در زمینه تسهیل صدور مجوزهای 
کسب وکار همراهی نکردند را در اختیار دارم، 
گفت: می خواستم نام آنها را اعام کنم اما الان 
از خواندن نام الان پرهیز می کنم ولی خواهشم 
از وزیر اقتصاد و رئیس کمیسیون جهش تولید 

این است که موضوع را پیگیری کنند.
ز  رئیس مجلس در پاسخ به اظهارات یکی ا
نمایندگان درباره عدم اجرای قوانین گفت: اگر 
قانونی اجرا نشده ما نمایندگان به عنوان مردم 

باید در روزهای سه شنبه که روزهای نظارتی 
مجلس است موضوع را پیگیری کنیم. در زمینه 
موضوع تسهیل مجوزهای کسب و کار مجلس 
روز سه شنبه ۲۰ اردیبهشت مجدداً جلسه ای 
خواهیم داشت و از کمیسیون جهش تولید و 
وزارت اقتصاد می خواهم گزارشی را تهیه و ارائه 
دهند و در آن زمان درباره دستگاه هایی که به 
قانون عمل نکرده باشند، حتما ماده۲۳۴ را در 
مجلس برای رسیدگی قضایی به موضوع دنبال 

خواهیم کرد.
قالیباف در پایان با اشاره به نامگذاری سال 
۱۴۰۱ از سوی مقام معظم رهبری به عنوان 
تولید دانش بنیان و اشتغال آفرین اظهار کرد: 
به لطف خدا طرح جهش تولید دانش بنیان در 
واخر سال قبل در مجلس تصویب و تا چند  ا
روز آتی اباغ می شود؛ امیدوارم امسال سال پر 
خیر و برکتی برای اشتعال و تسهیل در کسب 

و کار باشد.

قالیباف: به دنبال حذف امضاهای طلایی در فرآیند 
اخذ مجوز کسب و کار هستیم

در نشست کمیسیون امنیت ملی با امیرعبداللهیان مطرح شد

آمریکایی ها تصمیمات جدی بگیرند توافق شدنی است

رئیس اطاعات و فرهنگ امارت اسامی در ولایت هرات افغانستان 
تاکید کرد تجمع مقابل کنسولگری ایران در هرات از سوی تعدادی به 
طور خودسر انجام شده بود که با دخالت نیروهای امنیتی کنترل شد.
به گزارش ایسنا، نعیم الحق حقانی رئیس اطاعات و فرهنگ امارت 
اسامی در ولایت هرات افغانستان در توییتی با اشاره به حوادث 
اخیر در ارتباط با کنسولگری ایران در هرات نوشت: " در هرات مقابل 
کنسولگری ایران تعدادی شهروند به طور خودسر مظاهره) تجمع و 
تظاهرات( کرده بودند که با دخالت نیروهای امنیتی امارت اسامی 
افغانستان به طور عاجل) سریع( این مظاهره پراکنده شده و وضعیت 
به طور کامل کنترل گردید و از آن جایی که خیلی سریع این موضوع 

کنترل شود هیچ مورد خاصی رخ نداده است. 
براساس این گزارش، سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه 
در خصوص تجمع ها در مقابل سفارت جمهوری اسامی ایران در 
کابل و سرکنسولگری کشورمان در هرات و سنگ پرانی های پراکنده 
ای که صورت گرفته است، با یادآوری مسئولیت قطعی هیات حاکمه 
سرپرستی افغانستان در حفظ و صیانت از امنیت اماکن دیپلماتیک، 
تاکید کرد: امنیت کامل سفارت و نمایندگی های جمهوری اسامی 
ایران در هرات و دیگر شهرهای افغانستان می بایست به صورت 
کامل تامین و تضمین های لازم برای فعالیت امن این نمایندگی 

ها ارائه گردد.
سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به پیوندهای عمیق تاریخی 
و چند لایه دو ملت ایران و افغانستان و چند دهه میزبانی محترمانه 
دولت و ملت ایران از مردم افغانستان، نسبت به طراحی های توطئه 

گران و بدخواهان دو کشور ایران و افغانستان هشدار داد.
خطیب زاده تاکید کرد، متاسفانه برخی کلیپ ها و اظهار نظرها با هدف 
ایران یا افغانستان هراسی در حال انتشار است که تحریک عواطف 
مردم دو کشور را  هدف قرار داده و هوشیاری بیش از پیش مردم و 

مسئولان دو کشور را می طلبد.
سخنگوی وزارت امور خارجه در پایان عنوان کرد: با سفیر و مسئولان 
نمایندگی های جمهوری اسامی ایران در افغانستان در تماس 

مستمر هستیم.
همچنین امروز مدیرکل آسیای جنوبی وزارت امورخارجه با احضار 
کاردار سفارت افغانستان در تهران، نسبت به حمات انجام شده به 
سفارت جمهوری اسامی ایران در کابل و سرکنسولگری جمهوری 

اسامی ایران در هرات به شدت اعتراض کرد.
 او با یادآوری مسئولیت دولت ها در برقراری امنیت نمایندگی های 
دیپلماتیک خواستار برخورد قانونی با حمله کنندگان به نمایندگی 

های جمهوری اسامی ایران شد.
مدیرکل آسیای جنوبی همچنین به اطاع کاردار افغانستان رساند که  
تا اطاع ثانوی بخش های کنسولی نمایندگی های جمهوری اسامی 
ایران در افغانستان فعالیت های خود را متوقف کرده اند تا اطمینان 
لازم از طرف وزارت امور خارجه افغانستان در زمینه برقراری امنیت 

کامل نمایندگی های جمهوری اسامی ایران، داده شود.

یک مقام طالبان: تجمع مقابل 
کنسولگری ایران از سوی افراد 

خودسر بود

توسعه آبخیزداری و مقابله 
با بیابان زایی در سال جدید 

شدت می گیرد
سنا

: ای
س

عک

رنا
: ای

س
عک

بـه گـزارش خبرنـگار پارلمانـی ایرنا،بهـرام عین اللهی 
در جلسـه علنـی دیـروز )سه شـنبه ۲۳ فروردیـن ماه( 
مجلـس شـورای اسـامی در پاسـخ بـه سـوال سـید 
محمد مولـوی نماینده مـردم آبـادان، با اشـاره به اینکه 
تاکنون ۴۱ سـفر استانی داشـته و از حوزه های انتخابیه 
نمایندگان مجلس بازدید کرده اسـت، افزود: با شـرایط 
همه گیـری و فاجعـه کرونـا کـه در ابتـدای ایـن دولت 
بـا آن روبـرو بودیم و بیمـاران زیـادی در بیمارسـتان ها 
بودند، کمـا اینکه میـزان فوتی ها بـه ۷۰۰ نفـر افزایش 
یافته بود و مـردم در قرنطینه بودنـد همچنین با کمبود 
شـدید واکسـن مواجه بودیم در نهایت با تـاش وزارت 
بهداشـت، همراهـی مـردم بـه ویـژه مجلـس شـورای 
اسـامی موفقیت های چشـمگیری در این حوزه اتفاق 
افتاد بـه طـوری کـه امـروز در جامعـه جهانی ایـران به 
عنوان ۱۰ کشـور اول مبارزه با کرونا شـناخته می شـود.
او بـا بیـان اینکـه بزرگتریـن افتخـار مـا رضایـت رهبر 
معظـم انقـاب از این موفقیـت بود که در شـروع سـال 
جدید بـه آن اشـاره فرمودنـد و از آن بـه عنـوان یکی از 
شـیرینی های سـال ۱۴۰۰ یاد کردند، افزود: امسـال در 
ایام نوروز شاهد شـادی و نشـاط مردم بودیم به گونه ای 
که مسـافرت ها در سطح گسـترده انجام شـد و کسب و 
کارها و فعالیت های اقتصادی شروع شـد و این در حالی 
اسـت که در آمریکا و اروپا شـیوع امیکـرون روزانـه ۲ تا 
۳ هزار تلفـات برای آنهـا به همراه داشـت ولـی در ایران 
بـا مدیریـت خوبی کـه صـورت گرفت نشـاط بـه مردم 
بازگشـت، همچنین مدارس بعد از دو سـال تحت فشار 
بودن و مشـکاتی که در حـوزه آموزش وجود داشـت با 

تصویب سـتاد ملی کرونا بازگشـایی شـدند.
وزیر بهداشـت و درمـان یادآور شـد: وظیفه مـن تأمین 
سـامت مردم اسـت که به خوبی با آن آشنا هستم کما 
اینکه در زمـان شـیوع کرونا نشـان دادم برای سـامت 
مردم احتـرام قائلـم ضمن اینکـه برای تأمین سـامت 
مراحل و سازمان های مختلفی باید دخیل باشند ضمن 
اینکه بودجه در این حـوزه از اهمیت بسـزایی برخوردار 
بـوده کـه در اینجا جـا دارد از مجلس تشـکر کنـم که با 
ما همـکاری کردند هـر چند هنـوز هم با مشـکاتی در 
تأمین تجهیزات، مسـائل عمرانی و مدیریت ها و نیروی 

انسـانی مواجه هسـتیم که از فاکتورهای نظام سامت 
هسـتند و باید انجام دهیم.

عین اللهـی تأکید کـرد: اولویـت وزارت بهداشـت توجه 
به مناطق محـروم و ارتقاء عدالت در دسترسـی خدمات 
سـامت اسـت. کمـا اینکـه مـا در توضیـح اخیـری 
کـه وزارت بهداشـت در رابطـه بـا پزشـکان عمومـی و 
دندانپزشـکان طرحی انجـام دادیم ۶۰ درصـد نیروها را 
به مناطق محروم تخصیص دادیم، الان حـدود ۵۲ هزار 
دانشـجوی پزشـکی در دانشـکده ها مشـغول تحصیل 
هسـتند کـه بعـد از فارغ التحصیل شـدن به این سـبد 

اضافـه می شـوند.
او بیان کرد: ما بـرای تکمیل برنامه ای کـه در ابتدای کار 
به مجلس ارائـه کردیم، برنامـه دیگری مصـوب کردیم 
که در اختیار کمیسیون بهداشـت و درمان قرار خواهیم 
داد، این طـرح عدالت و تعالی نظام سـامت اسـت که با 
توجه به فرمایش مقـام معظم انقاب در اولیـن دیداری 
کـه بـا هیـأت دولـت داشـتند و فرمودنـد کارهـا بایـد 
پیوست عدالت داشته باشـد، ما در برنامه آن را به عنوان 
نقطه مهم کار وزارت بهداشـت تلقـی کردیم؛ همچنین 
در این برنامه تقویت، بازسـازی و گسـترش شـبکه های 
بهداشت و درمان و احداث ۶ هزار خانه بهداشت و شبکه 
بهداشـتی را مد نظر قـرار دادیـم چرا که فکـر می کنیم 
سـامت اصلـی مـردم از خانه هـای بهداشـت شـروع 
می شـود و این طرح موفقی است که در کشـور داشتیم  
کما اینکه رهبر معظـم انقاب نیـز در بیاناتشـان از این 
موضوع به عنـوان ارکان اصلـی یاد کردند. متأسـفانه در 
سـال های اخیر برخی از ایـن خانه های بهداشـت که یا 
اسـتیجاری بودند یا بهورزان خود را بـه دلیل فعالیت در 
حوزه درمان از دسـت دادند با مشـکاتی مواجه شـدند.
وزیـر بهداشـت و درمـان تصریـح کـرد: توزیع متـوازن 
نیروی انسانی از نکات مهمی اسـت و ما مطابق با قوانین 
مجلس وضعیت نیروهای انسـانی متعهد بـه خدمت را 
مشـخص می کنیـم و نیروهایـی که تعهـد ندارنـد و در 
اسـتان ها مشـغول بـه کار هسـتند را جـزء ایـن توزیع 
نیروی انسـانی قرار نمی دهیـم ضمن اینکه لازم اسـت 

در ایـن قوانیـن تجدیدنظر صـورت گیرد.
عین اللهی افزود: ماده ۲۷ قانـون جوانی جمعیت تأکید 
کرده اسـت زنان متخصص بایـد در محـل زندگی خود 
فعالیت کنند، ظلـم بزرگی بـه مناطق محروم بـوده که 
نیاز به متخصص دارد که متاسـفانه این قانون در صحن 

مجلس مصوب نشـده و به آن کمیسیون خاص تفویض 
اختیار شـده اسـت، باعث می شـود مـا بیـش از دو هزار 
نفـر از نیروهای متخصص خانـم را از دسـت بدهیم ولی 
مجبور شدیم آن را به سـتاد ملی کرونا بدهیم تا مصوب 
کنـد در غیـر ایـن صـورت بسـیاری از مناطـق محروم 
با نبـود متخصـص زنـان مواجـه می شـدند بنابرایـن از 
نماینـدگان مجلـس درخواسـت می کنـم در قوانین به 

ما کمـک کنند.
او ادامـه داد: هـم اکنون یـک قانونی تحت عنـوان قانون 
عدالـت در سـامت وجـود دارد کـه ۳۰ درصـد اجـازه 
می دهـد از مناطـق محروم گرفته شـود تـا ۳ برابـر باید 
تعهد بدهنـد بنابرایـن هیچکس حاضـر بـه فعالیت به 
این صورت نیسـت به همین دلیـل راه حل بومی گزینی 

را ارائـه دادیم.
عضو کابینـه دولت سـیزدهم یادآور شـد: مسـئله مهم 
دیگـر بیمه اسـت چرا کـه ما بعـد از گذشـت ۴۲ سـال 
هنوز نتوانسـته ایم مردم را بـه طور کامل بیمـه کنیم تا 
جایی که حـدود ۶ میلیون نفـر از مردم بیمه نیسـتند و 
این ظلم اسـت، هر چنـد با لطـف و تدبیر مجلـس قول 
می دهیم تـا پایان امسـال همه مـردم را تحت پوشـش 
بیمـه قـرار دهیم تـا عدالت مـورد نظـری کـه در کتاب 
آوردیـم انجام شـود و ایـن یک حرکـت انقابی بـود که 

مجلس شـورای اسـامی انجام داد.
عین اللهـی بیان کـرد: در مـورد پژوهش هـای کاربردی 

و موضـوع دانش بنیـان کـه رهبر معظـم انقاب بـه آن 
تاکید فرمودند برنامه های بسـیار خاصی داریم و باید به 
سمت خودکفایی حرکت کنیم. همچنین بهبود سرانه 
پزشـکی کاری اسـت که باید اتفاق بیفتد و خوشبختانه 
در شـورای عالی انقاب فرهنگی این موضـوع را مطرح 
کردیـم و بـا افزایـش ظرفیـت دانشـکده های پزشـکی 

موافقت شـد کـه در طول ۵ سـال صـورت گیرد.
او افـزود: یکـی از نکاتـی کـه انتظـار داریـم نمایندگان 
در رابطـه بـا آن به مـا کمک کننـد ماندگاری پزشـکان 
در مناطـق محـروم اسـت. همچنین نکتـه مهم مـا در 
امتحانات ورودی امسال بومی گزینی است و قطعا دنبال 
این هسـتیم که از مناطق محروم نیرو تربیت کنیـم . از 
سـوی دیگر توزیع نیروی انسـانی به این شکل می شود 
که فارغ التحصیان هر رشـته بر اسـاس آماری کـه ارائه 
می شـود و تعداد نیروهـای متخصص کـه در آن منطقه 
وجود داشـت بـا اولویـت تخصیص بـه مناطـق محروم 
انجام شـود اما قطعا این میـزان نیرو کافی نیسـت و باید 

تغییرات اساسـی انجام شـود.
محمدباقر قالیباف در پاسـخ بـه او تأکید کـرد: حدود ۷ 
میلیون نفـر از مـردم بیمه نیسـتند و امسـال هم مبلغ 
۶ هـزار میلیـارد تومـان بابت بیمه بـرای همه مـردم در 
بودجـه دیـده شـده کـه امیدواریـم تا پایـان سـال این 
اتفاق بیفتد و جنابعالی تا پایان سـال به مـا در این رابطه 

گـزارش دهید.

وزیر بهداشت: ایران در میان ۱۰ کشور اول 
مبارزه با کرونا قرار دارد

گزارش
ایرنا

رنا
: ای

س
عک

نماینده کرمان در مجلس شــورای اسامی 
گفت که با خلع ید بانک پاســارگاد از پروژه 
مجتمع پتروشیمی کرمان نشان دهید نباید 
با شعور مردم بازی شود و به بهانه های واهی 

زمان را از دست بدهیم.
به گــزارش ایســنا، محمد مهــدی زاهدی 
در جلســه علنی  دیروز )سه شــنبه( مجلس 
در تذکــری شــفاهی گفــت: در دولــت 
اول آقای روحانــی مجوز احــداث مجتمع 
پتروشــیمی کرمان صادر شــد. وزیر صمت 

وقت و ســایر مسئولان اســتانی اجرای این 
پروژه را پیگیری کردنــد و تمامی مقدمات 
و تســهیات مورد نیاز برای شــروع کار در 

اختیار سهامداران این پروژه قرار گرفت.
او ادامه داد: ســهامدار اصلی پــروژه بانک 
پاسارگاد بوده که 8 سال اجرای این پروژه را 
معطل گذاشته اســت لذا از تمامی مسئولان 
مرتبط به ویژه اســتاندار کرمان درخواست 
می کنم نســبت به خلع ید بانک پاسارگاد از 
این پروژه و واگذاری سهام آن به متقاضیان 

حقیقی و حقوقی و سرمایه گذاران عاقمند 
به اجرای پروژه اقدام کنند.

زاهــدی در پایان گفــت: با خلع یــد بانک 
پاسارگاد از پروژه مجتمع پتروشیمی کرمان 
نشان دهید نباید با شعور مردم بازی شود و 
به بهانه های واهی زمان را از دســت بدهیم، 
اگر عملیات ساخت این پروژه از همان موقع 
شــروع شــده بود این مجتمع پتروشــیمی 
افتتاح شــده و هزاران نفر مشــغول به کار 

می شدند.

سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و 
شوراها در مجلس از بررسی طرح اصاح 
جدول حــوزه انتخابیــه و افزایش تعداد 
نمایندگان با حضور مسئولان دستگاه های 
ذیربط در جلسه این کمیسیون خبر داد.  
روح الله نجابت در گفت وگو با ایسنا، ضمن 
تشریح جلســه کمیســیون امور داخلی 
کشــور و شــوراها، بیان کرد: دستور کار 
جلســه روز گذشته کمیســیون بررسی 

طرح اصاح جدول حوزه های انتخابیه و 
افزایش تعداد نمایندگان مجلس بود. در 
این جلسه از نمایندگان مرکز پژوهش ها، 
وزارت کشــور و وزارت اطاعات دعوت 
بعمل آمده بود. او در ادامه اظهار کرد: در 
ابتدای جلسه  مســئول کارگروه بررسی 
این طرح گزارشــی اجمالی از طرح داده 
و تاکید کــرد که پــس از تصویب کلیات 
این طرح در کمیســیون، طــرح به مرکز 

پژوهش ها ارجاع شــد. مرکز پژوهش ها 
نیز با حضور رئیس کارگروه و دستگاه های 
مرتبط از جملــه وزارت کشــور، وزارت 
اطاعات و نیروی انتظامــی، طرح را در 
مدت زمان تقریبــی ۶ ماهه بررســی و 
گــزارش اقدامات صورت گرفتــه را ارائه 
کرده اســت. بعد از ارائه گــزارش مرکز، 
وزارت کشــور در 8۵ درصد از حوزه های 

انتخابیه با نظرات مرکز موافقت کرد.

زاهدی خواستار شد
بانک پاسارگاد از پروژه مجتمع پتروشیمی کرمان خلع ید شود

سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها خبر داد:
بررسی طرح اصلاح جدول حوزه انتخابیه و افزایش 

تعداد نمایندگان در کمیسیون شوراها 
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 متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از طریق سیستم ارسال رزومه 
»ای-استخدام« ارسال نمایند.

موقعیت شغلی: کارشناس فروش
جنسیت: خانم، آقا

نوع قرارداد: تمام وقت، پاره وقت
سابقه کار: مهم نیست

شرایط احراز
در حوزه فناوری و اطاعات 

مهارت و شایستگی ها/ دارای مهارت های برقراری ارتباط موثر/داشتن 
روحیه کار تیمی، پیگیری/داشتن فن بیان در معرفی/آشنایی به زبان بدن 
و تکنیک های مذاکره/شرایط عمومی شغل/داشتن ظاهری آراسته، با 

اخاق/آشنا به تکنیک های مذاکره و فروش
تسهیات و مزایا

بیمه پاداش امکان دورکاری ساعات کاری منعطف
محل کار: استان کرمان،خیابان ۲۴ آذر، بین کوچه ۱۹ و ۲۱

اطاعات تماس: موبایل ۰۹۳۵۱۳۰۷۶۹۶- واتساپ ۰۹۳۵۱۳۰۷۶۹۶

)PLN1 موقعیت شغلی: مدیر برنامه ریزی و انبارها )کد شغلی
شرایط احراز

جنسیت: خانم، آقا
نوع قرارداد: تمام وقت

دارای حداقل تحصیات مهندسی صنایع، مدیریت صنعتی، آمار، فنی/ آشنایی کافی به برنامه 
ریزی مواد اولیه، تولید و نت/ آشنایی به کنترل موجودی و فرآیندهای انبارداری صنعتی

)IATF( آشنایی کافی با نرم افزارهای تخصصی مرتبط/ آشنایی کافی با الزامات کیفی خودرو
آشنایی با Power BI مزیت محسوب می شود. سن ۳۰ تا ۴۵ سال/ حداقل ۳ سال سابقه 
کار مرتبط/ امکان سکونت در بم و تجربه کاری در صنعت ساخت دسته سیم خودرو و یا شیشه 
بالابر به عنوان مزیت محسوب می شود. متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را )شامل نام و نام 

خانوادگی، سن، تحصیات، سوابق کاری و شماره تماس( به ایمیل زیر ارسال نمایند.
ذکر کد شغل در عنوان ایمیل )Subject( الزامی می باشد.

اطاعات تماس/ تلفن ۰۳۴۴۴۲۵۲۱۳۹
HR33@armanelectricco.com  ایمیل

استخدام آرمان الکتریک ارگاستخدام داده بان شبکه کارمانیااستخدام فردایران

عکس نوشت

نماینده کرمان در مجلس شورای اسلامی گفت 
که با خلع ید بانک پاسارگاد از پروژه مجتمع 
پتروشیمی کرمان نشان دهید نباید با شعور 
مردم بازی شود و به بهانه های واهی زمان را از 
دست بدهیم. محمد مهدی زاهدی در جلسه 
علنی مجلس در تذکری شفاهی گفت:در 
دولت اول آقای روحانی مجوز احداث مجتمع 
پتروشیمی کرمان صادر شد.وزیر صمت وقت 
و سایر مسئولان استانی اجرای این پروژه را 
پیگیری کردند و تمامی مقدمات و تسهیلات 
موردنیاز برای شروع کار در اختیار سهامداران 
این پروژه قرار گرفت. او ادامه داد: سهامدار 
اصلی پروژه بانک پاسارگاد بوده که ۸ سال 
اجرای این پروژه را معطل گذاشته است لذا از 
تمامی مسئولان مرتبط به ویژه استاندار کرمان 
درخواست می کنم نسبت به خلع ید بانک 
پاسارگاد از این پروژه و واگذاری سهام آن به 
متقاضیان حقیقی و حقوقی و سرمایه گذاران 
علاقمند به اجرای پروژه اقدام کنند.  زاهدی در 
پایان گفت:با خلع ید بانک پاسارگاد از پروژه 
مجتمع پتروشیمی کرمان نشان دهید نباید 
با شعور مردم بازی شود و به بهانه های واهی 
زمان را از دست بدهیم، اگر عملیات ساخت این 
پروژه از همان موقع شروع شده بود این مجتمع 
پتروشیمی افتتاح شده و هزاران نفر مشغول به 

کار می شدند.

همزمـان با شـب وفـات حضـرت خدیجـه )س( 
آیین تعزیه خوانی در روسـتای ده زیار خاسـتگاه 

تعزیه کرمـان برگزار شـد.
به مناسـبت وفات حضـرت خدیجـه کبری )س( 
مراسـم سـنتی مذهبی تعزیه خوانی در روستای 

ده زیار خاسـتگاه تعزیه کرمان برگزار شـد.
در نخسـتین شـب از این مراسـم به همت هیئت 
تعزیـه خوانـی حضـرت ابوالفضـل )ع( مجلـس 
تعزیـه فضـل و فتـاح از مجالـس غریـب تعزیـه 
توسـط هنرمنـدان حسـینی شـبیه خوانی شـد.

آییـن تعزیـه خوانـی در روسـتای ده زیـار کـه 
بـه مناسـبت ایـام وفـات ام المومنیـن حضـرت 
خدیجـه کبـری)س( آغـاز شـده هـر شـب از 
سـاعت ۲۰:۳۰ در مسـجد مقـدس حضـرت 
جوادالائمـه )ع( و بـه مـدت سـه شـب برگـزار 

مـی شـود.
گفتنـی اسـت روسـتای ده زیـار از توابـع بخش 
چتـرود اسـتان کرمـان اسـت کـه ایـن روزهـا 
برای برگزاری سـوگواره ملـی تعزیه ایـران آماده 

. می شـود

ره حفاظـت محیـط زیسـت  دا سرپرسـت ا
شهرسـتان رودبـار از تیمـار و رهاسـازی یک 
قطعـه لـک لـک سـفید در شهرسـتان رودبار 

جنـوب خبـر داد.
خواجویـی، سرپرسـت اداره حفاظـت محیط 
زیسـت شهرسـتان رودبار جنـوب گفت: یک 
قطعـه لـک لـک سـفید آسـیب دیـده چنـد 
روز پیـش بـا کمـک یکـی از علاقه منـدان به 
طبیعـت و حیـات وحـش بـه اداره حفاظـت 
تحویـل  شهرسـتان  یـن  ا زیسـت  محیـط 

داده شـد.
یـن لـک لـک سـفید، پـس  و ا بـه گفتـه ا
ز سـوی   مـل  ا ئیـد بهبـود کا ر و تا ز تیمـا ا
مپزشـک معتمـد در طبیعـت شهرسـتان  دا

رهاسـازی شـد.

خواجویـی از شـهروندان درخواسـت کـرد: 
در صـورت مشـاهده حیـات وحـش آسـیب 
دیـده مراتـب را بـه اداره حفاظـت محیـط 
 ۱۵۴۰ نه  ما یـا سـا زیسـت شهرسـتان ها 

اطـلاع رسـانی کننـد.
لک لـک سـفید بـا طـول بـدن ۱۰۰ سـانتی 
متـر به وسـیله پـر و بـال سـفید، شـاه پر های 
بالی سـیاه براق، گـردن دراز، منقـار و پا های 
ز بـه رنـگ سـرخ و روشـن بـه آسـانی  درا

ده می شـود. تشـخیص دا
ز  نـی هسـتند کـه ا ز پرندگا لـک لک هـا ا
نزدیـک شـدن بـه انسـان ها هراسـی ندارند.
آن هـا در زمین هـای کشـاورزی باز کـه برای 
آن هـا منبـع غذایـی هم محسـوب می شـود، 

جوجـه آوری می کننـد.

رد  ر پرداخت سریع تر بودجه ۱۰۰ میلیا ستا ینده مردم بم خوا نما
تومانی جهت تکمیل و اصاح مسیر سد نسا توسط سازمان برنامه و 

بودجه شد.
در  مجلس  علنی  جلسه  در  بادی  غضنفرآ موسی  الاسام  حجت 
تذکری شفاهی خطاب به رئیس سازمان برنامه و بودجه گفت: از شما 
درخواست می کنم دستور دهید مبلغ ۱۰۰ میلیارد تومانی که قرار بوده 
برای تکمیل، اصاح و ایمن سازی مسیر پایاب سرریز سد نسا پرداخت 

شود، سریع تر پرداخت شود چراکه پیمانکار منفی کار کرده است.
او در تذکر دیگری خطاب به وزیر راه و شهرسازی گفت: قول سفر به 
ز معابر خاکی این شهرستان دیدن  ده بودید که ا شهرستان بم را دا

کنید، ان شاءالله این سفر صورت گیرد تا مشکل حل شود.
نماینده مردم بم در مجلس از وزیر بهداشت نیز خواست تا نسبت به 
تهیه یک دستگاه ام.آر.آی به بیمارستان بم دستورات لازم را صادر کند.
نقابی، پرتاش و زحمتکش  ز دولت ا ا مه گفت: دا بادی در ا غضنفرآ
سیزدهم تشکر می کنم که شب و روز زحمت می کشند، البته در مقابل 
هجمه هایی که به آنها صورت می گیرد، باید فرصتی به آنها داده شود.

رتباطات خواست تا نسبت به برخی از  ز وزرای نیرو و ا و در پایان ا ا
مشکات افت ولتاژ برق و آنتن دهی موبایل، مشکات مردم را حل 

کنند.

آغاز کوچ عشایر - خوزستان

 کوچ عشـایر از مناطق قشـلاقی استان 
خوزسـتان به سـمت اسـتقرارگاه های 
ییلاقی آنهـا در اسـتانهای همجوار آغاز 
شـد.بعضی از عشـایر با پای پیـاده و به 
روش سـنتی از ایل راه های باسـتانی به 
سـمت ییلاق می رونـد و برخـی دیگر با 
کامیـون و خودرو بـه روش ماشـینی به 

ییلاق کوچ مـی نمایند/تسـنیم

سنا
  ای

بع:
من

زاهدی خواستار شد
بانک پاسارگاد از پروژه 

مجتمع پتروشیمی کرمان 
خلع ید شود

مجلس تعزیه فضل و فتاح در ده زیار کرمان شبیه خوانی شد

بازگشت لک لک سفید به طبیعت رودبارجنوب

غضنفرآبادی: بودجه ۱۰۰ میلیاردی تکمیل
 سد نسا سریعتر پرداخت شود

خبر

رییس مرکز بهداشت جیرفت گفت: این شهرستان با 
بیش از ۱۳۰ هزار نفر جمعیت ۱۲ دندانپزشک دارد که 
در این راستا از اول سال جاری تاکنون ۱۷ هزار خدمت 
دندانپزشکی توسط این مرکز به مردم جیرفت ارائه شده 

است.
فرزانه برخوری افزود: پنج هزار نفر از سال گذشته تاکنون 
در مراکز زیر مجموعه مرکز بهداشت شهرستان جیرفت 
)مراکز خدمات جامع سامت شهری و روستایی( خدمات 

دندانپزشکی دریافت کرده اند.
او تعداد دندانپزشکان مراکز خدمات جامع سامت شهری 
و روستایی مرکز بهداشت شهرستان جیرفت را ۱۲ نفر اعام 
و تصریح کرد: بیشترین خدمات بخش دندانپزشکی در 

شهرستان جیرفت مربوط به کشیدن دندان است.
رییس مرکز بهداشت جیرفت، خدمات کشیدن دندان، 

ترمیم، فیشورسیانت، پالپوتومی، پالپ زنده و فلورایدتراپی 
را از جمله خدمات ارائه شده در واحد های دندانپزشکی 

زیرمجموعه مرکز بهداشت این شهرستان عنوان کرد.
او به ۲۳ فروردین ماه روز دندانپزشک اشاره کرد و ضمن 
تبریک این روز گفت: اهمیت نقش سامت دهان و دندان 
در حفظ سامتی و جلوگیری از بروز بسیاری از بیماری ها 

بر کسی پوشیده نیست.
برخوری افزود: دندانپزشکان به عنوان یکی از اعضای تیم 
سامت، خدمات ارزنده ای در راستای درمان بیماری های 
دهان و دندان، ارتقای سطح سامت، پیشگیری و آموزش 
روش های بهداشتی به افراد جامعه بویژه دانش آموزان 

ارائه می کنند.
برخوری بر نقش مهم دندانپزشکان در نظام سامت و 

ارتقای کیفیت زندگی افراد جامعه تاکید کرد.

مراکز درمانی دولتی جیرفت فقط ۱2 دندانپزشک دارند

عنوان: 
رمان عاشقانه شرق بهشت 
نویسنده : جان اشتاین بک

مترجم : پرویز شهدی 

هم چنان  شر  و  خیر  بی پایان  نبرد  و  انسانی  منفی  صفات 
یکی از مضامین اصلی نوشته ها و آثار هنری است. در رمان 
شرق بهشت، جان اشتاین بک با الهام از داستان »هابیل« و 
»قابیل« سعی در نشان دادن تبعیض های خانوادگی و حسد 

بین برادران دارد.
کتاب شرق بهشت یکی از شاهکارهای نویسنده ی آمریکایی، 
جان اشتاین بک است. او در این رمان زندگی پیچیده ی دو 
خانواده به نام های همیلتون و تریسک را توصیف می کند که 
با تبعیض های رفتاری در قبال فرزندان خود چگونه موجب 

از هم گسستگی آنها می شود. 

فراخوان آرت کنتاکت استانبول 
منتشر شد.

مهلت: ۱ اردیبهشت ۱۴۰۱
با  آرت کنتاکت  با عنوان  استانبول  فیر هنر معاصر  آرت   *
حضور بیش از ۲۵۰۰ هنرمند از سی کشور مختلف از تاریخ 
سالن  در   ۱۴۰۱ خرداد   8 الی   ۴  ،۲۰۲۲ مه  ماه   ۲۹-۲۵
نمایش و هنر اوراسیای شهر استانبول ترکیه برگزار خواهد 

شد.
جهت ثبت نام یا کسب اطاعات بیشتر با آقای محمدزاده از 

طریق واتساپ ارتباط برقرار نمایید.
* واتساپ: ۰۰۹۰۵۳۵۰۱۷۹۰۵8

* تلگرام و اینستاگرام: 
@nidra_art

www.nidraart.com:وبسایت نیدرا آرت *
*  وبسایت آرت کنتاکت

www.artcontactistanbul.com

کتاب

فراخوان 

آب جارو نیست


